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1

2 I ood morning
3 Mr. Cipollone. Good morning

a I hs is 2 transcribed interview of former White House Counsel

5 Pasquale Cipollone conducted by the House Select Committee to Investigate the January

6 6th Attack on the United States Capitol pursuant to House Resolution 503.

7 Mr. Cipollone, could you please stateyour full name, spell your last name for the

8 record?

9 Mr. Cipollone. Pasquale Anthony Cipollone, C--p-o-I--o-n-e.

10 EE Counsel for Mr. Cipollone, could you please identify yourself and

11 spell your last name for the record?

2 Mr. Purpura. Yes. Michael Purpura from the law firm of Hueston Hennigan.

13 Michael Purpura, P-u-r-p-ur-a

1 I +vou are joined by Tara.
15 Mr. Purpura. Tara Helfman.

16 Ms. Helfman. Tara Helfman.

w EE cot Gent
18 Mynameis[8 1’the chiefinvestigativecounselforthe select

19 committee.

20 In the room with me today from the select committeeare | ESE ov

21 chief counsel;IMM who is the senior counsel and counsel to the vice chair;Jl

2 ME hoare investigative counsel;IE noI Iso

23 staff to the select committee.

2 Several members of the select committee | believe have joined us remotely. |

25 think the vice chair, Ms. Cheney, is present. Ms. Luria and Ms. Lofgren are also present
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1 and will participate remotely.

2 This will bea staff-led interview. Members of the committee may also

3 participate andmay choose to ask questions. While the interview is taking place in

4 person, we have established a link for the virtual participation via Webex. Il ry my

5 best, Mr. Cipollone, to indicate when members of the committee join remotely.

6 Mr. Cipollone. Okay.

7 I There is an official reporter who is transcribing the record of the.

8 interview. Please wait until each question is complete before you begin your response,

9 and we will try to wait until your response is complete before we ask the next question.

10 The stenographer cannot record nonverbal responses, such as shaking your head,

11 soit'simportant that you answer each question with an audible verbal response. I'm

12 sure your experienced counsel has given you the same direction.

13 Mr. Purpura. And Mr. Cipollone himself is experienced counsel.

14 (Laughter.]

1s EE cc,

16 Mr. Cipollone. |will give audible verbal responses.

RT

15 Weask that you provide complete answers based on your best recollection. If

19 the question isn't clear, then please just ask for clarification. If you don't know the

20 answer, obviously then just say so.

21 want to remind you~ and this is an admonition thatwegive to all

22 witnesses that itis unlawful to deliberately provide false information to Congress and

23 doing so could be a violation of 18 U.S.C. 1001 or other statutes.

2 D0 you understandall ofthat,Mr.Cipollone?

2 Mr. Cipollone, Yes, |do.
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1 ME Olay. want to start by makingclear on the record that your

2 appearance here is voluntary, that the select committee did issue originally a subpoena

3 for your testimony, though we are now withdrawing the subpoena given your willingness
a to appear for the transcribed interview today which we appreciate.

5 | also want to make clear that the select committee has had discussions with the

6 White House Counsel's Office about your testimony, specifically to ascertain the current

7 White House position with respect to the possible application of an executive privilege.

5 We understand that you and your counselhavealso had discussions with the White

9 House counsel.

10 Based on those discussions, the White House has indicated that given the

1 significance of the topics to be discussed and the importance of congressional oversight

12 into the January 6th attack on the Capitol, an assertion of executive privilege would not in

13 their view be appropriate.

1 1 understand Mr. Raskin has now joined us as well.

15 Mr. Cipollone, we understand that you might have - you and your counsel might

16 havea few opening remarks. We want to give you a chance to proceed with those at
7 this point.

1s Mr. purpura, Yes. Thank you,IEE And thank you for the courtesies

19 you've shown to Mr. Cipollone throughout this process along with every member of your

0 committee,INE nJUROR cic
21 | appreciate your acknowledgment that we are here voluntarily, not under

2 compulsion. also appreciate your acknowledgment of the discussions that each side

23 has had with the current White House counsel. We've also had discussions with counsel

24 for the former President.
2s The topics that Mr. Cipollone has been permitted to speak about are ones that
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1 youwell know and we've had multiple discussions about those. And we've gotten the.
2 recent correspondence from the current White House as well. We understand that the

3 topics that you will be covering are within those areas.
a We also acknowledge of course and hopefully you'll acknowledge for us that Mr.

5 Cipollone has been fully cooperative throughout the several months of discussions that

6 we've had withyour staff, including an April informal interview which he provided to you
7 as an accommodation and part of this continuing process.

s You also understand from our many discussions that Mr. Cipollone will not speak
9 about Presidential -- direct Presidential communications as those are privileged. And

10 that's of course important to the rule of law, important to the institutional separation of

11 powers, and of course very important to Mr. Cipollone as an attorney.
12 Finally, you mentioned about recollections. Of course everyone in this room

13 understands that these events occurred 18-plus months ago. You also understand the

14 pressures and stresses and activities that occur in job as significant a counsel to the
15 Presidentof the United States. Mr. Cipollone's recollections will be his very best, but

16 there may be areas where his recollections have diminished or he simply doesn't

17 remember.
18 But of course, as always, given who he is, the character he has, he will do his best

19 to speak truthfully and answer your questions to the best of his ability within those

20 bounds.

n EE |sopreciate that.
2 Let me just repeat what you said, Mr. Purpura, about the previous cooperation
23 Mr. Cipollone has engaged with the select committee. Over time we did have an

24 informal interview. | think it was in April. And we've actually used a bit of that

25 information thus far in our public hearings, which we appreciate. We see this as a sort
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1 ofa continued next step in that cooperation.

2 And with respect to privilege, | understand the line that you have indicated in

3 advance you'll draw. Ourintention today is to frame questions, complete record of

4 questions, and give you a chance to articulate that.

5 Given the line that you have indicated, | will not force repetitious assertions. |

6 understand that the ine that you will draw with respect to privilege i direct Presidential

7 communications. But we need a record to make sure that we understand exactly which

& questions generate that objection.
9 I think we also have now Mr. Schiff and Mr. Kinzinger, who have joined as

10 ‘members of the select committee. You are drawing almost the entire committee at this

1 point. |thinksixorsevenof them are on.

12 We will march through the topics today. And, again, | appreciate the preview of

13 that and think that will make the interview more expeditious, knowing that in advance.
1 Mr. Cipollone, do you have anything yourself that you wanted to say?

15 Mr. Cipollone. 1 don't have much to say. To start out with, | agree with

16 everything my counsel said obviously. |also would like to thankyou,IE and

17 EE an ME fo the professional courtesy you've shown me for your

18 understanding of my view and others’ view of the privilege.

1 Those privileges are important, in my view, to the effective functioning of the
20 executive branch, to the effective functioning of the Presidency, and also to my role as a

2a lawyer, and, frankly, as well, to my conscience.

2 And so, 1 appreciate your understanding that you ~ they are not my privileges to

23 waive, they do not belong to me. And | also want to make that clear.

24 But with that said, I'm here to testify truthfully, consistent with those privileges,

25 and to continuing cooperation with the committee to the best of my recollection and
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1 abilty.

2 EE Alright. | appreciate that.

3 Mr. Cipollone. ~ And also good morning to the members of the committee who

4 are onby Webex

5 EXAMINATION

6 I
7 Q Allright. Let's jump right into it then. | want to start with the election.

8 The select committee has developed evidence from numerous lawyers and other

9 experts regarding the results of the 2020 Presidential election. These witnesses have

10 indicated that over the course of the post-election period they evaluated claims and

11 allegations of election fraud and found no evidence of systemic fraud sufficient to

12 undermine the outcome of the election in any State.

13 In our public hearings thus far we have put on evidence from eight lawyers and

14 one former Federal judge: Matt Morgan, Bill Barr, Jeff Rosen, Rich Donoghue, Greg

15 Jacob, Ben Ginsberg, Eric Herschmann, Alex Cannon, and Judge Michael Luttig.

16 The evidence about these investigations ofelection fraud has come from the

17 President's campaign staff, including its general counsel, who looked closelyatallegations

18 of fraud and irregularities in election processes, determined that there was insufficient

19 evidence of fraud to put any State's results into question. Matt Morgan in particular

20 indicated that it was everyone's assessment in the room that it was not - none of that

21 evidence was sufficient to be outcome determinative.

2 This evidence has also come from the President's own appointees at the

23 Departmentof Justice who evaluated numerous claims of election fraud. Former

24 Attorney General Barr has said, "Before | left,| made it clear publicly that | did not believe

25 the outcome of the election or | could find no evidence indicating the outcome of the
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1 election was caused by voting fraud. And | repeatedly told the President in no uncertain

2 terms that did not see evidence of fraud."

3 want to start by asking you if you agree, Mr. Cipollone, with the conclusions of

4 Matt Morgan, of Bill Barr,ofalof the individuals who evaluated those claims that there

5 was no evidence of election fraud sufficient to undermine the outcome in any particular

6 state.

7 A Yes, I agree with that.

8 Q Did Donald Trump lose his campaign for reelection in 20202

° A Yes.

10 Q When did you determine -- whenafter the election did you sort of reach that

11 conclusion that there was no systemic --

2 A Well|meanI'msorry to interrupt.

1B Qa No

1 A Just to be clear, it wasn't really my role to investigate allegations of fraud as

15 the White House counsel. Obviously | became aware of them, these various allegations

16 And clearly candidates have a right to litigate issues related to elections. ~ That happens

17 every election season, before elections, after the elections. That's their right, to go to

18 court.

19 That wasn't my role, obviously. But to the extent that | was there and heard

20 about these claims, lookedatthem.

2 But| really was relied on for the most part and supported to the best of my ability

22 the Department of Justice. Attorney General Barr is a man of character. | think the

23 country was lucky to have Attorney General Barr in that role. | came to Washington as a

2 young man, as a young lawyer, to work for Attorney General Barr, and I've had a long.

25 relationshipwith him. So | was in agreement with his conclusions.
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1 But the investigation obviously was done at the Department of Justice. The

2 President's own counsel, outside counsel for the campaign, you know, various lawyers

3 were looking at all these issues.

a When | made a conclusion, | can't really remember. You know, obviously as we

5 gotalong the time continuum and things were happening in terms of certification and

6 things like that then obviously, | would say - the point is | don't remember when |

7 reached the conclusion. In away, it wasn't my conclusion to reach.

8 But | agree wholeheartedly with the conclusion of Attorney GeneralBarr and | also

9 agree wholeheartedly with conclusions of the very good lawyers that you referenced.

10 Q Isee. Attorney General Barr madeapublic announcementon December

11 1st less than a month after the election, that he had seen no systemic fraud sufficient to

12 undermine the outcome. Is t fair to say that by December 1st you had reached the

13 same conclusion?

14 A Its fair to say that agreed with Attorney General Barr's conclusion on

15 December lst. Yes, did, and| supported that conclusion.

16 Q Okay. see Ms. Murphyhasnowalso joined us, anothermember ofthe

17 committee.

15 Mr. Cipollone. Good morning

19 IEE 0d you tell the President that he had lost the election?

2 Mr. Purpura. Objection.

21 oI

2 Q sitfairtosay--

2 A Andjustsol can speak.

2 Q  Goahead.

2 A My understanding is, at least with respect to our agreement and your
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1 understanding of our agreement, I'm not going to discuss any communications that | had

2 with the President or conversations that might reflect those communications. And

3 thats my curment understanding of what the privlege assertions have been,
a And consistent with that, I'll answer your questions as best | can. To the extent

5 my opinions reflect what| told the President, | will, you know, | will give you my opinion

A
7 asserted.

. a understand
9 A And the directions that | have been given.

10 Q Okay. Isit fair to say that the President knew of yourbelief that the

1 lection hadnot been stolen?
12 Mr. Purpura. | think that's the same objection.

6 oI
u © Coty bev, Cpoane the the Fesdent adsot, anc yo
15 ‘made a determination based on the investigations that you credited DOJ did, that the

16 campaign did, did you in your mind form a belief that the President should concede the

37 clctionloss at eran pont after the slston?
18 A Well, again, | was the White House counsel. Someofthose decisions are

19 political. Soto the extent that -- but if your question is did | believe he should concede

20 the election at a point in time, yes, | did.

2a Q And, again, roughly when did you reach that conclusion?

» A Aqui lking akon, don emer axscty when rssher the
23 conclusion. And my conclusion was kind of regardless of his personal beliefs in terms of,

24 you know, what | thought would be the appropriate --

2 a veoh tase
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1 A action,

2 Q We presented in a recent hearing some testimony from Bill Stepien about a

3 meeting that he participated in with the President inwhich he and Leader McCarthy.

4 represented to the President that he should encourage rather than discourage his

5 supporters to vote by mailin 2020. Mr.Stepien testified that the President's mind was

6 made up and the President continued to undermine public confidence in mail-in voting

7 duringthe campaign.

8 Did you have any discussions with Leader McCarthy or others about mail-in voting,

9 the reliability of mail-in voting, and what the President should say about that?

10 A Again, this was an issue that was primarily for the campaign and not for the

11 White House counsel. | probably did have conversations - without getting into what |

12 talked to the President orwho | talked about - I probably did have conversations related

13 tothatissue.

1 I think there were some issues, without regardto those conversations, obviously

15 oneissue, one legal issue that was looked at | believe and litigated prior tothe campaign

16 and believe after the campaign. Of course |wasn't in charge of that litigation, but was

17 aware of some of it.

1 You know, one issue is who decides at the State level, you know, whether mail-in

19 voting can be used, s it the legislature, is it the executive, s it election officals? Those

20 issues are legitimate issues that ought to be litigated.

21 With respect tothe political decision about whether to encourage or discourage

22 malin voting, again, not my lane.

zn Q  Notyourrole.

2% A Butlhadaview. Butmy view | would just rely on the political advisers

25 onthat



1

1 Q Yes

2 A Didlexpressaview? Yes, did. Butthatviewisirrelevant. I thinkit's

3 irrelevant to what you're asking me.

4 Q Yeah. You have told us before in the informal interviews that the President

5 after the election began to rely on a numberofoutside voices, lawyers and others.

6 Did you have frustration with the fact that the President was relying on lawyers

7 outside of you and your team on election-related issues?

8 A Well, the President wouldn't rely on the White House counsel on

9 election-related issues. The President would typically in other words, that were

10 unrelated to institutional issues. Could |, you know, understand those, be aware of

11 them, be involved in them, to the extent appropriate? Yes.

2 But those issues were handled by outside campaign lawyers. | thought that Matt

13 Morgan was a very able and good lawyer. | had worked with him when he was counsel

14 tothe Vice President. He actually worked closely with the White House Counsel's Office

15 and the team that we had put together in the White House Counsel's Office. | had

16 confidence in Matt.

7 Justin Clark as well was counsel to the campaign. And |thinkthere were other

18 lawyers involved with them. And then as time went on, other voices became involved

19 asoutside lawyers and were litigating those cases, and | think that is publicly known.

2 Q  Yeah,itis. And my question is, did you have concerns about those outside

21 lawyers that came in to litigate the cases and were providing the President advice?

2 A Yes.

zn Q Tell me more about those concerns. What were they?

2% A Well, again, | don't think the President, you know, particularly over time, was

25 well served by the advice he was receiving by some of those lawyers.
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1 Q Which lawyers? And why was

2 A And, again, without getting into naming, you know, all the names, and | may

3 forget someof the names because I'm looking back and thinking, obviously there were

4 lawyers like Sidney Powell, who did not believe particularly over time in some of the

5 meetings | was involved in was serving the President well. And there were a number of

6 lawyersin that group.

7 Q Yeah. Mr. Giuliani, was he in that category that was not serving the

8 President well?

° A Again, with respect to Mr. Giuliani, you know, | had had a ot of respect for

10 Mr. Giuliani as mayor of New York and as avery capable lawyer. | think someof the

11 things he was doing with that team of lawyers| did not agree with,

2 There were times where Mr. Giuliani did play a positive role, and I'm

13 thinking and while | don't think this is oneofthe topics that I'm approved to talk about,

14 Ithinkin that meeting, | believe on December 18th, the 6-hour meeting

5 a Yes.

16 A I think on some of the issues that were being raised by others, Mr. Giuliani

17 playeda positive role. So

18 Q Yeah

19 A There were other lawyers, like Jenna Ellis, who were involved.

2 But, look, I'm not here to be uncharitable or to besmirch other people in any way.

21 But, no, I did not agree whatsoever with the way they were conducting themselves.

2 And then with respect to the whole election fraud issue, okay, to me it's sort of if

23 you're going to make those kindofclaims-- and people were open to them early on

2 because people were making all sortsofclaims. And the real question is showthe

25 evidence. Okay.
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1 And over time people were making as time went on into December, into late

2 December, for example that meeting on December 18th, there was a real question in my
3 mind anda real concern, you know, particularlyafter the Attorney General had reached a

4 conclusion that there wasn't sufficient election fraud to change the outcome of the

Selection when other people kept suggesting that there was, the answer is, what s t?

6 Andat some point you have to put up or shut up. That was my view.

7 Q Alot of the claims that continued to be made through December and

8 beyond, all the way up to the morning of January 6th, were specific laims the

9 Department of Justice had looked into and had rebutted. Did that cause you frustration

10 when those claims

n A don't think frustration is the --1 don't view that -- obviously it caused me

12 concer. And, again, without suggesting or reflecting any conversations with the

13 President, you're asking my opinion?

1 a ves.

15 A Myopinionis this: that the people at the Department of Justice were

16 extremely good and talented people. | had throughout my tenure worked as hard as |

17 canto support the Department of Justice, to protect their prerogatives as the counsel.

15 They obviously had a different role than the White House counsel. | had worked

19 very closely obviously with Bill Barr. Jeff Rosen Ive known for a long time. We were

20 law partners together. He isa man of integrity. He is an incredibly talented lawyer.

2 Rich Donoghue, again, had avery good relationship with Mr. Donoghue. Mr.

22 Donoghueis aman of integrity.

2 Steve Engel | had worked with in the past as a lawyeragain. And he was the

24 head of OLC, so he obviously was involved in working with us and working with Mike

25 when we needed legal advice and legal opinions, manyof which are published. He is an
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1 incredibly talented lawyer.

2 These are - I'm leaving peopleout - but these are all people of character. In my

3 ownstaffat that point Mike had gone on to a new job, but the lawyers on my staff same.

4 thing.

5 Pat Philbin in particular who, you know, handled a lot of the legal questions sat

6 right next to me, very, very positive force in all this. ~Relied on him to look at legal issues

7 totheextentwe needed to and he was involved.

8 So, yes, | trusted those people. | believed those people. | believe they looked

9 atclaims to the extent they needed to be looked at claims - they needed to look at them.

10 In fact, Attorney General Barr got criticized early on by saying - because he said

11 that they were going to look at election fraud issues.

2 50 he got and this is the onething about Attorney General Barr. | mean he

13 gets criticized and he got criticized in his tenure from various - and by the way, I'm not a

14 politician. Obviously, I'm a lawyer and | don't - but from people on all sidesofpolitical

15 issues. Okay. And Bill Barr did the right thing time after time.

16 I think he did the right thing here. | think he looked at the issues. He had the

17 Department look at credible issues of fraud. ~ And he made a determination that there

18 wasn't sufficient evidence of fraud. He told the American people that. | supported

19 that

2 Q Okay. Bill Stepien, who was the campaign manager, testified before the

21 select committeethatthere were effectively two teams of lawyers. There was what he

22 called "team normal," and then that included Matt Morgan and Justin Clark and the

23 lawyers you mentioned before that were on the campaign team prior to the election; and

2 then there was another team, and that that other team sort of stepped in and took over

25 inthe post-election periodatthe President's direction.
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1 Is thata fair characterization of how you sortofsaw the differential quality of

2 legal advice that was going to the President?

3 A Again, without getting into characterization or, you know, nomenclature of

4 particular teams, there was a group of people, and | think a lot of people in the White

5 House agreed with this, that were notserving the President well. They were not serving

6 the President well. They were promoting ideas that were wrong. And, yes, there was.

7 thatgroup of people.

8 Q Yeah. And we're going to get into some of those specific ideas.

° Last question on this. You mentioned Mr. Philbin, who was your deputy, your

10 principal deputy.

un A He was deputy White House counsel. | mean, one thing that, you know,

12 when was honored to have this job, you know, and | was very, very lucky to have people

13 like Mike Purpura, Pat Philbin, Kate Todd, just incredible lawyers, Tara Helfman, a large

14 group of lawyers who came in to help support my efforts.

15 And so, yes, Pat Philbin was one of them. | think he was the first one who sent

16 mean email when he heard publicly that | was being considered for the job.

7 As told you in the interview, | recommended someone else for the job who was

18 already in the White House. But ultimately when the President asked me do the job, |

19 was honored totakeit. And | was honored to work in the Trump administration with

20 the President and with a lot of talented people that | believe did a lot of good for

21 America. Solwas honored dothat. And Pat Philbin emailed me and he ended up

2 comingin.

zn Q Yeah

2% A Pat Philbin is a very, very talented lawyer, clerked on the Supreme Court,

25 had worked in the Departmentof Justice, had been my partner at Kirkland & Ellis. So he
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1 wasthere. And particularly through the end of the administration in those days he was

2 right there with me and he was very important to the process of the transition.

3 Q Pat Philbin, when we interviewed him informally, told the select committee

4 that he felt that the outside lawyers, including Rudy Giuliani, Sidney Powell, Jenna Ells,

5 and John Eastman, were giving bad advicetothe President and that had ramifications for

6 the whole country. Do you agree with that assessment?

7 A Yes

8 Q Attorney General Barr, who has also interviewed with the select committee,

9 described the outside lawyers advising the President as a clown car. Do you agree with

10 thatassessment?

un A Again, without getting into pejorative statements, | don't disagree with that

12 characterization. Let's put it that way.

1B Q Yeah. Mr. Barr told us that the President -- when he confronted the

14 President with his opinion of the fact that these lawyers were a clown car, the President

15 indicated that "at least Rudy fights for me," and he referenced the willingness to fight as

16 sortof the criteria that made him trust them.

7 Did you sense anything with respect to the willingness to fight or the ability to

18 continue to press on with these claims as the reason why the President listened to that

19 advice?

2 A Again, 1am not going to talk about conversations| had with the President or

21 speculate about what he may or may not have been thinking.

2 Q Alright. Let me ask you alittle bit more about Attorney General Barr and

23 thework that the Departmentof Justice were doing.

2 There were a lot ofmeetings that Attorney General Barr told us about where he

25 and other officials at the Department of Justice were explaining to the President that they
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1 had looked into these election fraud issues and were not finding them to be meritorious.

2 Ist fai to say that you sort of supported and reinforced to everyone in the White

3 House faith in the Departmentof Justice, faith in Attorney General Barr, faith n the

4 conclusions that they had reached?

5 A Yes. Andnotjustat this point in time, but throughout my tenure. |

6 reinforced faith in the Departmentof Justice and the importanceof the work of the

7 Department of Justice and defending the prerogatives of the Department of Justice as

8 best] could

° Q Okay. And, Mr. Cipollone, were you vocal about that? Did you express

10 that faith, that belief, and essentially vouch for the process and the conclusions that

11 Attorney General Barr and Justice were reaching with respect to those investigations?

2 A Waslvocal?

3 Q Yes

14 A Yes, was quite vocal.

15 Q And, again, | understand you will not share with us your direct

16 communications with the President. But fai tosay thatthe President and everyone

17 knew how you felt about the Departmentof Justice?

15 A Again, without talking about what | said to the President and let me put it

19 toyouthisway. Let me take it back to the beginning of things

2 Q Yeah

2 A from when started as the counsel. Okay.

2 I felt that what the President wanted from me was my best advice and my

23 unvarnished opinion. He wanted that from everybody. He solicited different opinions.

24 Then he made decisions. And that's what felt | owed him. ~ And | owed him the best

25 opinion! could give him. tried to give it directly for the most part, not in large groups
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1 of people, butl gave it to him. And! think he appreciated it. And that was my job, and

2 that's what did throughout my tenure.

3 Q Yeah. Attorney General Barr told us that on November the 23rd, you

4 actually suggested that he come to the White House, that he hadn't met with the

5 President since the election, and that there was a meeting with himin the White House

6 onNovember 23rd. Do you recall anything specific about that meeting?

7 A Can you give me — you know, because there were so many meetings, and

8 Bill, Attorney General Barr, would come to my -- we had a weekly lunch. We were in

9 very regular communication. And so, I'm trying to remember. There were so many

10 meetings that have been talked about. Tell me what happened at this meeting and so |

11 cantellyouif was there. |probablywas.

2 Q sure. Letme just tell you - read you what Attorney General Barr told the

13 select committee.

1 "So on November 23rd, | hadn't spoken to the President since the election. And

15 infact] said since the middle of October roughly and it was a lttle - it was getting

16 awkward, because obviously he had lost the election and | hadn't said anything to him

17 Andso Cipollone said, You know,Ithink it's time you come over here.” So | came over

18 tomeet with the President in the Oval Office and Meadows and Cipollone were there."

19 He went on to describe the discussion about various theories of election fraud and

20 what the Department of Justice was doing.

21 Doyou recallthatdiscussion?

2 A Yes.

zn Q Tellus what you recall about the meeting with Attorney General --

2% A Again, that'sameeting that was with the President, so that's not something

25 that I'm going talk about, because| haven't been authorized to talk about that.
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1 a okay.

2 A I would say as a general matter, as | have said repeatedly already today, |

3 was very supportive of the Department of Justice in general and Attorney General Barr in

4 particular. | would say our thinking was quite aligned. We had reached conclusions

5 separately on many things, but certainly | was informed by the work that they were doing

6 tolookat particular claimsofelection fraud.

7 Q Yeah

8 A And, again, |think even Attorney General Barr would say that while there

9 mayhave been specific instances of fraud, there wasn't sufficient fraud to change the

10 outcome of the election.

un Q Yeah. Asearlyas that November 23rd meeting, we understand that there

12 was discussion about the President possibly conceding the election. And specifically, we

13 understand that Mark Meadows assured both you and Attorney General Barr that the

14 President would eventually agree to a graceful exit.

15 Do you remember Mr. Meadows making any such representation?

16 A Are you saying as part of that meeting or separately? Again, without

17 getting into that meeting, | would say that that is a statement and a sentiment that|

18 heard from Mark Meadows.

19 Q Ise. And,again, do you know if it was on November 23rd or some point?

2 A Again, it was probably, you know, around that time.

2 Q Yeah

2 A Andit was probably subsequent to that time. It wasn't a one-time.

23 statement.

2% Q Tell me more about that, of your discussions with Mark Meadows, separate

25 from the meeting with the President, about his views that it was timefor the President to
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1 concede or moving toward a graceful exit.

2 A Again, and | can only discuss, you know, my interaction with Mr. Meadows

3 Q Yeah

a A My general interaction with Mr. Meadows prior to the election had been

5 verygood. He had been supportive of the White House Counsel's Office. We had

6 worked together on things, in particular the nomination of a Supreme Court Justice.

7 And so, Ihad a - what | though to be a goodrelationship with Mr. Meadows. |

5 could be candid with him. And think that sentiment was expressed to me by

9 Mr. Meadows, the President would ultimately concede the electionorat least recognize

10 that the election was over and that Joe Biden was going to be the President and leave:

1m gracefully.

2 Q Okay. And did Mr. Meadows maintain that view at least in conversations

13 withyou all the way through the end of the administration ordid that evolveover time?

14 A Look, don't remember al of the conversations, that Mr. Meadows, you

15 know, was having conversations with a lot of people, you know, some of which I'm finding

16 outabout now, or recently.

7 So, you know, again. But whenever— you know, and obviously sentiments can

18 change overtime. But think as a general matter, without getting into specifics because

19 Ican'trecalla lot of the specifics, but directionally if what you're saying, was Mr.

20 Meadows hopeful that at the end of the day, ater all of the challenges were adjudicated

21 appropriatelyafter the election was certified that things - that there would be a graceful

22 transition, | believe he continued to believe that based on what he told me.

3 Q Okay. And, again, | understand you can only talk about the conversations

24 you had with Meadows, not everythingelse that he did.

2 A Now, was he, you know, supportive of looking into claims of election fraud?
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1 Yes hewas.

2 Q Yeah. guess my questions, did his perspective on Trump would

3 eventually concede and agreeto a graceful exit changeover timeordid you hear him

4 express contrary views after those initial discussions?

5 A That he should?

6 Q Yes

7 A Orthathe

8 Q Well, either. Couldor--

° AI don't think again and I'm trying to think back because we have had lots of

10 conversationswith Mark Meadows, and so | want to be obviously tothe best of my

1 recollection, you know.

2 Did he think that - did his hope --was his hope that that would happen

13 consistent? Yes. Did he think he should ultimately do that? Yes. And think he

14 thought, although there was a lot of activity that | assume you're going to get into, but |

15 think I think he thought and, again, you're asking me what | thought he was in his

16 mind. Ican'tsaythat,

7 Q I'm just asking about your interaction with him.

1 A My general sense was that he thought that at the end of the day there

19 would bea transition,

2 Q Okay. The next time that you met with Attorney General Barr was,

21 December Ist. That was the day on which he made the public statement to AP about

22 the belief that there was no widespread fraud.

23 Do you remember seeing Attorney General Barr, meeting with him in the White

20 House after that statement was reported?

2 A I'm not sure if thatwas the next time | metwith Attorney General Barr. |
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1 mayhave met with him between those times. | certainly spoke to him.

2 a Okay.

3 A Iremember that day. remember -- I think he was just coming over to

4 meet with me and we were going to talk, you know. We may have been meeting with

5 MarkMeadows. But, yeah, | remember he was in my office.

6 Q Yeah. I believe Chairman Thompson has now joined us as well.

7 Mr. Cipollone. Good morning, Chairman Thompson.
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1

2 ovIN

3 Q Tellus what you remember, Mr. Cipollone, aboutyour interactions with

a Attorney General Barr on December 1st.

5 A Well, he had made the public statement. It had gotten - you know,it was

6 public

7 Q Yeah.

8 A And remember we were in my office. We were talking. And | can't

9 remember if we were in my office or maybe walking to Mark's office. | know we spent a

10 little time in Mark's office as | recall. And | rememberwe got a call or one of- | think

11 myassistantorsomeone, you know, they had heard that Attorney General Barr was

12 meeting with me and that they said the President wanted to see him.

13 Q Okay.

1 A Sowe walked down to the Oval Office together. | believe Mark Meadows

15 came with us. | don't know if we got that indication again in Mark's office or on the way

16 toMark's officeorin my office.

w Somehow it became known that Attorney General Barr was in the White House

18 meeting with me. And that was the day that he had made the public statement and the

19 President asked to see him
20 Q Yeah. Attorney General Barr has told us about that meeting, about the

21 discussion with the President where the President was angry at him about his public
2 statement. Doyou recall that discussion?

23 A Irecall that meeting. | believe that's a meeting that falls within the

22 category that I'm not -- I've not been directed or, again, that the privilege has been

25 invoked with respect to me.
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1 Q ves

2 A So, you know, to theextent that you're asking me questions about what the

3 President said or did during that meeting, I'm not in a position to talkabout that at this

4 time.

5 Q  lunderstand that. | guess I'm just asking you whether or not the President

6 was ang.

7 Mr. Purpura. |think, you know, that reflects a communication. We want to be

8 very careful with that spoken or unspoken communication

5 1 thinkmaybe,JNtainly Mr. Barc’ talked abou that meeting and

10 there may be ways to ask Mr. Cipollone questions about his statements and recollection

11 astowhether Mr. Cipollone agreesordisagreeswiththat.

2 EO

13 Mr. Cipollone. Let me put it to you this wayif | can.

1 ovI

15 Q Please.

16 A I cannot -- and, again, | feel it's a matter of conscience, | feel it's the effective

17 functioningof the government. | believe a President should have the ability to have

18 senior advisers, the counsel, the chief of staff, you know, the National Security Advisor

19 certainty and others give him frank advice. That's something that’s been recognized and

20 supported by Presidents of both parties throughout our history. So | feel like that's

21 important

2 Q Yeah

23 A Consistent --and as | said, it's not my privilege to waive or invoke. Soiit's

24 not my choice about what | can say consistent with my beliefs to the fact that as an

25 attorney | have to honor that privilege.
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1 Having said that, do | generally agree with what | know about Attorney General

2 Barr's characterizations? Yes.

3 Q Attorney General Barr told us that during the meeting the President was

4 supremely unhappy with his interview and decision to announce that there was no

5 widespread election fraud and specifically was said to have pushed back during the

6 meeting on the President'sbaselesselection allegations, telling him that they were

7 bullshit and that his legal team was a clown show. That no self-respecting lawyer is

8 goinganywhere near it. It's usta joke. That's why are you are where you are.

9 And that at one point the President - Attorney General Barr offered to resign, and

10 the President slammed his hand on the table and said, "accepted."

un Is that a fair characterization, Attorney General Barr's of the meeting?

2 A Again, without getting into who said what during that meeting or what | may

13 have said, | think those are the kinds of meetings that people typically give candid advice

14 anddirect advice. And that's the kind ofmeeting that | would have given my candid

15 opinion and direct opinion.

16 And without getting into every detail, again,| don't have any reason to question

17 Attorney General Barr's characterization.

18 Q When the meetingended, was it your understanding that Attorney General

19 Barr had resigned, that that was left open at the end of the meeting, his status as

20 Attorney General?

21 A Again, Attorney General Barr continued in his positionafter that meeting.

2 Q Yeah. Well, we understand that you and Mr. Herschmann may have

23 intervened to essentially keep him on or talked to him after the meeting about staying on

24 asAttorney General

ES A Icantellyou this. It's my opinion, without reflecting again. And | don't
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1 wantto have to keep saying that, but you understand my point.

2 Q Uhhh.

3 A didn't think it was good for the President or for the country or, frankly, for

4 Attorney General Barr for him to leave at that moment.

5 Q Yeah

6 A Andssohe didn't. And how that came about, | think he has talked about

7 that. But! certainly was not oftheview that it would be a good thing for the President

8 for Attorney General Barr to leave office. Sometimes tempers flare and sometimes

9 people say things maybe they don't mean. And sometimes with a little bit of time, those

10 things don't actually happen.

un Q Yeah. Attorney General Barr and Eric Herschmann told us that you and

12 Mr. Herschmann actually went out to Mr. Barr's vehicle, it was on West Exec. He was.

13 getting ready to leave and you essentially convinced him to stay on as Attorney General.

14 Isthat accurate?

15 A Hewas outon West Exec. He was leaving. Someone called. | told

16 somebody | can't remember how, you know, |said, "Call Bll, tell him not to leave.” |

17 wentto his vehicle. Igotinnextto him. And we had a discussion and he didn't eave.

18 Q Ise. Youmentioned tempers —

19 A That was you know, again, lie, people made his own -- people make their

20 own decisions and Bill made his. And gave him my opinion. | don't want to suggest

21 anything beyond that. | think he respects my opinion. | think, you know, we have

22 known each other fora long time. And think he made a determination to stay. But

23 actually, you know, at the end of the day it's the President's decision.

2 Q Understood. So the bottom line wasatthe end of the December 1st

25 interaction he didn't resign, he stayedfor alittle while longer as Attorney General?
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1 A Yeah. And the President didn't ask for his resignation after that, in terms of

2 thatday, that meeting.

3 Q Yeah. Youmentioned in your prior answer tempers flare. Did you

4 frequently see the President's temper flare? Was he prone to outbursts?

5 A I'm not going to get into tempers flaring or anything like that. | don't |

6 have my own views about things like that. People have different perceptions of that.

7 Okay.

8 I mean, this is not relevant to what we're talking about here, but, you know, I'm an

9 talian-American. | come from abig family. We do not suffer in silence. We say our

10 opinions. Sometimes we disagree. We get mad sometimes, then we hug each other

1 andweeat

2 So my view about tempers flaring may be different than what others’ perceptions

13 are. But people obviously have strong opinions. Sometimes theyexpress those

14 opinions strongly. They feel passionately about that. That was never anything that |

15 took personally or certainly anything that would stop me from giving my opinion,

16 sometimes very, very forcefully.

7 But my overall relationship with the President, at least from my perspective,

18 certainly prior to the election, | viewed to be a good one. | believe that | was proud to

19 be working in the administration. | was proud to beworkingwith the many, many.

20 talented people that worked in the Trump administration. | was proud to be working

21 withthe President.

2 He wanted my opinion. | gave it to him. We had many discussions.

23 And sol felt and | continue to feel that when | wanted to express myself to the

24 President, he welcomed that. Didn't always ~~ you know, again, without getting

25 into these are general points. Didn't always agree. He's the President. |didn't get
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1 elected toanything. Okay. Iwas there to serve as his lawyer and | was honored do

2 that,

3 Q Yeah

a A Toserve as the White House counsel, counsel to the President, counsel to.

5 the Presidency.

6 IE | sce, Ms. Cheney, you've comeoff your camera is on. Please go

7 aheadif you haveaquestion.

8 Ms. Cheney. Thank you very much.

9 And thanks, Pat.

10 1 just wanted to ask if you take issue with Attorney General Barr's characterization

11 of these events or the President's response on December st to the Attorney General's

12 comments.

13 Mr. Cipollone. Good morning, Representative Cheney.

14 Again, as a general matter, without — you know, a ot has been said about that

15 meeting in various news outlets and Attorney General Barr has spoken about it. 1 think

16 already said | do not take issue, you know, without going through each andeveryfact or

17 what other people might say, do not take issue with Attorney General Barr's

18 characterizations of things as a general matter. | may have my own views and additions

19 that! might add, but, no, as a general matter, agree with Attorney General Barr.

2 Ms. Cheney. So you don't take issue with Attorney General Barr's

21 characterization of the President's response to the December 1st comments by the

2 Attorney General?

2 Mr. Cipollone. Again, when you say take issue, do| disagree with how Attorney

24 General Barr in his view described that? | don't take issue with that. Again, | may have

25 my own views, which I'm not here to express. But, no, | don't take issue with Attorney
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1 General Barr.

2 Ms. Cheney. Thankyou.

3 ovI

4 Q Yeah. And, Mr. Cipollone —- does anyone else -- thisis a good place to

5 actually see if my other members have questions. No?

6 If not, Mr. Cipollone, |justwanted justto stay on this just for a minute. We have

7 had a lot of testimony about the President's temper, the President's outbursts. And I'm

8 just, without ~ Im not asking you for specific communications, I'm asking you f you

9 witnessed that, explosions of anger, of physical manifestations of anger, of extreme

10 frustration that he would express during your interaction with him?

n A Again, Im not going to get into those kinds of questions, because | believe

12 they might reflect my communications with the President. You know, people get angry,

13 alotof people get angry.

1 In my case,ifthat ever happened in a meeting that was in, | did not take it

15 personally. Okay. And it certainly did not dissuade me from giving my opinion. |

16 think he knew that about me and | think he respected that about me.

7 Q Yeah

18 A Sothat's what I'm going to say about that. Lots of people have different

19 characterizations of how he acted, you know. | have my own. Okay. | never took

20 anything like that personally. And | believedas a general matter, while there were,

21 certainly after the election, there were times where, let's say, were altle choppy in

22 terms of the back and forth, | never took that personally.

23 Q Yeah.

2 A didn't impact me andmyabilitytodo my job. And that's what I'm going

25 sayaboutthat. Isthatokay? Imean, I'm not quitesure,JEN and | want to
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1 answer your questions, what you're trying to get with this question and why.

2 Q  Imjust trying

3 Ms. cheney.[Illlet's go ahead and move to exhibit 1, please.

4 IE oko). Let's move to exhibit 1.

5 wr. Cipollone. | mean Jl] 2m happy to answer your questions about that.

6 ovI

7 Q Yeah. Let'stakealookat exhibit 1. [Jl]! dont knowif you can pull it

8 upon the screen so everyone else can see it

9 But exhibit 1 is a handwritten note that we received | believe from the Archives

10 that we have received information was crafted rightafter or on December Istafter this

11 meeting with Attorney General Barr.

2 Does it look familiar to you, Mr. Cipollone?

13 A Itdoesn't look | - | may have - | don't if you give me some more

14 information. | don't know what this - I'm not sure I've seen this.

15 Q  Itlooks ike a draft statement that was proposed in response to Attorney

16 General Barr's statements that there was no systemic fraud in the election.

7 A Doyou know who wrote this?

18 Q I'm asking if you recognize the document whose handwriting it is or if you

19 recallitatall

2 A No. Aslsaid here today, | do not recall this document

2 Q Okay. Doyou know whether you received this from Ms. Hutchinson or Mr.

22 Scavino or anyone handed it to you to review?

2 A Idon'tknow. The counsels office received all sorts of documents that

24 people would send up, and | don't know if this is one of them.

»s BE Vs Cheney, do you haveaquestionabout this?
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1 Ms. Cheney. 1 do, si.

2 1just wanted to ask, Mr. Cipollone, do you recognize Mark Meadows’ handwriting.

3 Mr. Cipollone. Not really. Idon't. I'm not a handwriting - sometimes| don't

4 recognize my own handwriting to be honest with you.

5 Ms. Cheney. ~ Thank you.

6 Mr. Cipollone. | don't think - do you know who wrote this?

7 IE Yeoh. The testimonywe received was from Ms. Hutchinson. She

8 said that Mr. Meadows handedher this handwritten noteafter the meeting in the Oval

9 Office on December Ist, after the President had learned of AG Barr's statement.

10 Mr. Cipollone. | don't think -- oh, I'm sorry. As I've told you manytimesJi in

11 ourinteraction, where | come from it's not rude to interrupt. So apologize and I'l try

12 tostop interrupting.

1 I 1really more for the court reporter. You have to be careful of
16 that

15 Mr. Cipollone. Then|apologize to you.

1 oI
7 Q Well, let me ust finish. ~ She indicatedthatatMeadows’direction she

18 brought the note to your office, handed it to you, and asked if it was okay for Dan Scavino

19 topushitout. And you responded, "God, no."

2 A Okay.

21 Q Does that prompt any recollection about whether you thought a

22 statement - this statementor something like it would be appropriate

2 A Idon't have any reason to I don't have any recollection of that. So | don't

24 have as sit here today a reason to dispute that characterization. ~ Did something like this

25 evergoout? | don't remember anything like this going out.
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1 Q  No,itdidnot.

2 A Inotice the second sentence, "Anybody that thinks there wasn't massive

3 fraudin 2020 election should be fired." Is that what it says?

4 Q That's whatit says.

5 A Okay. Well, maybe that would apply to me. So | don't know.

6 But | don't have any recollection of this. And by the way, | wasn't fired.

7 a Right,

8 A Andso-

9 Q Okay. Sono recollection of this or any

10 A Regardless of - the President obviously had the ability to fire me whenever

11 hewanted. servedatthe pleasureof the President. And he never did that.

2 Q Okay. Attorney General Barr just a couple weeks later did resign,

13 Decemberthe 14th. Did you have any discussions with him about his decision ultimately

14 toresign on December the 14th?

15 A Yes. I'msureldid.

16 Q Tellme about that. What do you recall?

7 A Well, look, what do recall? I didn't want Bill to resign. We had had,

18 because we were -- we had worked together, we had had -- andI think he sort of - my

19 understanding is he's talked about this. But we had had sortof an understanding that if

20 he was going to go, | was going to go with him. Not for any other reason that, you know,

21 we had worked together and there were people in my officewhowere quite capable of

22 doing my job.

23 And so and when we had talked about I think | don't know that | saw his

2 resignation letter, he may have talked about it. | don't remember. But| remember he

25 wrote a resignation letter that| then saw when he came to the White House. ~ Actually,|
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1 thinkit's one of the best and most concise recitation of the many accomplishments of

2 President Trump.

3 And, again, | didn't want Bill to go. | understood he wanted to move on.

4 Obviously Jeff Rosen wasvery capable and Rich Donoghue and all those people. So--

5 Q Did you have concerns, Mr. Cipollone, that Attorney General Barr's

6 resignation would make it harder for you to keep the President on track or keep him away

7 from the bad advice that he was getting from outside lawyers?

8 A I mean, | would putit this way. You know, Attorney General Barris a force

9 of nature and he obviouslywasvery, very helpful to me and to everybody in terms of

10 giving frank, candid advice. And so | didn't want him to leave. But I felt confident,

11 because knew Jeff Rosen, that if Bill wanted to move on right before the holidays, that

12 Jeff would be a good acting Attorney General and that his team over there would remain

13 inplace. And solhad full confidence in them as well.

1 Q Yeah. SoAttorney General Barr's resignation submitted on the 14th takes

15 effect on the 23rd of December. And then Jeff Rosen, as you indicated, becomes acting

16 Attorney General

7 OnDecemberthe 29th there is - again, we have developed evidence - a meeting

18 atthe White House with the new DOJ leadership, with Mr. Rosen and Mr. Donoghue and

19 SteveEngel. And there are, again, discussions at that meeting about election fraud.

2 Do you recall anything specific about that meeting?

21 A lassume|was in that meeting.

2 Q Uh-huh.

23 A Yeah. don't recall anything specific about that meeting. And that's the

24 kind of meeting again with the President that | think falls outside what I'm authorized to

25 talkabout
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1 Q Yeah. Letmeaskyou about a couple of things thatwe believe were

2 discussed at the meeting and ask about your view on those topics.

3 First was something called "Italygate” or the allegationthatthere were some

4 peoplein italy that had information about satellites that may have impacted Dominion

5 voting machines. Do you remember the discussion, the issue?

6 A Dol remember the discussionaboutthere were some people in Italy ~~

7 a Yes.

8 A in the embassy, and there may have been somebody in a jail somewhere

9 inttalywith information?

10 Q What do you remember about that?

un A What!dorememberabout that?

2 Q Yeah

13 A I remember | thought it was ridiculous

1 Q Did you express that view?

15 A I don't have a problem expressing my view.

16 Q  Doyou know whether anything was done

7 A Iwas, like, Italy? Why Italy?

18 Q  Doyou remember whether anything was actually done to look into that

19 claim regardless of

2 A Ithink--1 don't - I don't remember specifically, but I'msure, aswith every

21 claim, if it was sent over, you know, some were more credible than others obviously.
22 And]think it was, at least as far as | know, was looked at in an appropriate way.

zn a okay.

2% A Buti don't know the - | don't rememberdetails about that.

2 Q see
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1 A I didn't again, | think I've clearly expressed my opinion about that.
2 a Yes.
3 ME. Could just clarify one thing, Mr. Cipollone, that may jog your
a ‘memorybutalsoaffect your, you know --

5 Mr. Cipollone. Sure. | would appreciate that.

6 IE theboundsofyourtestimony. |believe this meetingtookplace
7 in Mr. Meadows’ office with leadership from DOJ. | believe there was at least a portion

8 ofitthat occurred in Mr. Meadows’ office without the President's participation
9 Mr. Cipollone. Okay. Yeah, again, | don't quite remember that. |would

10 certainly defer to the recollections of Rich Donoghue or Jeff Rosen if he was -- they were

1 thereatthismeeting. Is that whatyouare telling me?
2 es, they were.
5 veoh
1 Mr. Cipollone, Look, again, there were these theories that would come up, all
15 right, on an ongoing basis. | don't know where they were coming from. Some people

16 took them seriously, okay, as far as | can tell and then would want them looked at.

w From my view, if DOJ was lookingat any claims ofelection fraud and was making a
18 determination -- again, it's not my determination, that wastheircall - they could look at

19 it, determine from ts face what investigation, f any, needed to be done with such claims
20 But | don't know -- | can't recall much more about this. There were other things

2a like this that kept coming up, like beaming through thermostats and things like this, you

2 know
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:
2 (10:06 a.m.)

3 |
4 Q Do you remember any of theseother specific claims that, in your view, were

5 ridiculous or meritless that came up for discussion over the course of this post-election --

s A 1 don'tassithere today. Ifyou can remind me of some of the,
7 think -- again, some people presented them as if they, you know, ought to be looked into

8 or were ~ and you would ~ it wasn't my jobto sort through, you know, to actually
9 investigate these claims. My view would be, again, they're outside lawyers working for

10 the campaign, working for the President. If they had evidence, then let's have it, okay?

11 Andif people thought that the claim was serious, they should refer to the Department of
12 Justice. | rememberwith some of this, | think Jeff's view was like bring it to the regional

13 FBI office, or bring it to the FBI, if you have something that you want to say.

M Q Yeah. Wealsounderstandthat at thismeeting ~ andagain,ISSN
15 correct, the President, | do not believe, was a participant in this meeting, it was in

16 Mr. Meadows’ office -- that the subject of an original -- the DepartmentofJustice filing a

77 lawsuit directyin the Supreme Court, an orginal jurisdiction case rose.
18 Do you recall discussion --

1 A inthis meeting with thePresident?
20 Q Just generally about that setting?

2a A I remember that generally.

22 Q Whatdoyourecall?

23 A Well,| can't remember who was promoting that. You know--andlook,

24 lawyers were looking at all sorts of ind of, options. And | mentioned some of the ones
25 that I thought you know, there were some legal sss that ought tobe looked into, but
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1 notby me, but by others representing the President. Goto court if you want to, and

2 theydid.

3 You know, on this ane - Iwill say this, | generally supportthe Department of

4 Justice on these kinds of things. My sense was this is not something that they thought

5 wasathing that they could or should do. My recollection from the time or maybe things
6 like - things I've heard since then in terms of testimony that you all have gotten, | think

7 Engel might have looked at this. | think Steve looked at this. Let me tell you, Steve is

8 goldstandard, okay? Steve is an amazing lawyer. Very, very smart, but yeah. Sol

9 would on these kind of things, if they wanted to look at it, that's their prerogative. |

10 would support their conclusions, and | would defend their conclusions.

un Q understand.

2 Mr. Engel provided information about this meeting to the Select Committee. He

13 said that the group -and this is Rosen, Donoghue, you, Pat Philbin, and Mark Meadows,

14 not the President, discussed the President's wish to file an original jurisdiction lawsuit and

15 proposed that Cipollone reach out to John Eastman to help persuade the President that

16 the Department should not fle such a case.

7 Do you remember the discussion, either with Engel or a subsequent cal to John

18 Eastman, about the original jurisdiction case?

1 A And what time - what time period?
2 Q This was December the 29th.

2 A Idon't havea recollection of that. ~ That Mark wanted me to call Eastman

20 andsayis thisis notagood idea?

3 a ves

2 A Maybe that happened - look, | didn't think it was a good idea, and primarily

25 because the DepartmentofJustice didn't think t was a good idea. | think people were
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1 lookingatallsorts of creative things. This was December 29th. You know, this is the

2 endof December. Soldon't think - this obviously didn't happen.

3 Q  itdidnot.

a A No

s Q  Doyou remember any discussion with Professor Eastman about it?

s A don't really recall detailed discussionsabout this with Professor Eastman.

7 Q Anything else about the prospect of thisorigina jurisdiction case that you do

8 recall?

9 A Notasisithere. Ifyou have specific questions — it wasn't filed. ~ And look,

10 youjust said that the President wanted

un Q That was Engel's testimony.

2 A These are not ideas I think these are ideas that were coming from other

13 people that were raised with the President. | mean, | don't think that — in my sense,
14 okay, from some of the people, maybe not serving him well.

15 Q Yeah

16 A I mean, there was other original jurisdiction cases, you know? | mean, a

17 State can file an original jurisdiction case.

1s a Right.

1 A But, look, again, | was trying to do my job as best | could. | wasn'ta

20 campaign lawyer. | was defending the Department of Justice on this, you know, and on

2 everything.

2 Q Yeah. Another idea that came up is exhibit 4,ifyou could turn to that in

23 yourbinder.

2 This Is a draft executive order with respect to election fraud.

2 Let me just ask you to
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1 A I haven't admitted tomyself that | need bifocals.

2 Q This, for the record, is a December 16th, 2020 draft executiveorder that's

3 stamped President has seen, and it's titled, "Presidential findings to preserve, collect and

4 analyze national security information regarding the 2020 general election,” and it would

5 authorize the seizure of voting machines.

6 Do you recall this draft executive order and any involvement in discussion of its

7 issuance?

8 A Well don't have a recollection right now of seeing this order at the time. |

9 mayhave. | mean, things like this would this is not - this is something that came from

10 the outside is my understanding. This is certainly not something that my office |

11 mean, we drafted executive orders, you know, for the President on many, many things.

12 don't know where this camefrom.

1B Do you know where - I have a sense. | have an idea where it might come from.

14 You showed this to me at my interview. | know the idea contained init. | mean, | can

15 read this ight now if you want me to.

16 Q Well, no. Just look at the last page, the very last page. There's a when

17 we received this from the archives -

18 A The very last page?

19 Q Yeah. There'sa- if you turn all the way to the back, there's a note that

20 indicates "from the VP to Pat C."

21 A Okay. Sothen this must have cometomy office at some point.

2 Q Do you recall your assessment of whether there was factual basis for the

23 issuance or legal rationale toenter this executive order?

2 A Again, without getting into my conversationswith the President - no, think

25 this wasa horrible idea. | don'tthink there was a legalbasisfor this, and withoutgoing.
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1 through each and every paragraph as a general matter, no.

2 Q Why was ita horrible idea?

3 A Firstofall, there is no legal basis, okay? Isthis the one -- let me just take a

4 minute here.

5 Q Yeah

6 A Thisis seizing of the voting machines?

7 Q Yeah

8 A Yeah. No. That's not something that can be done. That's not something

9 the Presidentultimately did. So, no. My view of this was very clear, very strongly

10 communicated. Without getting into specific communications with the President, |

11 don't think there was any doubt what | thoughtof this on anybody's part. And I think

12 some of it may already be public because | think -- was this the one that was - I think this.

13 was an idea that was discussed at the December 18th meeting, the 6-hour deal?

1 Q Yes

15 A Yeah. Irememberthat. And then there's also something here - and

16 again, I'm happy totake time and go through each and every point. I'm sure | didn't

17 read this with care when | got it, and | just looked at what it was. I'm sure Philbin looked

18 atit. I'm not, you know and there's something in here about appointment ofa special

19 counsel

2 a Yes.

2 A ~toinvestigate

2 Q Well, there's discussion of that at the 18th meeting. tis in here, the very

3 last

2% A Well, just saw it at the last page.

2 Q Yeah. "The appointment ofa special prosecutor to oversee this operation
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1 andinstitute all criminal and civil proceedings asappropriate.”

2 A No. Iwasnotinfavorof that. I thought that was nota good thing. In

3 particular, the person who was being suggested for that role would havebeen a disaster.

a Q Tellus more about that. Who was being suggested?

5 A Well, my understanding i it was Sidney Powell, okay? So no.

6 And without getting into details about conversations with the President, you

7 know, there are regulations about who can appoint a special counsel, and then there

8 was think there was some confusion even on the people who put this stuff together

9 on, was ita special counsel at the Department of Justice? There was some suggestion

10 that there would be a special counsel to investigate this in the White House. |

11 remember somebody, you know, suggesting this, or me, maybe even in my office, and

12 thatwas not gonna happen as far as | was concerned.

1B Q  Solet me just finish with the executive order. It sounds like this was not

14 something that was drafted in the White House Counsel's Office?

15 A Absolutely not.

16 Q Yeah. Ifyou actually look at exhibit 31, all the waytowardsthe back, this is

17 one of the newthings that we sent over toyou. Yeah. It's the same thing, but there's

18 some emails at page S of exhibit 31.

19 A Okay.

2 Q  Itlooks ike this came from General Flynn.

21 “I reviewed, fixed a spelling error in the title, ensure it gets legal review,but this is

22 ready to go from my standpoint. Thanks for getting the key points in."

23 Do you have any idea where General Flynn was involved in drafting or proposing

24 this executive order?

ES A don't know who drafted this, or whether General Flynn drafted it. Was he
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1 involved, asfaras | know in promoting this idea? Yes, he was.

2 Q He wasa participantinthat December 18th meeting?

3 A Yes, hewas.

a Q Okay. How about Phil Waldron? Do you know whether he was

5 A 1don't ~you have to remind who's thats. Whos Phil Waldron?

s Q He wasa former miltaryofficer who was involved in working with the

7 Giuliani team onthesevarious theories?

5 A didn't have a lot of insight into who was working on that team. This is the

9 Kraken?

10 a ws-

un A Yeah

2 Q Hard totell whatthe Kraken is exactly.

13 A Okay.

1 Q Ifyou turn the next page to page six of the exhibit, the same email chain that

15 forwards this draft order, this is sent from, we believe, Phil Waldron to Bernie Kerik.

16 D0 you know whether or not Mr. Kerik or Mr. Giuliani were involved?

7 A Im not the person toask these questions. | don't know who was involved

18 inthis. |wasat the December 18th meeting. Just to be clear, the President ultimately

19 didn't doanyof this

2 Q Butt soundsclearthatyour office had nothingto do with the craftingof and

21 didn't support the issuance of this order?

2 A No. Pat Philbin would draft executive orders. This is not something that

23 wedidor supported. We opposed this vehemently

2 Q Let'stalk about the December 18th meeting
2 There's lots of iterationsofthis. Itstartsout ~ youdidn't even
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1 Mr. Purpura. Hey[fllbefore we move there, why don't we take a break.

2 I Sure. Noproblem. We'll o off the record. We'll take S
3 minutes

a [Discussion off the record]

s ovI

s Q  SoMr. Cipollone, before thebreak we were talkinga ttebit about

7 December the 18th, and there was a big series of conversations in the White House that
5 nightthat I'd like to ask youa litte bit about

5 First of all, did you participate in discussions with Sidney Powell, General Flynn

10 and Patrick Byrne in the White House on December the 18th?
n A Yes.

2 Q How did you frst become aware that they were even present in the White

13 House?
1 A Iwas actually leaving to go home to dinner— forget what time it was, but it

15 was later on in the evening. And then| got call, eitherfrom Molly or from ric

16 Herschmann that I need to get to the Oval Office. | remember | had my overcoat on,
17 andsol went tothe Oval Office. | opened the door, and | walked in. 1 saw General

18 Flynn. 1 saw Sidney Powell sitting there. | saw someone | didn't know, and Eric was

19 there. Derek Lyons was also there. That was that Derek's last day in the White House,
20 so he was staying around after his last day. ~ He had gotten a job and was moving on.

21 Andiwalkedin. Iwas not happy to see the people who were in the Oval Office.
2 Q  Explainwhy.

» A Well, again, I don't think they were providing well, first of all, the

24 Overstock person, | never knew who this guy was. ~ Actually, the firs thing | did, | walked
25 in, llooked at him and| said, Whoare you? And he told me. | don't think any of these
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1 people were providing the President with good advice.

2 And so, | didn't understand how they had gotten in. | didn't understandwhy the

3 Overstock.com person is t Patrick Byme? Is that his name?

a a Yes

5 A Patrick Bye, | didn't understand why he was there. | had never seen him

6 before. |sawEric, you know, who --

7 Mr. Purpura. Herschmann.

8 Mr. Cipollone. Yeah. Eric Herschmann, I'm sorry.

9 Eric Herschmann, who was playing a very positive role generally, in my view.

10 Derek Lyons also you know, he was staff secretary, but he is a very talented lawyer,

11 good person, positive role in that meeting.

2 Then, | think there were other people on the phone. | think Mark Meadows was

13 onthe phone at that point. And again, if you know I'm going by the best of my

14 recollection.

15 oI

16 Q appreciate that. Keep going.

7 A Ithink at some point - I think Rudy Giuliani got on the phone at some point.

18 He later showed up for the second half of the meeting. So did Mark. | think Robert

19 O'Brien may have been on. | don't know who else was on the phone.

2 Q Yeah. Sidney Powell gave us information, testified before the Select

21 Committee, and she indicated, "Somebody had notified the worldthatwe were there,

22 which caused massive consternation among the staff of the White House Counsel's Office,

23 and probably Mr. Meadows and Mr. Giuliani, t00, to know that| had access to the

24 President without their supervision,so they all came running."

ES Is that generally accurate, that you were notified that Ms. Powell was already
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1 presentina meeting with the President, and you came to sortofintervene and/or join

2 thatdiscussion?

3 A I didn't know what was going on when they called me. They just told me

4 gettothe White House. 1didn't come running. But| did come - I'm sorry, get to the

5 OvalOffice. And walked into the Oval Office, and then | saw who was in there.

6 Q Allright. You testified, | believe before the break, that this executive order

7 that we had discussed previously, that that was one of the subjects discussed during the

8 meeting, the possibility

° A Asirecall yes. That was something that was being raised by General Flynn,

10 byl think, Sidney. And they were just addressing the general view -- you know, they

11 were expressing the general view that there had been fraud in the election, and

12 something needed to be done. | don't think they were happy to see me, and it sounds

13 like that's what she said to somebody.

1 Q Fair to say that you pushed back strongly - you, Mr. Herschmann, and

15 Mr. Lyons pushed back strongly against the idea of the issuance and this order and the

16 seizure of voting machines?

7 A Yes.

18 Q Okay. Doyou rememberanydiscussion about martial law or the

19 Insurrection Act?

2 A I don't remember that discussion. Was that something that could have

21 beendiscussed? Yes. But don't recall whether or not that specific thing was

22 discussed. Ican think aboutit. | mean, if you have information where someone says it

23 was, then| wouldn't contradict that. | remember that was something that | had heard

2 that General Flynn had suggested, but |did not - | don't have a clear recollection of

25 whetherthatwasdiscussed at the meeting.
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1 Q Separate from the meeting, what was yourview about things that General

2 Flynn had said, rerunning the election, the declaration of martial law as a possibility of

3 election-elated remedy?

a A Alterrible. Shouldn't happen. Didn't happen.

5 Q Did you~ do you know whether or not at that meeting the possibilty ofa

6 rallyor protestormarch to the Capitol came up?

7 A That, I don't recall

8 Q Allright. January 6th, the joint session, do you recallanydiscussionof that

9 atthat meeting?

10 A If people said that was discussed, | don't as I sit here today, | wouldn't

11 contradict that. But | don't have a clear recollection if that wasa topic. ~The topics that

12 Ihave a clear recollection about - and again, I'm not going to talk aboutmydiscussions

13 with the President -

1 Q  lunderstand.

15 A or what the President said, but the topics that recall generally are this

16 idea of this executive order, the idea of election fraud generally. | remember the three

17 of them were really sortofforcefully attacking me, verbally, Eric, Derek. And we were

18 pushingback. And we were asking one simple question as a general matter: Where is

19 the evidence?

2 Q What response did you get when you asked Ms. Powell and her colleagues

21 where's the evidence?

2 A Avariety of responses based on my current recollection, including, you

23 know,| can't believe you would say something lie you know, things like ths like, what

24 doyoumeanwhere's the evidence, you know should now ~ things like that, or you know,

25 adisregard would say, a general disregard for the importance ofactually backing up
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1 what you say with facts.

2 Q And what was the basisof theircriticism of you? You said they were

3 attacking you and Mr. Herschmann.

4 Onwhat basis?

5 A They didn't think that we were, you know - they didn'tthinkwe believed

6 this, you know,that there had been massive fraud in the election, and the reason they

7 didn't think we believed itis because we didn't.

8 Q And you articulated that forcefully to them during the meeting?

° A 1did, yeah. had seen no evidence of massive fraud in the election. Did

10 other peoplebelieve there had been? Yes, okay, ismysense.

1 Q Yeah

2 A Okay? Didthey believe there had been? Seemed to be, that they really

13 believed it. And people are entitled to their opinion, but at some point, when you make

14 those kinds of claims, particularly if you're a lawyer, like Sidney Powell, you — she

15 understands. And actually, she - you know, early on my sense | didn't ever work with

16 her, but, you know, she was a skilled lawyer. At some point, you have todeliverwith

17 the evidence.

1 And 1 - again, | just go back to what Phil said, he had not seen and | was not aware.

19 ofany evidence of fraud to the extent that it would change the results of the election.

20 That was made clear to them, okay, over and over again. ~The meeting convened at one

21 point, or there was 3 -- and then it moved up to the residence, to the Yellow Oval. At

22 that point, Mr. Giuliani — Mayor Giuliani came, Mark came.

zn Q  Sothey had been on the phone early, and then they showed up in person?

2% A Correct.

2 Q Okay. And whichside werethey on?
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1 A Well onsomeofthsstuff?

2 Q Yeah

3 A Yeah. Rudy didn't think thiswas a good idea.

a Q This you're pointing

5 A Asfarasirecall -

s Q You mean the seizure of the voting machines?

7 A Yeah. Hedidn't this was —no. OF that there was a legal basis for any of

8 this

° Q Yeah. Okay. Howabout Mr. Meadows?

10 A You know, my sense is that Mark also - again, I'm going directionally, not

11 with every word that was saidor who might interpret, you know no. | think Mark also

12 was sort of, you know, on this issue, my recollection is he was very direct, particularly

13 with 1 rememberhim getting upandwalking towardstheGeneral. And so he was very

14 direct and animated about that.

15 Yeah. And, of course, you know, my view was clear, expressed repeatedly. Eric

16 Herschmann's view was clear and stated repeatedly. Derek's view, Derek Lyons,
17 forcefully and repeatedly. Again, he's a lawyer in addition, but he is serving as staff

18 secretary.

1 I remember at the break, because | had been there a while, when Mark came in,

20 he said, you know you can go you can leave if you want. 1 5aid, no, I'm not leaving.

21 Soweallwent up tothe I can't remember the time of al this, but it was a long - it was

22 along haul at those two meetings. But again, at the endof the day, the President did

23 notdoanyof this

2 Q Yeah. And it sounds ike from what you're describing, everyone in the

25 room or the rooms there were two different conversations - was against the idea of
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1 seizing voting machines or appointinga special counsel, but for Sidney Powell, Patrick

2 Byme,and Mr. Flynn. Is that right, General Flynn?

3 A That's my general sense. My recollection i people were more vocal about

4 the voting machines, this idea.

s Q Yeah

6 A With the appointmentof a special counsel, | mean that came up. There

7 was some issue of there was an issue of, you know, do you need a security clearance in

5 orderto work for the government and things like this. And there was some discussion

9 ofthat

10 Q  Didthe President actually appoint her, or

n A don't believe well, no. She did not become the special counsel. So the

12 President didn't actually appoint her.

3 Q Yeah

14 Ms. Powell told us, "Well, the President asked Pat Cipollone if he had the authority

15 toname me special counsel. He said yes, then he asked him if he had the authority to

16 give me whateversecurity clearance | needed, and Pat Cipollone said yes. And then the

17 President said Okay, I'm naming her that. I'm giving her security clearance. Shortly

18 after that, we left, and it totally blew up. ~ Cipollone and Herschmann or whomever the

19 other youngman was said, you can name her whatever you name her, and no one's going

2 topayattentiontoit.”

2 A Again, without getting into - that doesn't seem to be the whole story there.

22 Imean, in terms of thePresident'sability to grant a security clearance, the President has

23 thatabilty. Did think that was a good idea, and did | express that very clearly, again, in

24 theroom? Yeah, of course, | did. | don't think Sidney Powell would say | thought it was

25 agoodidea to appoint her special counsel. | was vehemently opposed I didn't think
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1 she should be appointed to anything.

2 Q Yeah. And she did not ultimatelyget appointed?

3 A Shedidnot. And again, that was the President's decision.

a Q Alot of people in this meeting have described discussion about sort of

5 fighting for me, fighting, strength versus quitters, weakling.

6 Was there discussion about, sort of, who's fighting and who's weak that you

7 recall?

8 A ldon'tknow. Well, that | recall - let me put it to you this way: Did the

9 three of those people when first walked in kind of attack me on the point that | wasn't

10 doing enough, | wasn't the person to do this, et cetera, et cetera, | can't remember

11 exactly what they were saying? Yeah. Did it have any impact on me whatsoever?

2 Ne.

13 IE ir Raskin,|see you've come offof you camera's on. Doyou

14 have any questions about the December 16th meeting?

15 Mr. Raskin. Thank you very much. Yes. |just wanted to ask Mr. Cipollone

16 about some other people's characterization of the meetings - of that meeting.

7 It was described as unhinged by one witness, and another characterization I've

18 seenisitwas the craziest White House meeting in the Trump Presidency.

19 What's your general sense of these characterization ofthis 6-hour meeting?

2 Mr. Cipollone. Well, Representative Raskin, again, I'm not gonna - as a general

21 matter, people have their own views and will characterize things the way they want.

2 If you want my viewof the meeting is, the people that were in that meeting, the

23 three people whol discussed no. | mean, they weren't behaving in an inappropriate

24 mannerinmyview. | think they later went up -- you know, | tend to keep meetings with

25 the President that I'm involved in | keep my confidences, okay?
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1 And that one, | think they all went out and started talking about it. They started

2 talkingabout me. They started, you know, saying that | was disrespectful because | was

3 speakingalot. |don'tknow. Everybody has their own characterizations. It was nota

4 normalmeeting

5 Mr. Baskin. Okay.

6 Mr. Cipollone. In the sense of my, you know - my time in the Trump

7 administration, and | don't know how they got into the White House even.

8 Mr. Raskin. If | could just follow up

9 Mr. Cipollone. Sorry. If could just say one more thing. | did not think that

10 they were serving the President well.

un Mr. Raskin. Good. And when you were offered the opportunity to go, but you

12 said no, you would continue to stay although, I think you had probably determined to

13 gohome maybe a couple hours before that, why did you decide to stay?

14 Mr. Cipollone. Well, because | wanted to do my job, and | didn't want to leave.

15 And wanted to be there to support. | don't leave, okay, in a situation like that. Yeah.

16 Iwas determined to go home. | was going home. Not that it's relevant here, my

17 daughter was having my family over, my parents. |was trying - it was the holidays. |

18 was leaving for that. And then | was like, Okay, | got called to the Oval Office. I'm not

19 going anywhere until it's done because | wanted to be supportive of my other colleagues.

20 And frankly, | wanted to be supportive of the President in giving him the best advice |

2 could.

2 Mr.Raskin. Okay. Thank you much. I'l yield back.

23 I Cheney, did you have something? | saw you also. Your

2 camera'son

2 Ms. Cheney. Idid. Thankyou very much ll Thank you, Pat.
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1 Pat, | just wanted to ask, you mentioned a few minutes ago Sidney Powell told

2 usthatit was her view that she had, in fact, been appointed as special counsel, and | think

3 yousaid, Well that's not the whole story.

a 1 wonder if you could tell us what the rest of that story is?

5 Mr. Cipollone. Well, | just meant that she answered - | was speaking,

6 Representative Cheney, of the questions thatIEEE was asking. She said did I say

7 that the President had authority to grant a security clearance. Well, the obvious answer

8 tothatisyes. Didlthinkitwasa good idea? No. And so, that's what | was talking

9 aboutin terms of herstory that she's telling about that meeting.

10 1 don't know what her understanding of whether she had been appointed, what

11 she had been appointed to, okay? In my view, she hadn't been appointed to anything.
12 And ultimately wasn't appointed to anything, because there had to beother steps taken.

1B Sothat was my view when| left the meeting. ~ But she may have a different view

14 and others may have a different view and the President may have a different view. But

15 that was my when left, | left with Eric Herschmann at the end of the meeting. And

16 when! left there, | left with the impression that certainly she hadn't been appointed at

17 thatpoint. Did she want to be appointed? Yes. Were others thinking that she might

18 beappointed? Idon'tknow. And that's -was she ultimately appointed? No.

19 Thatsit

2 Ms. Cheney. You mentioned that there were additional steps that would have

21 hadtobetaken.

2 Sowas there an initial step or a seriousof inital steps taken to appoint her?

23 Mr. Cipollone. ~ After that meeting? No. | remember afterwards Mark-|don't

24 think this was something Mark wanted to do either. And so, | think it was

25 something I'm sorry?
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1 Ms. Cheney. Sorry, Pat. | didn't mean to interrupt you. It's okay in Wyoming.

2 | meant during the meeting. You know, she clearly had the impression she had

3 beenappointed.

a Were any steps taken, including the Presidenthimselftelling her she'd been

5 appointed?

6 Mr. Cipollone. Again, I not going to get into the what the President said in the

7 meeting, you know? My recollection is you're not appointed -- you're not appointed

8 until steps aretaken to, you know, get the paperwork done, get -~ and when|left the

9 meeting, okay, did | guess what I'm trying to say is, I'm not going to get into what the

10 President said or said he wanted, okay? Was it my impression that that had been done

11 when left the meeting? No. |didn't think it would get done. | didn't think it

12 was you know, it was like 2:30 ~ I don't know, what time was that? Might have been

13 2,30dock.

1 Iermidnight
15 Mr. Cipollone. It was late at night. ~ And you know, | was, like, okay, we're done.

16 Ericandlleft. And didn't leave thinkingthat, you know, Sidney Powell was the special

17 counsel, let's putit that way, or ever would be. |didn't think that wasgoing to happen.

15 What was said in the meeting by people, you have to ask them. ~ Did people say

19 things along those lines? They may have, but | didn't think it was a real thing that had

20 happened, or, you know, no. Did she want to be that? Yeah. Did other people want

21 hertobea special counsel? Yes, but it didn't happen. |didn't think it was a good idea.

22 Ithoughtit wasa terrible idea.

2 Ms. Cheney. And who were some of the other people who contemplated that

24 she would be special counsel?

2 Mr. Cipollone. | mean, | think General Flynn did. |think Patrick Byrne did. |
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1 don't know who else may have.

2 Ms. Cheney. Did the President?
3 Mr. Cipollone, I'm not gonna get — again, | understand the question, but that's

a an area that| think| have to honor the privilege as I've been directed.

5 Ms. Cheney. Do you know, Pat, did this group meet with the President before

6 anyattomeys from the White House showed up?

7 Mr. Cipollone. | don't know the answer to that question because when | got

5 there, they werealready in there. Could be. don't know. People were on the
9 phone. And look, you know, in terms of was it something -- people -- things get said

10 sometimes and then they're not really done. And things get said, you know, for reasons

11 that, you know, are unrelated to whetheror not it was actually sort of goin to get done.

12 So when | left it was a 6-hour meeting, something along those lines. It was late in the

13 morning. | didn't have the view that we had -- Sidney Powell had been appointed

14 special counsel, and she ultimately wasn't, obviously.

15 Ms. Cheney. Okay. Thankyou.

16 EE Thorks, Ms. Cheney.

uv JI vou have something to follow upon on December 15th?
1s eh

® oI
20 Q Justa couple of follow-up clarifications.

21 Mr. Cipollone, did Sidney Powell make assertions in this meeting about foreign

22 actors interfering with the election, including manipulation of voting machines?

23 A Probably. Yeah. |don't have a specific -- I'm sure. | mean, there were a

24 lot of ~all of those kind of things were raised by the three of the people who were at the
25 meeting
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1 Q Okay. And you mentionedearlier some of Mr. Lyons’ efforts to push back

2 during this meeting.

3 D0you recall whether he raised to Ms. Powell the fact that she and the campaign

4 hadlostall of the60 cases that they had brought n ltgation?

5 A Yes, he raised that.

s Q And what was the response?

7 A I don't remember what she said. | don't think it was a good response.

8 Q Generally, was the topic of the

9 A Ifyou can tell me what others have said about that response,| can tell you if

10 that's my recollection, but yeah. | mean, people were saying the point was you had

11 yourchance, okay, and interms of, you know, losing or whatever - some of thatwas

12 procedural, some you know, but at the end of the day and again, it's fully within the

13 right of candidates to challenge things in court in appropriate ways. ButI think what

14 Derek was thinking and certainly | was thinking and certainly Eric was thinking, was like,

15 Hey, you were the lawyers doing this on the outside, you did it and here we are. Sol

16 thinkDerekdidsay that, and | thought it was a good point

Q We showed youa couple of versions of the proposed executive orders

18 earlier. One of the distinctions in the versions that we've seen is a change in the

19 relevant Federal agencies that they purport to direct to take some actions. ~ Some

20 versions we've seen involve the Department of Homeland Security, and others involve the

21 Department of Defense,

2 D0 you remember discussion in this lengthy meeting at any point abouta role for

23 the Department of Defense in seizing voting machines?

2 A I'm sure there was such a discussion in terms of- | think the general topic of

25 seizing voting machines was discussed in terms of the agency that actually did that. |
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1 think there was some discussion of Homeland Security. |think there was some

2 discussion of Department of Defense. And again, there's no authority to do that, and

3 that's nota good thing to do, obviously. And it was a terrible idea. So did General

4 Flynn talkabout that? Probably. But! don't have a specific recollection of that.

5 Q And] think you mentioned at the outset that you recalled that Robert

6 O'Brien may have participated in some portion of this meeting.

7 Do you remember when he what portion of the meeting, when he was added,

8 andifhe left, when he did so?

9 A He was on the phone, | believe, during the early portion of the meeting in

10 the Oval Office because people were being patched into the phone. | don't know how

11 long he was onthe call for.

2 Ms. Cheney. One other question on the executive orders; are you aware if the

13 President signed either of those documents?

14 Mr. Cipollone. I'm not aware of that. | don't believe that's the case, atleast as

15 faras | knoworcan recall on that

16 Ms. Cheney. But you're not aware either way?

7 Mr. Cipollone. No. If you have some information that could refresh my

18 recollection, let me know what itis. But, no, this didn't get done. | also remember |

19 can't remember where in time, but there was another conversation where Ken Cuccinelli

20 was brought in, and he also said, you know, there's no authority for this.

2 IE To seize voting machines?

2 Mr. Cipollone. Yeah, I think so. Yeah. And no. | mean, this was not no

23 one that I'm aware of, in terms of government lawyerswho were asked about this,

24 thought that this was a legal sort of option that had any legal authority orthat it was a

25 goodidea. Itwasabad idea. It was being brought to the President by people who|
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1 don'tbelieve had his best interest in mind. And part of the reason | was angry at these

2 meetings, and tried to, you know, be respectful as best | could was because | thought

3 they were doing the country and the President, both in his capacity as President and his

4 personal capacity, a disservice. And they were giving him very bad advice. He

5 ultimately did not take that advice, but they were giving him very bad advice.

6 Ms. Cheney. Pat, did the President have the authority to appoint Sidney Powell

7 asspecial counsel?

8 Mr. Cipollone. Again, we've | don't know that we ever really carefully

9 considered that. | mean, in terms of the Justice Department,I think the Attorney

10 General hasan authority to appoint special counsel. |think this idea that you would put

11 investigative special counsel in the White House, that was not something that, you know,

12 thought was either a good idea, or, you know, the best approach to special counsel,

13 Look, the President is the President, and ultimately, there's executive authority, but |

14 think under the regulations at the Departmentof Justice, | would think that, you know, a

15 direct appointment ofa special counselI think normally would go through the Attorney

16 General in making a determination of appointment ofa special counsel.

7 Ms. Cheney. But would the President have authority to appoint counsel at the

18 White House to undertake the activities that she had described?

19 Mr. Cipollone. Well, does the President have authority to appoint counsel at the

20 White House? Yes. Acounselat the White House that would, you know — with

21 subpoena power or ability to do this kind of investigation? | don't believe so. | thinkit

22 would have to be done by the DepartmentofJustice.

23 Ms. Cheney. But the question of the President's authority to make the

24 appointment in the same waythat |think you told ~ the President had the authority to

25 grant her security clearance, there doesn't seem to be a question about that?
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1 Mr. Cipollone. | think it's a more complicated question. The security clearance

2 sveryclear.

3 Ms. Cheney. And did he grant Sidney Powell security clearance?

a Mr. Cipollone. I'm not going to talk about people may have said in the meeting.

5 Did Sidney Powell ultimately have a security clearance or work in any capacity for

6 thegovernment? No,as faras | understand. Whether she hasa securityclearance,

7 you know, as an individual on the outside, | don't know. But | don't think so

8 Ms. Cheney. And Pat, just one last question on this. Are you aware whether

9 the President signed this document during the period of time he was meeting with these

10 individuals without any government lawyers present?

un Mr. Cipollone. | have no awareness of that asI sit here today, no. |mean,

12 based on my recollection.

13 Did he sign this document? | don't - this document never was enacted by the

14 Presidentas! understandit. Sol don't know.

15 Ms. Cheney. Thankyou.

16 Mr. Cipollone. If you have information that you'd like to give me, let me know

17 whatitis, but based on my recollection, Representative Cheney,of that meeting, no. |

18 don't think this was something signed. But if you have one that's signed, let me know

19 whatitis. | don't remember that

2 Ms. Cheney. Thank you.

2 MEE Ok:y. Mr. Raskin, anythingelse?

2 Mr. Raskin. Yes. Just to follow up on Ms. Cheney's question. Did the

23 proponents of this idea of appointing Sidney Powell as special counsel offer any clarity

24 about whether they were talking about making her special counsel in the Department of

25 Justiceorin the White House?
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1 Mr. Cipollone. | think they were unclear about that. | think they wantedher to

2 be special counsel. But part of my understanding of what they were proposing is that

3 she bea special counsel or be a counsel in the White House to lookat this, at least that's

4 myrecollection. don't think they were thinking through the procedure in any real way

5 of how this would get doneifyouwere doing it in a normal way.

6 Mr. Raskin. see. | don't know exactly where you are on the question of the

7 unitary executive, but did you feel the need in any way to countermand the assumption

8 after the meeting that she had been appointed special counsel?

9 Mr. Cipollone. To countermand | don't understand the use of that word. I'm

10 the White House counsel. The President i in charge of- you know, obviously so give,

1 advice.

2 Mr. Raskin. Well, I guess -

1B Mr. Cipollone. Was there - do | recall, sort of, an ongoing effort or question by

14 herto get herself appointed or get this thing done? Yeah. Did | workon that with

15 Mark Meadows and others? Yes. Was she appointed

16 Mr.Raskin. ~ How long?

7 Mr. Cipollone. How long?

18 Mr. Raskin. Forgive me. | think there's a delay in audio. That's why we keep

19 interrupting by accident.

2 Mr. Cipollone. Ill ry to be - that's my fault. I'll ry to bebetterabout that.

21 Mr. Raskin. ~ How long you needed to pursue the question, how longdid that go

2 onfor?

23 Mr. Cipollone. Well, | don't have a specific recollection, Representative Raskin,

24 about the length oftime. Like anything else in those days, these are things that you

25 thought were done, and then would comeback around. And so, | don't remember on
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1 this one in particular, but | do know it never happened.

2 Mr. Raskin. But in other words, it was something that you had to contend with

3 orpush back on for several days, even after the meeting on the 1th?

a Mr. Cipollone. | think that's correct, yeah. |think that's correct. I'm 1

5 believe it kept coming back. I think Mark, you know,was dealing with it as well, Mark

6 Meadows. And so, based on what he was saying to me, it didn't seem like something he

7 wasin favor of either. But that's what he was saying to me, and| had no reason to

8 doubtthat. Butthenit--atsomepoint,itwentaway,youknow.

9 Mr. Raskin. And did she did you ever see her again in that period? Did she

10 ever show up again at the White House?

n Mr. Cipollone. | don't know if she showed up again at the White House. | don't

12 have any recollection of seeing heragain. It's possible, but | don't have a recollection of

13 seeing her again at the White House.

14 Mr. Raskin. Okay. Thankyou. I yield back.

15 I hanks, Mir. Raskin.

16 ovIN

7 Q Let me zoom out quickly?

15 ws. cheney. [IE

1 IEE Ohyes. Sor. Yeah. Ms.Cheney. Goahead
2 Ms. Cheney. Firstof all to say to Pat, we appreciate very much your role in this.

2 And when you talk about - first ofall, this issue that it kept coming back up again,

22 doyou recall who kept bringing it back up again?

2 Mr. Cipollone. Well, Sidney Powell kept bringing it back up again. ~ That would

24 beone person recall. Markwas, you know, dealing with it. | can't remember whether

25 she tried to contact me or my office at some point. | don't know. But
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1 primarily — again, withthe caveat that I'm not talking about conversations with the

2 President, | think the key proponent, as | remember i, the chief vocal proponent of - one

3 ofthem of Sidney Powell becoming special counsel was Sidney Powell

a Ms. Cheney. Was she speaking to Peter Navarro?

5 Mr. Cipollone. 1 don't know. | don't know.

6 Ms. Cheney. So when you wouldhear that it kept coming back up again, how

7 were you getting that information?

8 Mr. Cipollone. Primarily through Mark Meadows.

9 Ms. Cheney. And then, just back on themeeting itself for justa minute,can you

10 tell ushow the meeting finally ended?

un Mr. Cipollone. ~ Well, | think Eric Herschmann and| had expressedour opinion

12 overandoveragain, and I think at some point in the meeting, towards the end of it, we

13 left. | don't remember -- | think the meeting was essentially over. It was breaking up,

14 ismy recollection. But Ericand left, we left the residence is my recollection of things.

15 think Derek stayed a little bit later, but| think that's what happened. And my sense is

16 the meeting broke up very shortly thereafter.

7 Ms. Cheney. Did you stay did you see the other people leave?

15 Mr. Cipollone. 1 don't remember if saw the other people leave. | don't we

19 left my recollection, Representative Cheney, is that Eric andI left, okay, but | didn't - |

20 think we might have been I think there were other people there still when we left.

2 Ms. Cheney. ~ Thank you.

2 wr. Raskin. [Jf could 1 have one final follow-up?

3 EE sue. ves.

2 Mr. Raskin. ~ Mr. Cipollone, when the matter continued to flare upover the next

25 several days, was it your understanding that Sidney Powell was still seeking an
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1 appointment, or that she was asserting that she had been appointed by the President at

2 the December 18th meeting?

3 Mr. Cipollone. You know, now that you mention it, probably both. You know,

4 interms of ike I think she was Ithink she may have been of the view that she had

5 beenappointed and was seeking to, you know, get that done, and that she should be

6 appointed. In other words, she was taking the view, Hey, | have been, this is what I've

7 been told, and we need to get this done, because there's a formal process obviously of

8 getting on-boarded into the government.

9 Mr. Raskin. Is there anyone in the White House who has that title of special

10 counsel?

un Mr. Cipollone. ~ Well, | mean, there may be - not in the senseofwhat she was

12 talking about. But yeah, Emmet Flood who when | joined, who's an excellent lawyer

13 anda good friend of mine, he was special counsel in the White House dealingwith the

14 Mueller investigation on the part of the President. | believe President Biden has

15 appointed that's a title within the White House. You can be special counsel for an

16 activity. | believe President Biden has appointed special counsel to deal with

17 congressional oversight | read recently. But the idea that you appointa special counsel

18 inthe same way that the Justice Department, the Attorney General can appoint special

19 counsel to do an investigation, that's not something that I'mfamiliarwith happening at

20 the White House. That's not what | think about when | thinkofa special counsel in the

21 White House.

2 Mr. Raskin. And they were contemplating she would be special counsel to

23 investigate the Presidential election of 20207

2 Mr. Cipollone. That's my understanding, but you'll have to askher what she was

25 contemplating.
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1 Mr. Raskin. Gotcha. Thank you much, and | yield back.

2 IE Alright. Thanks, Mr. Raskin,

3 oYIE
a Q Last thing on this, |just want to go back to something you said a couple.

5 minutes ago, Mr. Cipollone, that this is not onlya bad idea on the merits, on the facts in

6 the law, but would be bad for the country and be bad for the President personally.

7 Talk more about that. Why was this on a broader scale a bad idea for the

8 country?

9 A To have the Federal Government seize voting machines, that's a terrible idea

10 for the country, you know? That's not how we do things in the United States. There's

11 nolegal authority todo that. And thereis a way to contestelections. You know, that

12 happensall the time. But the idea that the Federal Government could come in and seize

13 election machines, no. That's | don't understand why | would even have to tell you

14 whythat'sa bad ideafor the country. That's a terrible idea.

15 Q Yeah. lunderstand. |wanttomove on to another idea that was.

16 proposed, and that s fake electors.

7 Did you have some involvement in plans to convene slatesofTrump/Pence

18 electors in States that Trump had lost in thepopular vote?

19 A don't recall havinga lot of involvementin that. | think that was being

20 done obviously, again, that's something that would be done by outside campaign

21 lawyers. Youknow, that's something that - | think there's a precertification, you know,

22 and post-certification and analysis that would need to be done there. But no, | don't

23 recall havinga lot of involvement in that.

2 Q Let me point you to exhibit 24 in your binder. This is an email that was,

25 sent,l believe
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1 ws. cheney. HeyIE

2 Re
3 Ms. Cheney. Sorry about that. Just before we go to fake electors, if we're

4 completely leaving the 18th, just wanted to ask: Pat, was there any discussion before

5 youand Eric leftof the tweet that went out at 1 a.m. that morning of the 19th?

6 Mr. Cipollone. Can you remind me what that tweet was?

7 Ms. Cheney. Yeah. This was the tweet the President ended with, you know,

5 “be there, be wild," referencing January 6th.

9 Mr. Cipollone. | don't remember having a discussion about that tweet.

10 Ms. Cheney. So did you become aware of the tweet that evening, or, | guess, it

11 would be now the next morning?

2 Mr. Cipollone. 1 don't know when | became aware of that tweet. | don't have

13 Twitter. |don't have social media. Sof it was discussed in that meeting, I'm not

14 havinga recollection of that.

15 Ms. Cheney. Okay. Thank you.

16 Mr. Cipollone. If other people say it was ~ | don't have a reason - that's one

17 point I've made before, is I'm giving you the best recollection that | have of events that

18 tookplacea year anda half ago. Other people havetheirown recollections. I'm not

19 here to, you know, question anybody else's recollection. I'm just giving you the best.

20 Andifyou can give me something that refreshes, Il talk more about it.

2 Ms. Cheney. Thank you.

2 ME Okay. Thanks, Ms. Cheney.

2 Q Let me just point you again, Mr. Cipollone, to exhibit 24, this is an email that

25 came from SpeakerGingrich very early, November the 12th, to Meadows and to you,
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1 aboutalternate slatesofelectors, indicates Is someone in charge of coordinating all the

2 electors? Evans makes the point that all the contested electors have to meet on

3 December 14th, send in ballots to force contests, which the house would then have to

4 settle. Newt?"

5 First of al, do you recall receiving this message from Newt Gingrich back as early

6 asjustaweekorsoafter theelection?

7 AI don't remember receiving this message, but obviously| received it so.

8 Q Yeah. Whatdoyou recall about the prospect of the needing these slates of

9 electors in States - battleground States that the President had lost?

10 A Doyou know who Evans is?

un Q It's Ambassador Evans.

2 A Okay. That'swhat|thought. Speaker Gingrich had a friend who he

13 thought was a good lawyer who could help -- and by the way, early on, you know, there

14 was kind ofa notion, let's get some, you know, good lawyers who can actually think about

15 these things and effectively go about them to represent the President on the outside and

16 by people in the White House, people in the campaign. ~ He had Justin Clark and Matt

17 Morgan. And so,| think Mr. Evans was somebody who Mr. Gingrich, Speaker Gingrich

18 thought was a very effective lawyer. | don't recall this, but if| had to | mean, | guess.

19 there was -- there was some suggestion | take it from this, that, you know, alternate

20 slates of electors for consideration by State houses that were considering this, and maybe.

21 thisis what that means. But| don't have any recollection.

2 Q Yeah. guess, my question is exactly that, whether you andyour office, the

23 White House Counsel, got involved in any way in assessing whether or not these alternate

2 slates were lawful, had a basis in fact or law, or if this was something being done by folks

25 onthe outside?
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1 A I think thiswasdone primarily by people on the outside that we have

2 any like, there was a ot going on during that time period.

3 Q Yeah

a A Peoplewere, you know, coming in from the outside. There were lots of

5 meetings. Whether we were involved in meetingsor had discussions, you know,

6 probably. Butno. In terms of the principal people who were looking at this, ths was

7 people on the outside.

8 Q Okay. Do you rememberanydiscussions about alternate electors, fake

9 electors,with John Eastman?

10 Aldon. Idon't Aslsithere, don't have any recollection. Could that

11 have beena discussion? It might have been.

2 Q How about Rudy Giuliani or any other lawyers representing the campaign?

1B A don't have a specific recollection. But did | have discussions with people,
14 youknow, with lawyers at the campaign? Yeah, | did on occasion, or when they were in

15 the White House or they were meeting,

16 Q About this subject,or just

7 A don'tremember about this subject. I'm not saying | didn't but | just don't

18 havea specific recollection ofa discussion about thi.

19 Q This email from Newt Gingrich went to both Meadows and you.

2 Do you member talking to Mr. Meadows aboutalternate electors?

21 A No. Imean,Idon't--I might have, but | don't remember it.

2 Q Okay. We have received

23 A Again, allof these things - | viewed my role to be, I'm the counsel to the

24 President at the White House. | was a government lawyer. Obviously, you know,

25 senior government officials are allowed to interact with the campaign.
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1 Q sure

2 A There's whole protocol for that, and there's a whole actually, the ethics

3 lawyersin my office, Scott Gast and his team had put out many, many emails how that

4 was supposed to work and all that. So, yeah, | mean -- but things like this, you know,

5 pursuing litigation and all that stuff, that was run by people on the outside.

6 Q understand. Do you know whether or not, Mr. Cipollone, whether the

7 White House Counsel's Office provided a legal opinion on or other assessment of the

8 legality of convening these alternate or contingent electors?

9 A don't. Idon'trecall. If we provide legal opinions, Pat Philbin would be

10 involved in that.

un Q Okay. We have received testimony, White House Counsel's Office provided

12 alegal opinion about the legality of the slates.

1B A Okay. Awritten legal opinion?

1 Q Unclearif it's written or if it was conveyed orally to the President

15 A Okay. I'm not going to discuss anything that may have - particularly legal

16 advice.

7 Q understand.

18 A Butto the extent that | would be looking at anything like this, this is

19 something that Pat Philbin would look at, you know, so obviously you had a discussion

20 with him,

21 IGo ahead, Ms. Cheney.

2 Ms. Cheney. | want to just clarify, legal opinion has a particular meaning, and we

23 needto be careful about how we're asking the question. I'm not sure that we're asking

24 specifically about a legal opinion.

ES Mr. Cipollone. Okay. And you're right, Representative Cheney. If I'm asked
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1 fora written legal opinion, what the normal process that would be done normally, we'd

2 goto OLC, we'd talk to Steve Engel, we'd get his advice. I'd talk to Pat Philbin. Ifthere

3 wasan agency involved, then we would talkto the agency's general counsel, and we

4 wouldrender an opinion.

5 If President wanted to issue an executive order,for example, that was a very

6 detailed process. It went through all sortsofclearance at an agency, in my office, and at

7 OLCbefore it was issued. So we rendered legal clearance and legal opinions in that way.

8 oYIE

9 Q That's a good point. I'm nottalking about a formal opinion that was vetted

10 through OLC, butratheran assessment about the legality.

un Let me just read you the testimony that we got. This is from Cassidy Hutchinson:

12 "Tobe clear, did you hear the White House Counsel's Office say that this plan to have

13 altemate electors meet and cast votes for Donald Trump in states that he had lost was

14 notlegally sound?"

15 Answer, "Yes, sr.

16 "Do you remember approximately when that was?"

7 Answer, "Not sure. Not trying to be overly broad right now. |can recall at the

18 time, perhaps early to mid-December, could have been the end of November."

19 But the general testimony was that there - the viewofthe White House Counsel's

20 Office, that it was not legally sound. Is that consistent with your recollection?

21 A Again, I'm not going to get into either my legal advice on matters, and the

22 other thing | don't want todos, again, other witnesses have their own recollections of

23 things. So, you know,|may have a different recollection of things.

2 And in this case, do | recall rendering a formal legal opinion? | don't. | don't

25 Didloften make I don't know about the Cassidy Hutchinson, but did | often say things
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1 like, you know, this is not a good idea, and because I'm a lawyer, people took things

2 that well the lawyers are saying nothing -- they might have. But as sit here today, |

3 don't remember focusingon this issue that much. Maybe Pat Philbin focused onta lot.

4 Andas sit here today, I'm not going to rendera legal opinion now.
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2 puizam)

: o I
a Q Yeah

5 Ms. Cheney, go ahead.

6 Ms. Cheney. Thanks.

7 Maybe we could askit this way, Pat. Did you think it was a good idea to send

8 fake electors to Congress?

9 Mr. Cipollone. Well, again, without getting into the terminology, | thought it was

10 agoodidea to, once things were certified and once the process was done, was to follow

11 that. That'swhat| thought.

2 Ms. Cheney. Thank you.

1B Mr. Cipollone. |believe Leader McConnell went onto the floor of the Senate, |

14 believe in mid-December, and basically said, you know, the process is done. You know,

15 that would be in line with my thinking on these things.

16 Ms. Cheney. ~ Thank you.

7 I Yeoh

18 Mrs. Luria, | see you've turnedyour camera on. ~ Go ahead.

19 Mrs. Luria. Yes. Well, thank you.

2 1 would ike to goback to a comment that Mr. Cipollone said a couple minutes ago

21 about the process for issuing an executive order.

2 Mr. Cipollone, is it your impression that the President understood there was a

23 lengthy process that required all of this review in order to issue an executive order,

24 irregardlessof the topic, and just if that process was necessary [inaudible]?

ES Mr. Cipollone. | believe the President understood, you know, the general
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1 process. And, you know, it can be done quickly, and was, on certain occasions, but|

2 think he understood that there was a process and then the executive order would be

3 broughttohim. We would come sometimes, but a lot of the times this was done when

4 the final product was completed through Derek Lyons, the staff secretary, and he would

5 signit.

6 Mrs. Luria. So he would expect that to come from certain people within his own

7 staff, if something was brought from the outside? Or

8 Mr. Cipollone. Oh, no, if something --well, I'm just talking about the normal

9 process fora government executive order for the President.

10 Often started with, you know, the policy shop or with the President himself or

11 with others who wanted to do something by executive order. Counsel's Office would be

12 involvedinthat. If it impacted a particular agency, the agency policy people, the

13 Cabinet Secretary sometimes, and certainly their lawyers, the general counsel, would be

14 involved in that.

15 It would be sent through a process where everyone could chime in and give

16 comments, and it would get cleared through OLC, and then the President would sign that.

7 How much, you know, sort of -- | mean, the President understood that there was a

18 lot of work being done on these things. Whether he knew exactly who was doing it

19 or he knew the Counsel's Office was involved, he knew Steve Engel was involved. So

20 think he had a good understandingof this.

21 Mrs. Luria. So, in the caseofthis executiveorder that we've been discussing at

22 length in this meeting, is it your impression that he would've viewed this as something.

23 that had gone through that extensive process, in the way it was presented to him?

2% Mr. Cipollone. | don't know how he viewed this. And | don't want to speculate

25 about how he viewed it
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1 Mrs. Luria. Thank you.

2 oIN

3 Q Allright, Mr. Cipollone, let me go back. You mentioned Mr. Philbin

4 wouldve been asked to look at this. We interviewed Mr. Philbin. He described the

5 effort to convene Trump electors inStates that he lost as one of the bad theories that

6 were like, he'd used the term "whack-a-mole, in the White House during this period.

7 Is that consistent with

8 A That's consistent with -- yeah.

° And, again, Pat and | were, you know, very closely aligned on these issues. |

10 relied on Pat, to the extent we had to look at something, you know, to ook at it in more.

no detail.

2 1 would come at things, you know — and 1 had a lot of things going on, but, you

13 know, if something needed a deep dive, sometimes | would get involved, but Philbin

14 would lookatit and other people would look at it. Then we'd have a meeting, and I's,

15 youknow,askalotof questions

16 Q Yeah

A -andgetuptospeed. But,yeah, no, Philbin

18 Q Yeah

1 A Philbin is somebody|would rely on.

2 a wsmy{ Ect. Right? Pat Philbin to Cipollone.

2 MI ake that opportunity. Can just ask one point of clarification?

2 oI

2 Q Mr. Cipollone, earlier you said, when we first introduced this topic of fake

24 electors or electors being sent from States that Trump lost, a a distinction between

25 conversations that may have happened pre-certification versus post-certification.
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1 Can you explain to us more what you meant by "certification" and what the

2 relevance is in the process?

a think therewas a thinking before that happened by some people that, you know, if there

5 was going to be proof of fraud and if there was going to be evidence of fraud -- and,

7 ‘maybe| shouldn't even speculate about this. But | think there was an idea that, if that

9 don't know.

10 But then once certification -- so you're using terms like "fake electors.” | don't

12 Are you saying after certification? Those kind of things.

13 Q Well, is it fair to say that, after the States had certified the election results,

15 send slates of Trump electors from States in which Trump had lost?

16 A | don't knowthat | looked at that question in any detail specifically. Again, |

18 theviews of our office. And Pat Philbin and | were in agreement, you know, on these

20 We would have discussions about -- but, again, this was not something that | have

23 certain deadlines, and at some point that process is completed, as it normally is, litigation

24 is completed, and, you know, the election is certified.
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1 Q Do you remember this topic coming up, the alternate electors, in

2 conversations

3 Ms. Cheney. [Illcould we

a EE er Sorry
5 Ms. Cheney. just takea S-minutebreak,please?

6 Mr. Cipollone. That would be great.

7 I sure
8 Ms. Cheney. Thanks.

9 [Recess.]

10 I right. Going backonthe record.

1 oI

2 Q  Iwantto move now, if | can, Mr. Cipollone, to the issue of the Vice:

13 President's authority at the joint session and, first, ust ask sort of generally f you recall

14 this being an issue that you andyour team at the White House Counsel's Office looked

15 into, the authority of the Vice President with respect to the counting of the electoral

16 votesat the joint session

7 A We looked intoit. Pat Philbin looked atit. But primarily | think Greg.

18 Jacob in the Vice President's office was looking, doinga detailed analysis of this for the

19 Vice President,

2 Q Uhhh.

2 A Ithinkalso there was an issueof thiswould be in his capacity as president of

22 theSenateandallthat. And so

23 a Right.

2 A he Gregisa very, very talented and skilled lawyer. | worked with him

25 closely when he became the Vice President's counsel.
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1 So he was looking at it closely. Pat was also looking at it. And | was looking at

2 it, to some extent, but also working with those two.

3 Q Around when did that assessment begin?

a A don't know when it began. | remember when it sort of got, you know,

5 fullyon my radar screen. And, as | recall it and I'm surepeoplewere looking at it

6 before thistime. But,as| recall it, it kind of came up to me, I think itwas, right after

7 that Jeff Clark meeting —

8 Q Uhhh

9 A which believe was the 3rdofJanuary.

10 Q twas.

un A And sso I'm sure | was aware of it before that, I'm sure people were looking at

12 itbefore that, but when it became really sort ofa pronounced issue in my mind, in terms

13 of would be after that time.

1 1 mean, we were dealing with the whole Jeff Clark situation, you know, through

15 the new year, you know, into the first couple days of January, and | was primarily focused

16 onthat

7 Q Right. Right. Itwas exactly around that time | won't show you these,

18 but! think we sent you in advance a series of exhibits 8,9, 10,and 11. These were

19 emails that Greg Jacob sent to you that had some Law Review articles and some

20 scholarship about this topic of

21 A Right.

2 Q Do you recall receiving those and passing them along to Mr. Philbin?

23 A I'm sure received them. I'm sure that if anybody read the Law Review.

24 articles, that would've been Pat Philbin. | may have skimmed them, but | don't have a

25 recollection of going into detail about this myself. But Pat certainly looked at it. | had
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1 discussions aboutit —

2 Q Yeah

3 A with Pat Philbin, with Greg Jacob, with Marc Short and people ike that.

a Q And tell us your view, Mr. Cipollone, upon those discussions with Mr. Philbin,

5 with Greg Jacob, what was your assessment as to what the Vice President could or could

6 notdoatthe joint session?

7 A What wasmy assessment

8 Q Yes

9 A about what he could or couldn't do?

10 Q Yes, yourviewofthe issue.

n A My view was that the Vice President did't have the legal authority to do

12 anything except what he did

3 Q Yeah

14 Ainterms of, kind of, those issues.

15 a okay.

16 Mr. Philbin, who looked at this closely, told the select committee that you asked

17 him tolook into the theory of the Vice President's unilateral power at the joint session.

18 Helookedintoit. He discussed with you his conclusions that any such theory -that the

19 Vice President had authority to reject slates of electors - was wrong and that he

20 conveyed that to you and to Mr. Jacob.

2 Is that, again, generally consistent with

2 A Yes

3 a okay.

2 And I know you will not share with us direct communications with the President,

25 butisit fairto say the President understood your and the White House Counsel's position
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1 on

2 A Again,Ithink that fallswithinthe privilege.

3 Q  Doyou remember discussing this with any of the outside lawyers that we've

4 discussed ~ Mr. Giuliani or any of his team?

5 AI don't remember discussing this with Mr. Giuliani.

6 Q How about Members of Congress, with Leader McConnell or Senator Lee or

7 any-

8 A I might've discussed it, yeah. Certainly Senator McConnell | had discussions.

9 withgenerally. Youknow,I--and Senator Lee, you know, who | know, who was alsoa

10 great lawyer, and so, yeah, I'm sure | might've had discussions with him.

un But | can't remember specific - | mean, again, just going back to it, there was sort

12 of, kind of, asl look at it chronologically, as | think back on it, you know, we got through

13 that December 18th meeting. You know, then we had the holidays, but around

14 the hol---I mean, the new year and the end of --and, obviously, we were working.

15 through that entire period, because we were also starting to, you know Pat and | were

16 working with Chris Liddell - and | can't remember exactly when this started - to have the

17 transition. Like, you know, there was a lot of work that needed to be done, and we

18 were working withChris andhis team.

19 Q Uh-huh.

2 A And then we had - and we had Jeff Clark. And then this happens.

21 So, over that time, was | having discussions with people on the Hill about - |

22 probably was, yeah.

zn Q And, in those discussions, were you conveying to Leader McConnell or

2 Senator Lee or others your view that the Vice President did not have the authority to

25 reject these slatesofelectors?
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1 A Again, I'm sure | was conveying to people that that was my view, you know,

2 iftheyasked me that.

3 It was primarily a question that | was thinking about with the Vice President's

4 team

5 Q Right.

6 A in terms of, you know, conveying my views.

7 Q Yeah. Andit sounds like your views were aligned with theirs, that you

8 shared

° A Extremely aligned with theirs.

10 Q Yeah

un Let's talk about John Eastman. Were you familiar with Mr. Eastman,

12 Dr.Eastman, before the 2020 election? Did you have any relationship with him or

13 familiaritywith him?

1 A Iwasfamiliarwith John Eastman. | met him a longtimeagowhen | was

15 working at Kirkland & Ellis, and he was,| believe, working in the Washington office there

16 atthetime. Solmet him back then. I think he went out to California; he became a law

17 professor.

18 Q Uh-huh.

19 A Youknow, | had a generally good opinion of John Eastman. ~ You know, he

20 wasasmart lawyer. He clerked on the Supreme Court, | believe.

2 Q Uh-huh.

2 A Sol think the general view and then, in the administration, my interactions.

23 before this time with John Eastman were related primarilyto the whole issue of birthright

24 citizenship and whether or not there could be an executiveorder on birthright citizenship.

25 And John had done, | was told, a lot of work on this issue, had written scholarly opinions
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1 aboutit, et cetera, et cetera. Sol interacted with him on that, because | was asked to.

2 Andhe talked to Pat Philbin, he may have talked to people over at DOJ about that issue

3 andgiven his views.

4 Q  Doyou have any idea, Mr. Cipollone, how the President came to rely on his

5 advice with respect to the 2020 election, the Vice President's authority, all of the issues

6 we've been discussing?

7 A I don't know precisely how, but| know that the President had a generally.

8 positive view of John Eastman and his, you know, legal analysis, primarily as a result of

9 what! just said

10 Q Yeah

un A was my understanding.

2 a okay.

13 A Ithink that was sort of how he got to know John Eastman. | don't know

14 whointroduced him to John Eastman. And that's how | had interacted with John prior

15 tothistime.

16 a Okay.

7 A There was some idea that there would be an executiveorder on - you know,

18 we looked atit closely, and it turned out - well, there was never an executive order on

19 that

2 Q Yeah. Well, that was wellbefore the

21 A Itwas, but you asked me how did he

2 Q Yeah

23 A —gettoknow him. think that's howhegot to know him.

2% a Okay.

2 want to talk about the post-election period and your interaction with
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1 Dr.Eastman. We have received his phone records

2 A Uhhh.

3 Q  ~andthey reflect that therewere three telephone conversations between

4 Eastman and you on December the 4th, relatively early in the post-election period.

5 Doyou have any recollection about the subject matter ofthose conversations?

6 A don't have a specific recollection of the subject matter. | would think the

7 general subject matter would be related to the election, but | don't have a specific

8 recollection

9 Q Yeah. There was a 30-minute call, a 26-minute call. And this was just

10 before the filingof the Texas v. Pennsylvania Supreme Court case. ~ Does that refresh

11 yourrecollection about the

2 A That might've been what we talked about. | don't know if it was just me or

13 if had my phone with, you know, Pat or who - | don't - | don't remember that call

14 specifically.

15 a okay.

16 A Butifthat's the timing of it, then maybe that's what it was about.

7 a Alright.

18 Did you at some point after that become aware of Dr. Eastman’ view of what the

19 Vice President could do at the joint session and form an opinion of that view?

2 A Atsome point. But, again, | think it was well after that —

21 a okay.

2 A time period, at least in my recollection of things, that, you know, we -- |

23 thinkit was the time - was | aware of it before the early part of January? Yes, | probably

24 was. Didlfocuson itor think aboutita lot prior to that? Well, there were other

25 things that were coming sort ofone after the other that | was more focused on.
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1 But 'm sure Pat Philbin — and | don't know what he told you — but I'm sure Pat

2 Philbin may have been lookingat it. | know Greg was lookingat it. | know Greg did a
3 lotofworkonit-

a Q Yeah

5 A was my sense, and, you know, looked at it very seriously and analyzed it.
6 That'smysense.

7 Q And that's exactly right. They have both told us, Mr. Philbin and Mr. Jacob,
8 that they looked very closely at the Eastman memos, the Eastman theory, and thought

9 thatit had no basis, that t was not a strategy that the President should pursue.

10 It sounds like that's consistent with your impression as well
n A Myimpression wouldve been informed, certainly, by them.

2 Q veh

3 A But my impression also i, again, | - you know, | definitely look at all that and
14 talkabout it, but also come to things, like, with a commonsense perspective of, okay,

15 whatare you saying can happen here, and then just thinking about t and saying
16 Q Yeah
7 A its not right but let's lookatthe law.

1s Q  Letstalkabout

19 A And, obviously, other lawyers, I think John and others, had a different view
2 Q Yeah

2 A and understand that, and | understand that they were talking to the
2 President about that.

3 a okay.

2 want to talk about direct communications you had with Mr. Eastman,
25 Dr.Eastman,himself
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1 We believe that there was a meeting on January the 4th, the day after the Jeff

2 Clark meeting that we'l get to later, in Meadows’ office where you had a direct

3 conversation with Dr. Eastman. Do you remember that discussion?

4 A I remember having a meeting. | don't remember, you know, whether it

5 wassetupwellinadvance. | remember hearing that he was down there. Maybe Mark

6 calledmedown there.

7 Q Yeah. Doyouremember talking with Dr. Eastman about his theory and

8 expressing your perspective?

° A Yes. Imean, I'm sure in that meeting | expressed my perspective on things

10 Q Tellus what you rememberabout the meeting.

un A I don't have a very clear recollection about the specific conversation, but,

12 directionally, my view was, you know, this is not something that is consistent with the

13 appropriate reading of the law.

1 Q Uh-huh.

15 A Andso I'm sure conveyed that.

16 I think that -- there was -- was that the day -Ithink there was a day that he was

17 having a meeting with the President

18 a Yes.

19 A and with the Vice President and with Greg Jacob, | believe Marc Short, and

20 Mark Meadows.

2 Q Exactly. It sounds we have learned that the meeting that you had with

22 him in Mr. Meadows’ office immediately preceded that conversation.

23 A That's my recollection of that.

2% Q You didn't go to the meeting in the Oval Office where Eastman met with the

25 President and with the Vice President. Do you remember why you didn't personally
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1 attend?

2 A Ididwalk to that meeting and | did go into the Oval Office with the idea of

3 attending that meeting, and then |ultimately did not attend that meeting.

4 Q Yeah. Whynot?

5 A The reasons for that are privileged.

6 Q Okay. Were you asked to not attend the meeting, or did you make a

7 personal decision not to attend the meeting?

8 A Again, without getting into --

° Mr. Purpura, Privileged.

10 ovI

1 Q Yeah. Okay.

2 After the meeting, did you remain - or as the meeting was going on, did you

13 remainin the outer Oval Office and have another conversation with Eastman after?

1 A Idon't remember. | may have. |don't know that || think, once ~ my

15 recollections, once | left the Oval, I believe | went back to my office, but, again —

16 Q There's been reporting that you had sort of an angry confrontation with

17 Dr. Eastman, either before orafter this meeting in the Oval Office. Do you remember

1B that?

19 A Thatcouldbe. Yeah

2 Q  Telluswhat

21 A I don't have a specific recollection of having an angry confrontation, but, you

22 know I think - | think he was aware of my views.

zn Q Uh-huh.

2% We have received testimony from various people about this. One was Jason

25 Miller, who was onthe campaign. He said, "The way it was communicated to me was
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1 that Pat Cipollone thought the idea was nutty and at one point confronted Eastman,

2 basically,with the same sentiment."

3 Does that --

a A don't have any reason to contradict what he said.

5 a okay.

6 A don't have, again, a specific recollection.

7 a okay.

8 Did Dr. Eastman ever acknowledge to you that his theory was on uncertain legal

9 ground or was unlikely to work during your discussions with him?

10 A don't remember specifically what he acknowledged. And, of course, like,

11 lawyers have different views of, you know, this is a legal theory, and then there's a

12 separate question of, you know, whati the likelihood of success even if some lawyer

13 thinks that this is inappropriate.

1 Sol don't know if - | can't - could we have had a discussion like that? Yeah, we

15 couldhave. But! don't recall the specifics of my discussion with John Eastman on that

16 day. Ithink, directionally, | conveyed my views.

7 Q There's been some reporting that, when you asked Dr. Eastman whether his

18 theory that the Vice President could reject electors could actually happen, he responded,

19 "Theoretically maybe, but not likely."

2 Your response: "You just told the President of the United States this is a doable

2 thing”

2 And his response was, "Well, it's wortha shot."

23 Doyou remember anyexchangealong those lines?

2 A don't have a specific recollection of that exchange. ~ Again, that sounds like

25 somebody who's doing an analysis of isthis a reading of the law that he was proposing.
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1 versusalikelihood of success, and, you know, sometimes those are different things.

2 But think, just to put it directly--

3 Q Yeah

a A people John, the Vice President's lawyer, who'd be Marc Short, the Vice

5 President himself ~ they knew what | thought.

6 Q Yeah

7 A Okay? Ithought that the Vice President did not have the authority to do

8 what was being suggested under a proper reading of the law. | conveyed that, okay? |

9 think actually told somebody, you know, in the Vice President's ~ “Just blame me."

10 Youknow, thisis-- 'm nota politician, you know. |don't - but, you know, just said,

11 “'malawyer. Thisismylegalopinion."

2 But let metell you this. Can say a word about the Vice President?

1B Q Please.

1 A Ithink the Vice President did the right thing. | think he did the courageous

15 thing. Ihave a great deal of respect for Vice President Pence. | worked with him very

16 closely. | think he understood my opinion. | think he understood my opinion

17 afterwardsaswell. |think he did a great service to this country. And | think|1

18 suggested to somebody that he should be given the Presidential Medal of Freedom for his

19 actions.

2 Q Yeah

21 Greg Jacobhas shared with us an email that he sent to Dr. Eastman in which he

22 called him "You're the serpent in theear ofthe President," essentially saying that he

23 was pushing the President to do something — or Vice President to do something that he.

24 knew was - knew was unlawful, consistent with what | just asked you about.

ES Did he ever concede to you or did you get the sense that he knew that this advice



8

1 was specious or did not have a sound factual basis?

2 A don't have a recollection of that. ~ And, again, everybody has their own

3 views of what's in somebody's mind ortheirmotives. I'm not here toexpress any of

4 that,

s Q Yeah

6 Were you aware at all, Mr. Cipollone, of any discussions directly between the

7 President and the Vice President about this issue, the Vice President's authority?

5 A Well, | was aware of the meeting on the 4th, so that was a discussion. But

9 there were ~ I believe there was another meeting with just the Vice President and the

10 Presidentin the Oval Office.

un Q Yeah

2 A And then | remember hearing reports ofa phone call with the Vice President

13 onJanuary6th

1 Q  Thatsall-

15 A Iwasn't presentforanyofthat.

16 Q Okay. Do you have any information about what was discussed, about the

17 contents of those discussions?

15 A Again, I'm certainly not going to discuss matters that | may have learned, you

19 know, secondhand about conversations between the President and the Vice President of

20 the United States. Thats at the heart of the privilege. |view that as sacrosanct. So

21 I'm not I'm not here to talk about tha.

2 a okay.

2 Beyond Dr. Eastman's memos, there were some other materials prepared.

24 Johnny McEntee prepared - I think you sent you this in advance -- a one-page document

25 about Thomas Jefferson using his position as Vice President to win the election.
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1 Doyou remember any discussion with him or seeing his assessment

2 A All of the documents you sent me, the various documents -

3 Q Yeah

a A about this, | don't have a recollection of looking through that, reading, you

5 know, Johnny Mcntee's views about this. | don't have a recollection. Did | know

6 aboutthem atthe time? Probably did. Maybe did. But, no, |don't have an

7 independent recollection today.

8 Q Do you have any idea why it s that Johnny McEntee, the director of, you

9 know, Presidential personnel, would be drafting things for the President about legal

10 issueslike the VicePresident's authority?

u A Dol haveany idea why?

2 Q Yeah

1B A No.

1 Q Isthat unusual?

15 A Butdol well Johnny McEntee had some people working for him who were

16 lawyers, who were not part of the White House Counsel's Office, who sometimes had

17 ideas about legal things. And sometimes that got to the President through Johnny

18 McEntee, is my recollection.

19 Q Yeah

2 Did you have concerns, Mr. Cipollone, about the flow of information on legal

21 issues going to the President that you and your White House Counsel's Office were not

2 involved in?

23 A Yes

2 Q Tellus about that.

ES A Although, you know, obviously, if the President's having interaction with his
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1 personal counsel or with his campaign counsel, | did't have a concern about that, you

2 know, as a general matter, because he's entitled to that.

3 Q Yeah

a A sono.

5 Were documents being sent to the President, sent to Molly to give to the

6 President? Asa general matter, that would happen.

7 You know, part of that, you know, prior to the election,is just part of the way

5 things worked, in the sense of, the President wanted to heara ot of opinions and he

9 wanted to have a free-flowing discussion of these things, on policy matters, on lots of

10 matters. | think that's oneofhis strengths. | think he wants to hear different opinions,

11 he's open to different opinions.

12 He will push back and give his own views of things, and then he is the ultimate

13 decision-maker. And | think, as I've said before, | think he made a lot of great policy

14 decisions for the United States that worked well and came out of that process, okay?

15 Was it as formal as, you know, some other people who are President would've run

16 things? No, but | think, you know, that'sa stylistic thing.

7 Q  Unhuh

18 A Does that answer your question?

19 Q Well | see Ms. Cheney has come off of -- put her camera on.

20 Ms. Cheney, go ahead.

2 Ms. Cheney. Thanks,Ill

2 Pat, | just wanted to go back for a second, and in the context of what you're

23 describing now about how the President operates, were there other occasions where you

24 intended to attend a meeting in the Oval Office and then didn't for privileged reasons?

2s Mr. Cipollone, 1-1 don't know, you know.
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1 Generally, if|wanted to attend a meeting in the | didn't attend meetings that,

2 youknow, had nothing to do with me. | had an open invitation from the President to

3 attend any meeting | want to, as a general matter. And | didn't go to every meeting,

4 Sometimes if| wasn't at a meeting, he would call me down.

5 But, again, | think that's a very broad question over a long period of time, so |

6 dont

7 Ms. Cheney. Well, | appreciate that.

8 In the specific case of this meeting, though, you wanted to attend and, in fact, did

9 attend, did go to the Oval Office. Is that correct?

10 Mr. Cipollone. 1 did goto the Oval Office, yeah, with the intentionofattending.

un Ms. Cheney. Okay.

2 And did you see Mr. Eastmanafter that meeting?

13 Mr. Cipollone. | can't remember if | did, but | might have. It sounds like

14 someonetold you that | did after that meeting, but and | don't have an independent

15 recollection of when I saw himafter that meeting.

16 Ms. Cheney. And

7 Mr. Cipollone. | went back to my office, is my recollection. 1 didn't hover

18 around outside of that meeting, if that's what you're asking.

19 Ms. Cheney. In terms of the confrontation with Mr. Eastman, was the President

20 aware that you disagreed with Mr. Eastman?

2 Mr. Cipollone. Again,| think that falls within the privilege. I'm not here to

22 discuss any conversations about the Presidentor that | may have had or, you know, in a

23 manner that would reflect advice given or his views or anything like that. | view that as

24 outside the scopeofwhat we agreed on.

2 Ms. Cheney. And | appreciate that.



0

1 So, in terms of the President's policy about having an open door, and recognizing

2 where you're drawing privilege lines, were there other instances where you went to a

3 meeting with the intention of attending the meeting and then were asked not to attend

4 the meeting?

5 Mr. Cipollone. I'm sure there were other instances where | went to a

6 meeting you know, | don't have one in particular in mind. I'm sure there were other

7 instances where | went to a meeting and | was told, you're really not needed at this

8 meeting, or, we're good, you know, you can -- and so I'msure that happened sometimes,

9 you know, if it was something that didn't fall squarely within what | needed to be talking

10 about.

un But | was invited to attend any meeting|wanted to, is my sense. But, in the

12 normal give-and-take, would | sometimes go to meetings, be there for a while, and realize

13 that, you know, my time -- you know, that he didn't really need me in that meeting, and

14 leave? Yeah, I'm sure there were instances like that. Were there meetings where |

15 didn't think | was needed and he called me into the meeting, asked Molly to call me

16 down? Yeah, that happenedwith frequency.

7 Ms. Cheney. And in the case of this particular meeting, could you tell us what

18 happened?

19 Mr. Cipollone. | think I've said what |can say with respect to this particular

20 meeting,

21 Ms. Cheney. In the case of this meeting,did you make a determination that you

22 were not needed at the meeting?

23 Mr. Cipollone. ~ Again, with I think I've said what I'm going tosay about this

2 meeting.

2 Ms. Cheney. Thank you.
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1 Mr. Cipollone. And | appreciate your questions. | don't mean to be

2 disrespectful at all. But you understand, you know, my views of the privilege and --

. Me heey, 1sopra

. we. Coolio, Yeah
5 Ms. Cheney. Thank you.

s oI
7 Q With your patience, Mr. Cipollone, one more question about this meeting.

. A ——
9 you didn't attend the meeting, but my question is just: Was the reason that you didn't

10 attend the meeting apparent to the Vice President and his staff?

u A Actual, myrecollectionof th ws tht they hadnt red vet. That's my
12 recollection, that they hadn't arrived yet, but that John was there, | believe Mark was

13 there, and | was there. That's my recollection. | think they arrived shortly -- so that's

®  mpesteon
15 Q "Mark" meaning Mark Meadows, not Marc Short?

© A Coeat, MarkMesdows
u a om
18 A I apologize. Ill try my best to use last names.

19 Q No worries.

® ov
2a Q But, in summary, it soundsclear that everyone involved in that meeting was

22 aware of your strongly held view about this substantive issue.

23 A Again-- and | appreciate the questions, and | have a lot of respect for you as.

24 a lawyer -- I've said what I'm going to say about that meeting.

» a om
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1 Letme just finish what | was asking before about the flow of paper into the Oval

2 Office. Did you and Mr. Herschmann at some point try to create some sort of rigor or

3 discipline about legal issues, paper going to the President needing to be seen by you or

a Mr. Herschmann first?

5 A Well, the rigor that is already in the White House is: Pieces of paper come

6 through, for the most part, the staff secretary, okay? And Derek has a ~ now, for lots of

7 different reasons, a lot of them fully appropriate reasons, a lot of them stylistic reasons,

8 youknow, people would sendthings.

9 Q Yeah.

10 A And think the President welcomed that, and | actually think, as a general

11 matter, that was one of his many strengths.

12 Now, there were people in the outer Oval, you know, who were all very, very

13 good, talented people who worked for the President, who would get things, and,

14 particularly as time went on, after the election, you know, with some of the people who |

15 have already told you were giving bad advice to the President, | think bothEric and | and

16 probably others told them that if something comes to the President that we need to be

17 aware of, to let us know before, if possible, that's provided to the President, fit has to do

18 with a legal issue. But, obviously, we didn't get in the way of the flow of information,

19 but we just wanted to put in a system of awareness.

20 And they were doing that anyway. So, you know, Molly Michael, who's, again,

21 a -- there were many, many good people who worked in the Trump White House --

2 Q  Unhuh

23 A —and Molly was one of them. And Molly wasavery skilled professional.

22 Good judgment. Good person. She would call my office if something came that she

25 thought | needed to be aware of. She would call one of my assistants, she'd call Philbin,
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1 shedcallme. And so and others there would do the same thing.

2 Q Yeah

3 You told us in the informa interview, togetherwith Eric Herschmann, you made

4 efforts to understand if materials were going into the Oval Office outside of the regular

process and enlisted outer Oval staff, Molly Michael and Nick Luna, to assist in the effort

6 to ensure that anything legal went through Counsel's Office first. Ultimately, you did

7 your best to make sure incorrect or inappropriate materials were intercepted before

8 getting tothe President, but that was ultimately - and these are your words "a losing

9 battle”

10 Is that accurate?

n A Well, what | would say is thatwe tried, particularly at that time, because

12 things, like this executive order —

3 Q Yeah

14 A you know, people were sending things directlyto the President, and we

15 wanted to make sure we had an awareness of it and could weighin. Yes.

16 But, yeah, obviously, the President has aright to whatever information he wants.

17 That'snotuptome.

1s Q Yeah

19 A But Eric and and others wanted to make sure that i it's something like an

20 executive order or these type of things, that somebody from the outside was giving him

21 extremely bad advice, was putting tin front of him, that we were aware of it so that we

22 could weighin on that.

3 Q Yeah

2 And it sounds like, Mr. Cipollone, not to put words in your mouth, but that that

25 happened with some frequency in the post-election period. People were putting things
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1 in front of the President that, in your view, were just bad advice. Is that right?

. —
a I want to stop and see if anyone has any questions on the Vice President's

5 authority or any of the, sort of, post-election legal issues. I'm ready to move to

7 topics we've covered.

, NR
10 I wanted to go back to some testimony that came from General Milley. And |

12 Secretary Pompeo, national-security-related meetings?

13 Mr. Cipollone. Is that a -- okay. Is that the endof the -- yes, | did. | was

15 the people you mentioned. And --

© —

18 ‘meetings, not all of them. | sat in on the daily briefing. Typically | was invited to that.

19 And, you know, the President, | think, wanted me involved in those things.

20 Mrs. Luria. So, in General Milley's testimony, he references two meetings that

21 he participated in, one on 12 November and one on 4 December.

23 ‘down which of those two it was -- but there was a discussion about a

25 classification of it.
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1 But he says: "So we're in the Oval Office. There's a discussion going on. And

2 the President says words to the effect" -- he said, he thinks to Secretary

3 Pompeo "words tothe effect, Yeah, we lost. We need to et the issue goto the next
a guy," and -- General Milley's words -- "meaning President Biden."

5 Do you have any recollection of this meeting, and were you present?

. Mr. Cipollone. 1 dort I don't recall being President - sorry, present at that
7 meeting. | don't want to discuss anything where the President was -- well, let me take a

8 step back.

9 Anything that even -- and we talked about this. I'm not here to talk about

10 anything related to national security, anything related to anything that could remotely be

1 classified.
12 I don't have a recollection of being at that meeting. | may or may not have been

13 at that meeting. | don't have a recollection.

1 Mrs. Luria. Okay. Did you discuss the content ofthis particular meeting with
15 any of the people present?

1 Mr. Cipollone, | don't recall tht. | think a time went on and | think, in
17 particular, you know - I can talk about the Jeff Clark meeting because there was a waiver
18 asto theJeff Clark meeting, and |think --

1 I veoh. Which we're going to get to
20 Mr. Cipollone. And | think -- well, | just mean, | wanted to tell the

2a Representative, | think the issue you're getting at | can probably talk about in the context

22 of the Jeff Clark meeting.

23 Mrs. Luria, Okay.

u Mr. Cipollone, Notthis specific ssue, but the general issue.
2s Mrs. Luria. Okay.



9

1 And then, you know, another characterization that General Miley gives about

2 these two meetings and contrasts them to subsequent meetings, you know, he says that

3 this wasarelatively normal meeting during the timeframe — and this was getting up to

4 early December. And he says, but then in subsequent meetings he didn't know how to

5 characterize it - there was a distinct change. He said it's anger, it's denial, that there

6 was sort of not this normal tone that he had experienced during all his previous

7 interactions in his role as Chairman of the Joint Chiefs.

8 Would you say that his characterization was accurate?

9 Mr. Cipollone. Again, these are the kindsof questions | | worked with General

10 Miley. Irespect General Milley. He has his own views and characterizations, and|

11 don't really want to commentonthat.

2 Mrs. Luria, Okay. Thankyou

13 I is. Cheney, | see you're also - you're on camera. Go ahead.

14 Ms. Cheney. Thanks, Tim. ~ Mr. Cipollone mentioned the Jeff Clark meeting,

15 and, just chronologically, | wanted to suggest we go to that before we go to January 6th.

16 I'm not sure what the plan was here.

1 IE We can. |wasgoingtodo the 6th first, but we canswitchto

18 the we can move to theJeff Clark meeting. That's fine.

19 Ms. Cheney. Okay.

2 Icicht. Any other questions before we leave the, sort of, legal

21 issues post-election?

2 Mr. Raskin? | see you're also on camera now.

23 Mr. Raskin. Yes. Thank | 1just have one question about how the

24 former White House Counsel viewed all of these activities that were taking place.

2 Presumably you didn't get involved in [inaudible] legal issues. Did you
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1 see--about the successionof questions related to State legislatures, electoral lates, and

2 the authority of the Vice President to nullify electors, did you see all of these as an

3 extension of campaign activity or something that was also reasonably within your

4 jurisdiction to be rendering advice?

5 Mr. Cipollone. Well, again, it would depend on the issue. ~ And, you know, as |

6 looked at my role and what | was being asked to do, you know, sometimes | would give

7 general advice that, you know, had nothing to do with legal issuesbutjust kind of general

8 advice.

9 I think that to the extent that these issues had an institutional component, | would

10 think that that - | believe that that was where we needed to clearly weigh in on things, as

11 ageneral matter.

2 And then, with respect to the rest, | mean, | was aware of things, | talked about

13 things, but tried as best | could to maintain my role as, you know, the White House

14 Counsel, the government lawyer.

15 But | was involved in some of these things. And, you know, | worked with a lot of

16 these people, and some of the people who were in the White House and outside the

17 White House | knew. So I'm sure had conversations with them.

18 Mr. Raskin. Okay.

19 Yield back. Thank you,

2 I Aight. Anyone else?

21 Let's talk just briefly about schedule, and we can go off the record for a minute.

2 [Discussion off the record.]

23 ME c's toke 20 minutes. It's 12:02. We'll be back at 12:22.

2 [Recess.]
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1

2 [1231pm)
3 IE A icht. We'll go back on the record

a Welcome back, everyone.

5 ovI

6 Q Let's talk now, if we can, Mr. Cipollone, about the DepartmentofJustice and,

7 1 think you referenced earlier, the whole Jeff Clark situation.

8 First of all, do you know JeffClark?

9 A Idoknow Jeff Clark.

10 Q How?

1 A Ive known him for along time. | mean, we workedat the same law firm

12 for many years. He clerked for the same Court of Appeals judge that | clerked for. |

13 knew him in the context of, obviously, he was working over at the Departmentof Justice.

14 Solve known Jef for some time.

15 Q Do you know how he came to be acquainted with Representative Perry?

Ig A Ihave noidea
7 Q Alright. And do you know how Jeff Clarkfirst got involved in discussions

18 with the President about the election?

1 A Didi knowit at the time? No.
20 Q Do you know how it came about?

21 A My understandingis that RepresentativePerryintroduced him to the

22 President, and then there were meetings at the White House, is my understanding or a

2 meeting
24 Q Okay.

2s Let's talk about that. When you learned thatMr. Clark had metwith the
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1 President at the White House, what was your reaction?

2 A Iwas very unhappy about that.

3 a why

a A Well, I mean, he's a Department of Justice lawyer and just let me say that

5 allof my experience with Mr. Clark up to that point had been postive.

6 Q Yeah

7 A I mean, he's a smart lawyer. ~ He was mainly an environmental lawyer, an

8 administrative lawyer. He had been promoted to acting head of the Civil Division, |

9 think, at that point.

10 Q  That'sright.

un A And, you know, good lawyer, generally good person, based on my.

12 experience up to that point.

1B Ibelieve| learned about this - I'm trying to remember how | found out about this,

14 that he had been over in the White House meeting with the President. |believe | found

15 outaboutit from Jeff Rosen, who had found out about it, and he called me about it.

16 was surprised to hear that. That was something that | wouldn't expect ofJeff.

17 Thatis not something that's normal. When a lawyer from the DepartmentofJustice

18 comes to the White House, whether that be the Attorney General himself, he would

19 notify me.

2 And 50, no, that was not a good thing, that Jeff Clark was meeting - you know,

21 from my perspective

2 Q Yeah

23 A was meeting with the President. | don't think the leaders of the

24 Department of Justice at that time thought thatwas a good thing. | was surprised by it.

ES Q Yeah. Asa matter of fact, there's a policy that governs both Department of
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1 Justice personnel and a White House policy that sort of carefull circumscribes the people

2 ineach, in the White House and the Department of Justice --

3 A Yeah. That's the contacts policy

a Q Right. And Mr. Clark, it sounds lke, violated that

5 A Well, without you drawing conclusions about whether t was it was

6 certainly not in keeping with the spirito the contacts policy.

7 Q Yeah

5 Was this ofparticular concern to you, Mr. Cipollone, during this time period,

9 because of the, sort of, bad ideas that you referenced before that were being discussed

10 with the President regarding overturning the election?

un A I don't know if that - because, to be honest with you, | didn't expect bad

12 ideas to come from Jeff Clark at this point in my life, okay? But when found out, | was

13 confused. Itwasn' reflective of the person that | had known. | mean, look, I didn't

16 know him extremely well, but | knew him and | had worked with him and | had respect for

15 him.

16 Q Yeah

7 One of the first things that comes up in the discussion with Jeff Clark is a letter

18 that he was putting forth that he thought should be sent to the State legislatures. Its

19 exhibit 6in your binder.

2 A Okay.

2 Q  Letmeaskyou just to take a quick | don't need you to read the whole

22 thing, but take a quick look and tell me ifyou recognize this as the letter that Mr. Clark

23 was putting forth, something that the Department of Justice, under his maybe potential

24 leadership, should send.

2 A This looks ike the letter.
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1 Q Did youhave a view as to whether or not it made sensefor the Department

2 oflustice tosend sucha letter to State legislatures?

3 A Yes, I hadaview.

a Q What was that view?

5 A Ahorribleidea. This letter

6 Q Yeah. Why?

7 A Well, for a number of reasons. First of al, | think learned about the

8 existence of ths letter from somebody at DOJ I think t was Jeff Rosen; it might've been

9 somebody else, but that this was even circulating.

10 Obviously, you know, | was in regular communication with Jeff Rosen, and

11 so--andl wanted to make sure, obviously, as a general matter,that the Justice

12 Department you know, the prerogatives of the Justice Department were protected.

13 This didn't seem like something, based on when | first heard about it, thatthe Justice

14 Department should even or could even be involved in. Obviously | would rely on them

15 on those conclusions.

16 They were firmlyof the view that this letter was not something that theJustice

17 Department could or should be involved in. | believe they've all testified to that fact,

18 andSteve Engel hasas well.

19 50, yeah

2 Q Yeah

21 A no, this is ~thiswas notagood idea.

2 Q The Department of Justice officials that you just referenced indicated that

23 both the letter had no factual basis ~ it cites existence of DOJ investigations that were

24 finding irregularities, which was not accurate - and that, procedurally, it was

25 inappropriate for the DepartmentofJustice to suggest to a State legislative body that it
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1 should take some action. Again, consistent with your response to this letter.

2 A lagree with that

3 Q Alright

a Pat Philbin told the select committee that he reviewed this letter that Clark

5 wanted to send to senior officials in Georgia, considered it part of the crisis around the

6 possible Jeff Clark appointment.

7 Did this come up in the context thatJeffClark would send this if he were

8 appointed?

9 A Ithink that's part of what he was intending to do, as| understood it, was to

10 getthis letter sent out, or send this letter out, at the Departmentof Justice.

u It appears from the letter, and my understandingis, that he presented it to Jeff

12 Rosen, Richard Donoghue, as signatories to this letter initially

1B Q Yeah

1 A ~andthen and had his own name onit. Obviously, they reacted very

15 negatively to this and very firmly to this, as | did

16 Q Exactly,

7 Allright. Were you also aware that Mr. Clark had requesteda briefing from the

18 Director of National Intelligence regarding some election fraud allegations?

19 A became aware of that, yes.

2 Q Allright. And did you help facilitate such a briefing?

21 A don't know about | was involved in ~ I think people determined that

22 that think even, | believe, at DOJ that, fine, let him have a briefing. We thought it

23 would bea positive kind of step, given what - and so | can't give the briefing, but| believe

24 the DNI, you know, gave approval for the briefing.

ES Q Yeah. And was your understanding that it would be a positive thing
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1 because the briefing would essentially tell Mr. Clark that there was no evidence of fraud

2 A I'm not going to go into anything that is classified

3 a okay.

4 A or would talk about that briefingorwhat may or may not have been

5 contained in that

6 Q Did you first speak to Mr. Clark on December the 31st and express your

7 displeasure with his direct communications with the President without your knowledge?

8 A Yes.

9 Q Tellus about that conversation.

10 A I remember it was New Year's Eve or the afternoon of NewYear's Eve. |

11 can't remember if called him or he called - like, | reached out to him. | don't

12 remember allof the specifics of that conversation, but, directionally, you know, |

13 expressed my unhappiness about the fact that he had been over at the White House

14 without my knowledge, without the knowledge of anybody in the White House Counsel's

15 Office, meeting directly with the President without telling us.

16 And then -- and then I'm sure we discussed other matters related to some of his.

17 theories, as | think through but I'm trying to rememberall of the topics andthinkingof

18 the chronologyof that.

19 Q Yeah. Didheapologizeor acknowledge that he had erred intalkingdirectly.

20 toPresident Trump?

21 AI can't remember if he apologized, but think he understood - I think he said

22 some things that indicated that he understood that that was not —that he should've

zn Q Yeah

2% A -toldus.

2 Q Did he nonetheless continue to push for this letter, or --
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1 A Yes. No, he was firmly — he was firmlyof the view, okay, as far as | could

2 determine, that there had been election fraud and that this letter was part of the

3 response that the Justice Department should take to election fraud. That was my

4 understanding.

5 Q So, despite the fact that Attorney General Barr and others in the Justice

6 Department had rebutteda lot of those theories, Mr. Clark, it was your impression,

7 continued to believe that there was election fraud.

8 A By my observation, yes, he thought that there was, and he thought that it

9 should continue to be investigated.

10 Q Yeah

un A And thinkthisletter was partof that idea.

2 Q Did you also ask Mr. Philbin to reach out to Clarkdirectly?

13 A Well, that was the day - you know, that was the dayof January 3rd, | believe.

14 iswhen that conversation took place. | mean, we were involved in, you know, the

15 lead-up to that meeting.

16 I'm trying to remember exactly the point in time that the idea that Jeff Clark

17 would become Acting Attorney General kind of got on my radar screen. | don't - and |

18 would have to you know, I'm sure it was -- whenever Jeff Rosen found out about it, I'm

19 sure! found out about that shortly thereafter.

2 Q Yeah. Yeah. On January 3rd, we're goingto get to, is the meeting at

21 which thats clearly in mind. It's the meeting where you're at liberty to talk about it

22 with the President, but

23 A Yes.

2% Q ~~ how far before that did the idea of maybe Mr. Clark being appointed as

25 Acting Attorney General
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1 A It must have beenacouple days before that, but| don't remember the exact

2 chronology. | would think whenever the DOJ people found out about it, found out about

3 that isaround the same time | found out about it. |believe| found out about it from

a them. | may have also heard it from Mark Meadows. But | don't have a specific

5 recollection about when | found out or who | found out from. My best -- my best

6 recollections Jeff Rosen.

7 Q Yeah. Allright.

8 Itlooks like, from the DOJ officials that we've talked to, that there was a meeting

9 with the President on December the 31st, the same day that you had that conversation

10 ‘with Clark, that Donoghue and Rosen, Meadows, you, and Mr. Philbin all attended, and

11 the discussion was about election fraud.

12 Do you recall that meeting?

5 A Irecall that meeting, yes.
1 Q Allright. And canyou tell usabout that meeting?

15 A Mo.

16 Mr. Purpura, No,
w Mr. Cipollone, That'swithin the privilege.

1 I sce. January 3rd is the meeting

1 Mr. Purpura. Yes.
0 EE ok.

21 |]

2 Q Well just to Mr. Donoghue indicated tht the President wasa tte bit

23 more agitated than he had been previously and continued to put forth these theories of

2 election fraud.
2s Again, not asking you about the communications, but is thata air characterization
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1 ofthe President's demeanor or mood, that he was

2 A Again, I'm not going to characterize the President's demeanor. | will say

3 that Rich Donoghue is a man of integrity and, you know, a friend of mine and a great

4 public servant, and | don't have any reason to question his recollection of things.

5 a Okay.

6 Allright. Well, then,after that meeting, the idea of Jeff Clark serving as Acting

7 Attorney General is brought forth. And before the actual meeting on the 3rd, it looks

8 like Mr. Philbin has a couple of conversations with him.

° Do you remember, again, asking

10 AI remember talking to Pat, and | remember -- Pat had also worked with Jeff

11 atKirkland, knew Jeff, you know, | think had generally the same opinion as| had.

2 Thisdidn't seem like Jeff, which you know, it was like, well, where is this coming

13 from, was my question.

1 Q Yeah

15 A Itwasoutofcharacterforhim.

16 And, you know, | had spoken to him, as you said, on the 31st, and | said, Pat, call

17 this guyand talkhim down, basically, you know.

18 a Right,

19 A Figure out what's going on, seeifyou can talk to him, you know, and -- on

20 two points, I think, on that day, both the idea that he would become the Acting Attorney

21 General of the United States and also, my recollection, on sort of the issues generally

22 around election fraud and various theoriesofelection fraud.

zn Q Yeah. Exactly what Mr. Philbin told us. He said that, upon your request,

2 he called Mr. Clark. He was unable to convince Clark that his theories of election fraud

25 were without merit. Clark's response was to claim that there's enough out there that
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1 smells rotten and rings true enough of being rotten that the election would be stolen if

2 not properly examined.

3 Doyou recallhearing about that conversation from Mr. Philbin?

4 A Yeah. Yes, recall generally hearing about that conversation. I recall he

5 didn't getit done with - despite the lack of valiant efforts with Mr. Clark.

6 And, in my mind, because | knew Mr. Clark and | had a respect for him as a lawyer

7 andasa person before this, | wanted to make sure that we were talking to him. And

8 Pat, in particular, and | tried and Jeff had tried to give himevery opportunity to sort of

9 understand, like, this is not good, this is not a good thing, it's not good for you, it's not

10 good for the President, it's not goodfor the Departmentof Justice -

1 Q Right.

2 A —andtry to getit to-- you know, try to get it to end.

1B Q Yeah. Soyourfirst attempt --

1 A Ididn't think it was good for him to have a meeting with you know, | didn't

15 think that meeting would be productive for Jeff, certainly not for the President.

16 Q Yeah

7 A Youknow, | was | wanted to give him every opportunity to stop.

18 Q Uh-huh. So, upon hearing of the prospect of him being installed as Acting.

19 Attorney General,your first thought is, "Let's just talk him out of it," "him" being Jeff

Clark.

21 A Lets figure out - well, my first thought was, this is a terrible idea. Jeff Clark

22 cannot be installed asActingAttorney General of the United States. | must be missing.

23 something here, given what | know about Jeff Clark, so let's talk to him.

2% Jeff had talked to him. He had -- Jeff Rosen -- and he had relayed to me some of

25 those conversations, and | was confused by some of the conversations, in terms of how
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1 Mr. Clark was reacting.

2 We all tried. Let's putit that way.
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1

2 [24spm)

3 oI
a Q Unsuccessful.

5 A Westill had the meeting, yes.

s Q Yeah. Okay. Let’stalk about the meeting. So before the meeting

7 occurred, did you give some advice to Mr. Rosen or Mr. Donoghue about the things they

5 should doin advance of the meeting, like talk about potential resignations?

9 A Ithink Pat also Pat and | - well a coupleof things.

10 Q Yeah

un A Ithinkwe were all on the same page anyway. Sol don't knowif could

12 classify itas advice or whatever. told them Jeff called me or I called Jeff,or Jeff and |

13 weretalking that day.

1 Q Yes, eff Rosen.

15 A Sorry, Jeff Rosen. Right there were right there were two Jeffs here. Jeff

16 Rosen called me. | may have spoken to other people from there. | may have spoken to

17 Steve Engel, | may have spoken to Rich. | can't remember who spoke but here are

18 the things that | would have conveyed, two things: Number one, we need to have

19 people beyond, you know, it should be other people from the Justice Department coming

20 tothismeetingin my view. They were in agreement with that. | thought it was

21 important that Steve Engel be at the meeting. | thought it was important that Rich

22 Donoghue be at the meeting.

3 a why

2 A Why? A, those two people are ~ you know, they had the respectof the

25 Presidentin my view, as did Jeff Rosen, asa general matter. You know, based on my
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1 interaction. And I respected them. And wanted the you know, | wanted to make

2 sure, you know, in providing advice to the President, because, again, this was another

3 idea 1 don't think the President, you know - I don't even know if he knew eff Clark,

4 okay? Sol don't think the President in my sense without revealing any privileges on his

5 own came to the conclusion, Hey, there i this guy Jef Clark at the Justice Departmen,

6 wouldn't be make a nice acting Attorney General. | think this was another idea that was

7 putin front of him, okay? Jeff unfortunately participated in that. And that is where we

8 got where we got, but|wanted to make sure in doing my job for thePresident that he

9 was aware, A, of al the facts, and B of the views of people he respected and had worked

10 closely with, and who, you know, thought a lot of him, thought a lot of the President

11 They were proud to be in his administration.

2 Q veh

13 A Okay? And considermyself to be one of those people. So wanted to be

14 atthe meeting, Philbin was going to be at the meeting, Eric Herschmann was going to be

15 atthe meeting. Sol thought it was important that the meeting be broadened end to

16 include those people.

a okay.

15 A There was firm agreement, you know. ~ And again, who thought but that

19 was myview.

2 Secondly, | thought it was important that the President know how people at the

21 Department of Justice would react to this and how strongly they felt about it. | think 1

22 don't think that was information that had been provided to the President, okay, by either

23 Jeff Clark or the Representative

24 orwhoever. | don't think the President fully understood at that point. Again, | can't

25 talkabout privilege, but it was my personal assessment that i he really knew how people
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1 felt about this and what this would mean, | think he would think differently about it and

2 think he deserves that. We owe him that.

3 Q Uhhh,

a A So, said to Jeff, or| think t was Jeff on that call, but again, | may have said it

5 toacouple of people. Philbin also kindofdid the same thing. It was like you need to

6 figure out whois going to leave if this happens. | think there was already some thinking

7 going on at the Department of Justice about that, but you know, Jeff Clark is trying to

8 become the acting Attorney General. And the President has right to know, he deserves

9 toknow what that going to mean for people who he trusts and who have done a good job

10 for him, in terms of how they are going to react toit. S01 said, you know, You need to

11 bring that, you need to bring whoever the resignations are bring them to this meeting.

2 Q Before we get into to the meeting, | see Ms. Cheney and Mr. Raskin had their

13 camerason

14 Ms. Cheney, go ahead.

15 Ms. Cheney. Thanks very much.

16 Pat, the President had been meeting with Jeff Clarkprior to January 3rd, and you

17 mentioned someone put eff Clarkin front of them. ~ Can you tell us specifically who you

18 thinkthat was?

19 Mr. Cipollone. My understanding was it was Congressman -- yeah, Congressman

0 perry.

2 I Conressman Perry from Pennsylvania.

2 Mr. Cipollone, Correct.

2 IE Ov And how did you form that view tht it was Perry?

2 Mr. Cipollone. was told by Rosen, andI think it was told ultimately by

25 Meadows, too.
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1 es

2 Ms. Cheney, go ahead.

3 Ms. Cheney. And did you understand Mr. Meadows to be facilitating those

4 meetings?

5 Mr. Cipollone. | don't know what Mark was doing vis-3-vis those meetings. |

6 don'tknowif he, you know, facilitated them. |don't -I don't know. | don't remember,

7 youknow. If someone comes into the White House, typically the Chief of Staff would

8 know about that or be informed about that. ~ But there had been some instances where

9 people like the December 18th meeting, I don't know who knew or how those people

10 gotinto the White House, but somebody WAVE them in. So | don't have an answer on

no that

2 Ms. Cheney. Thankyou.

3 Ivr. Raskin, did you have something on this. No? Okay.

14 oI

15 Q Let'stalkabout the meeting. Why don't start with an open-ended

16 question about what you recall about the discussion in the Oval Office. First of all, who

17 was present?

15 A Okay, who was present. You know, obviouslyJeffClark was present. Jeff

19 Rosen was present, | was present, Pat Philbin was present. Steve Engel was present.

2 Q Eric Herschmann?

2 A Of course, Eric Herschmann was present. | don't think Rich - Rich came

22 andhe was not in his view, like, | was why isn't Rich in this meeting? He is outside,

23 youknow. Richisa former military guy. He s, you know, very much into protocol,

24 which he should be, obviously itis the Ova Office, but he was sitting outside. And then |

25 can't remember how he ultimately - someone said the President found out, Hey, Rich is
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1 outside. The President likes Rich Donoghue and respects him, and then Rich came in.

2 Those were the people whowere there.

3 Q Okay, tell uswhat you recall aboutwho was on what side when it came to

4 the prospect of Jeff Clark being appointed acting Attorney General?

5 A Who was on what side? Everybody in that room, the lawyers in that room

6 wereononeside. And Jeff Clark was the man alone.

7 Q Noone spoke up in Mr. Clark's in support of that?

8 A None of the lawyers did, no.

9 Q Tellus about the conversation. What were the specific arguments that you

10 and others put forth to the President that this was not a good idea?

un A Well and again a lot has been said aboutthis and people have testified.

12 And! know Jeff Rosen and Rich Donoghue and Steve Engel have all testified. So | think

13 youhave a pretty thorough understanding of what happened at that meeting. | came in.

14 Iwas was seated at, you know, the chairs were like this. | was seated all the way on

15 tothe President's left on the right-hand side, kind of in that chair where | kind of was,

16 directly, you know, to the side of the President.

7 Q Did you take that seat purposefully?

1 A Itook that seat because | would st in that seat a lot of times. And, you

19 know- I think the President sometimes would, you know, turn and look at me during the

20 courseof the meeting, and |

2 Q Yeah, yeah. This was a meeting where you, | think, are at liberty to talk

22 about what the President said. | am curious ifyou recall specific questions he asked and

23 specific things he said during the meeting?

2% A Again, I think that has been thoroughly testified to by others. |can tell you

25 what remember —
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1 a ves

2 A Okay. So, Iwasvery unhappy with Jeff Clark when | came into this meeting,

3 okay? And think the meeting began -- think this might have been before Rich got into
4 the meeting, but | just started, you know, and others did too. ~ There was definitely a

very active questioning and participationof Jeff Clark by several of the attorneys in that

6 room. Iwas oneof them. |kind of started out with ust by pushing Jeff on someofthe

7 theories that he was propounding on, or looking into, or suggesting might have some

5 merit on election fraud. In particular, as recall, | had in my mind, you know, and again,

9 without getting into things, he had had briefings, so, you know, | was - | was questioning

10 him related to these theories and, you know, basically you get ~ he had gotten what he

11 had asked for, and we startedtalkingalong those lines. And Rich came in at some point.

12 Ithink the - Jeff talked, Jeff Rosen talked initially, and so did Jeff Clark. And then 1

13 didalotof talking, Rich Donoghue did a lot of talking, Eric Herschmann, Pat Philbin all

14 spoke up, and, of course, Steve Engel.

15 Q Yeah

16 A thought t was important in particular that, you know, Steve be there,
17 because Steve had, you know -the President had a very, very positive view of Steve as he

18 should

1 Q Right

2 A And Steve, you know, | worked closely with Steve and the President on a

21 number of very important and key and good policies that the administration put into

2 effect, that the President put nto effect. He was familar with Steve's work.

3 Q  Unvheh,

2 A Hewasa fabulous lawyer. | wanted him to hear what Steve had to say.
ES Q Yeah. Youtold usin the informal interview that the President, during this
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1 meeting, repeateda litany of election fraud allegations and concerns about DOJ

2 investigations that you told him that were without merit, that you and others continually

3 rebutted or pushedback on the specific can claims that he raised.

a A Heraised and as you know, others jumped in, too. 1, you know | didn't |

5 kind of ~ two generic things. | supported the Department of Justice's views, full backed

6 them up them, and then presented my own opinion as to that, but you know, these

7 things have been looked at, they did not have merit.

8 Q Yeah

9 A And there was no let me put t to you this way: ~ Some ofthem just were

10 wholly without merit, someof them, there was not sufficient evidence to suggest that

11 there was, you know, significant fraud so that it would impact the result in the election.

2 Q Uh-huh. And did the President ever acknowledge that any such claims had

13 been rebutted or had been resolved during this meeting?
14 A Myimpressionofthe President in this meeting, okay, and as a general

15 matters, he believed that he won the election, okay? Based on what again, this is my

16 determine

a okay.

15 A can't get inside of head, that he believed that there had been massive

19 fraud in the election. You know, obviously he said that before that time,after that time

20 andsince then. And thatis what | think he - my impression was he believed that.

2 Q Despite Attorney General Barr, his own campaign staff, numerous people

2 telling him otherwise?

2 A Ithink some people were telling him the opposite, okay?
2 Q  Ubhoh,

2 A And think Jeff Clark was one of them based on my assessment.
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1 Q Yeah

2 A And think it wasn't really -- he would raise something, then Rich or

3 somebody else or Philbin would kind of give the factsof that, you know, and Rich

4 obviously walked through a lotof those. And then he would just move, Well, what

5 aboutthis?

6 Q Yeah

7 A And

8 Q  Sorather than acknowledge the merits or lack of meritof an argument you

9 would just move onto the next allegation or the next argument?

10 A Well, | think again, this is my recollection. He wanted to talk about this and

11 Jeff Clark, you know I mean, Jeff Clark was there, kind of, also in my recollection,

12 responding to these things.

1B Q You ultimately told us that you described this meeting as a - not this.

14 meeting, the Georgia letter that was proposed as an F'ing murder suicide pact. Do you

15 rememberusing the term murder suicide pact?

16 A Yes.

7 Q What did you mean when you said that?

1 A Well, what | meant was, the letter, the whole thing the Jeff Clark becoming

19 attorney - this letter, it was bad for the President. It was bad for the country. Butit

20 was bad for the Presidenthimselfpersonally. So | thought it was - that was how

21 1--that was the shorthand version that just came to me, and, you know, without

22 repeating the salty language, | said this is - yeah, this is a murder suicide pact.

zn Q Yeah. You told us this letter is a murder suicide pact. tis going to kill

2 you, Clark, and you, President Trump with him. This thing is going to damage anyone

25 whotouchesit,



120

1 A And thinkwhat | was trying to say is Jeff Clark is doing something bad to

2 youright now.

3 Q Yeah

4 A Okay. Icared about the President. | went toworkwith him and | was

5 honored to work with him in that administration as | have said several times. So when

6 people ike that were telling him things that were not only wrong, okay, for whatever

7 their own personal reasons might be, and | can't | don't want to speculate in Jeff's case.

8 lgotupsetabout that too. | got upset about that, because | didn't think he was properly

9 serving President Trump.

10 Q Ise. Did the subject of resignations potentially mass resignations arise

11 during the meeting?

2 A Yes.

1B Q Did youtell thePresident that you, Mr. Cipollone, would resign if he did this?

1 AI can't remember my exact words in that meeting. ~ But, yeah,| think he

15 understood that would be it for me and that would be it for Pat Philbin.

16 Q And were you prepared to follow that through,ifthe President had

17 appointed Jeff Clark as Acting Attorney General, were you prepared to resign?

1 AI didn't think | would have to follow it through, because | didn't think he

19 woulddoit. | think once he saw what this really was, okay, and once he understood

20 that here are people that have worked hard for this administration, you know, that have

21 supported your policies, that have been honored to work in this administration and the

22 many people, the Cabinet Secretaries who we were able to work with, we think this is

23 bad. Andl think 1 thought, my hope was, when he heard that, he would make the

24 right decision, and he did.

2 Q Did he say why he ultimately decided not to appoint Mr. Clark? Did he give
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1 areason?

2 A 1-Ican't remember all the reasons. | mean, one of the reasons, you know,

3 he--Idon'tif this was his reason, but be he definitely said that these guys are, you know,

4 not having this, and | forget the word, the exact words. And you know, you can't ~ they

5 arenotgoing to itis not going to happen.

6 Q You told us something, like, it was not worth the breakage.

7 A don't remember that word. | mean, | I don't remember that, you know,

8 thatheI that is maybe my speculation about what he - part of what he thought.

9 But didn't think he would think at the end of the day, he thought it would bea good

10 decision.

u Q And

2 A And not just because for lots of reasons, including

1B Q My question is, what were those reasons to the extent you could tell during

14 themeeting? twas the resignations, what's it the merits - the lack of merit of the

15 steps that Mr. Clark proposed taking?

16 A didn't have an extensive discussion. | know without getting into privilege

17 based on conversations and a conversationthat took place after that meeting, he

18 understood it would not have been a good decision for him.

19 Q Allright. After the meeting, Mr. - in our informal discussion with

20 Mr. Philbin, he told us that the President said something along the lines of, you have to

21 understand there is a coup going on and you are complicit init. Talking to both you and

22 Mr.Philbin. Do you recall the President talking about a coup going on?

23 A Hesaid that. My recollection is he said that toward the end of the meeting,

24 Ithink he was | think he was expressing the fact that | said that he believed that there

25 was fraud in the election, that, you know. And he viewed that, | guess, as, you know, he
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1 used the word "coup," and he pointed at us and said, And you are complicit and you are

2 complicit, and he said the same to Eric. | don't if he really, you know, | mean, meant

3 that, but thats what he said.
4 Q And he said that you were complicit in this coup or that you how had

5 somehowfacilitated the election being stolen?

s A No,no. I think what he meant was, you know, | think he understood what|
7 felt about the claims of election fraud in that meeting. | think he -- and we just

8 disagreed about that, but, you know.
5 Q ise
0 EE 5Cheney, | see youare on. Goahead.
1 Ms. Cheney. Thankyou.

12 Pat, did you ever hear the President cite any genuine evidence that the election

13 had been stolen by fraud?

1 Mr. Cipollone. | can't go nto my conversations with the President. | thinka lot
15 of people were providing the President with instances of what they believed to be fraud.

16 And | think the President, you know, was considering that. Some of that, a lotof that

17 wentovertotheDepartmentof Justice. Therewereall sorts of claims early on,
18 because, you know, | think there have been some issues as | mentioned before some legal

19 issues about how mail-in ballots, you know, were authorized in certain States, how they

20 may have been used, all of these things. |think after we got through that, | think people

21 were, you know, there were various theories of dead people voting, and you have heard

22 many of them that people were putting in front of them - in front him, Rich Donoghue

23 and Jeff Rosen talked about that in the public testimony, some of those issues. | don't

24 thinkl need to go through all of them.
2» Ms. Cheney. Well, 1am actually asking you about in that meeting, Pat. In that
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1 meeting, did you hear the President cite any genuine evidence that the election was

2 stolen through fraud?

3 Mr. Cipollone. |think he cited a number of things that he believed that he had

4 been told, based on my observations, he he believed were true, but | didn't it wasn't

5 asifhe started providing detailed evidence of each claim, no.

6 Ms. Cheney. And as you told us earlier today, the Attorney General, the acting

7 Attorney General, the previous Attorney General, his own campaign lawyers all had told

8 him that there was no basis for these allegations, that there was sufficient fraud to

9 change the outcome of the election. And I think you said you agreed with that.

10 Mr. Cipollone. | did agree with that. ~ Yes, when Bill Barr told him that, | agreed

no withit

2 Ms. Cheney. And this meeting happened after that?

1B Mr. Cipollone. ~ Yes.

1 Ms. Cheney. And so, again, | ask you, did the President cite any genuine

15 evidence in this meeting of fraud sufficient to steal the election from him?

16 Mr. Cipollone. And again, you know, | will give you the same answer, in my view,

17 he was raising issues that had been raised. It wasn'ta debate about specific evidence.

18 He would say, Well, what about this? And then Jeff or Jeffor Rich Donoghue would

19 respond. And that is how the meeting went.

2 Ms. Cheney. And these were all claims thatJeff and Rich Donoghue had told you

21 previously had no merit

2 Mr. Cipollone. ~ For the most part, yes. And that we assessed on our - you

23 know, it wasn't our jobto drill down on each one of these claims, but to the extent we

24 could and Pat Philbin and | also chimed in at this meeting in terms of our views of these:

25 things. We supported DOJ, we gave our independent view, this was January 3rd at this
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1 point, you know.

2 Ms. Cheney. ~ Thank you.

3 Mr. Cipollone. To the extent -- but | did leave the meeting thinking that he -- he

4 believed this.

5 Ms. Cheney. Can we - I don't know ifwe're done with this meeting, but this is

6 about the same period of time as the Raffensperger call, so | would like to move to that,

7 [If we are wrapping up this section.

8 I Ve ore about to. Let me see if Mr. Raskin, if you have any
9 questions about the January 3rd meeting. Ifyou do, please go ahead. No? Okay.

10 ovIN

un Q Just quickly to follow up before we leave the January 3rd meeting, on the

12 very question that Ms. Cheney was asking, we talked to Mr. Philbin this, and he indicated

13 in this meeting, President Trump would go on and on about the fraud that was taking

14 place and how no one was willing to drill down and find out about it, that he returned to

15 some of the same theories that had been brought up repeatedly, brought up and

16 rebutted by DOJ. And that Mr. Philbin assessed the lawyers had adequately rebutted

17 and responded to the President's claim, and that there could not be any confusion as to

18 thecollectiveview that each of these things the President brought up, had been looked at

19 and rebutted. Is that consistent with yourviewofthe discussion

2 A agree with what Pat said there.

21 Q Okay. Thenletusgo to the Raffensperger call. As Ms. Cheney

22 mentioned, just the day before this on January 2nd, President Trump has a phone call

23 with Georgia Secretaryof State, Brad Raffensperger. Firstofal, are you familiar with

2 thatcall?

2 A Atthe time, | don't have any recollection of knowing about that call until
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1 heard aboutit later.

2 Q Okay. Sobefore the call

3 A Not based on my recollection. 1, you know -

4 Q  Youdidn't have any involvementinsetting itup or talking to the President

5 aboutitatthe time?

6 A No

7 Q No? Okay.

8 A Not based on my recollection.

9 Q Youheard about it in the media. Is that right?

10 A Ithinkas | recall,look, those days therewere a lotofthings goingon,and|

11 understood he was doing various things that | didn't have some insight into --a lot of

12 insight into with the campaign team or with others and some of these lawyers. But my

13 recollections, | was actually - |can't remember when the story broke, but it was right

14 around that time.

5 Q twas.

16 A I remember being out on awalkin,like, in theCabinJohn trailand hearing.

17 about this.

18 Q Would

19 A Thatis my recollection of how | found out about the details of that call. But

20 thatis - again, this was a time period where a lot wasgoing on. | think that

21 wasthe -did yousay it was the day before?

2 Q The calltself took place on the 2nd,whichwasthe day before the Jeff Clark

23 meeting, it then broke

2% A Iwas mainly focused on the Jeff Clark issue.

2 Q Okay. When you heardaboutthe call, anditwas actually leaked, did you
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1 have concerns about the words that were used onthe call?

2 A 1am not going to go into that, into my opinions about the call or, you know,

3 particularly to the extent it would reflect privileged information.

4 Q 1am not asking about discussions with the President. | am asking whether

5 when you heard that call, you had legal concerns about the words that were used during

6 the conversation,

7 A Again, | would say that | didn't. At that point, | was focused on Jeff Clark,

8 youknow. Did|-- did! think that call was a positive thing? No. Was it my role to do

9 akind of — sort of legal analysis of what had happened? | didn't do that, but Pat did, so

10 thatis where--thatwas my opinion.

un Q Yeah. Iunderstand that you didn't do a formal legal analysis. But when

12 you heard the President asking the Georgia Secretary of State to find 11,000-plus votes or

13 whatever itis, did you have concern about that sounding like a pressure campaign or

14 potentially creating legal exposure for the people

15 A Again, without getting into questions of legal - he had other lawyers on the

16 outside involved in, | assume, assessing that and looking at that no, in terms of those

17 activities. But] didn't | didn't have a positive view of call generally once | heard about

Bit

19 Q Okay. Didyoutalkto Mark Meadows about that? He was a participant in

2 theaall

21 A Imayhave. |prob-Iprobablydid. But!don't--Idon't recall specific

22 conversations about that call afterwards. | --1 am sure | expressed my views to Mark

23 about kind of the overall some of activities that were going on at that point with it. And

2 more in view of, like, okay, we are at --you know, this is January 3rd now.

2 Q Yeah. Did you express your displeasure of the fact of the call to



2

1 Mr. Meadows or others in the White House?

2 A Probably| did. don't have specific recollections of those conversations.

3 IE Oty. Ms. Cheney, anythingelse about the January 2nd meeting?

. Ms. Cheney. 1don't. Thankyou.
s Eo.
. Ico ahead.

’ oI
s Q Just to clarify, Mr. Cipollone, id anyone from the White House Counsel's
9 Office participate in any portion of that call?

10 A I don't believe so based on my recollection.

u J Aight. 1want to move now to January 6th unless anyone else:
12 has any general questions before we go to the day of.

13 Allright. Let us go ahead. Mike, do you need a minute?

1 Mr. Purpura. Yeah, give me a minute, guys
1s se
6 Mr. Purpura. Can we take a S-minute break?
w IE Tikea5-minute break. No problem.
18 [Recess.]

1 I vant to take you now tothe dayof January 6th self,
20 Ms. Cheney. Tim, | am sorry please hold onfor at least one second.

n I Veh, piesse, please.
2 Ms. Cheney. Thank you. Pat 1 assume that you saw, and maybe you did,
23 am happy to read it to you. Eric Herschmann's testimony before this committee that on

24 Jan 7th he told John Eastman he was going to need a good Fing criminal defense
3 atomey.
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1 Mr. Cipollone. | saw that testimony. Yeah.

2 Ms. Cheney. Do youagreewith Mr. Herschmann?

3 Mr. Cipollone. | am not going to ~ | am not going to give me legal assessment of

4 things, Representative Cheney.

5 Ms. Cheney. Let megoback to the chronologyjust fora minute. So we were

6 talking about the January 3rd meeting in the Oval Office. ~ By that time on December

7 14th, the electoral college had met and voted. And also by that time, the President or

8 hisassociates had brought - had lost 60 outof61 cases they had brought to challenge

9 different aspects of the election in a numberof States. They lost 60 outof 61 of those

10 cases. Soby thetimewe get to January 3rd, that has been clear. | assume, Pat, that

11 youwould agree the President obligated to abide by the rulings of the courts?

2 Mr. Cipollone. Of course.

1B Ms. Cheney. And| assume-

1 Mr. Cipollone. Everybody -- everybody is obligated to abide by rulings of courts.

15 Ms. Cheney. And| assume you also would agree the President has a particular

16 obligation to take care that the laws be faithfully executed?

7 Mr. Cipollone. That is one of the President's obligations, correct.

18 Ms. Cheney. Okay. So by the January 3rd meeting, the electoral college had

19 metand voted andthe courts had ruled.

2 Mr. Cipollone. Correct.

21 Ms. Cheney. ~ Thank you.

2 Ithing else before we go to January 6th?

» oI
2 Q Okay. Let'stalkifwe can, Mr. Cipollone, about your expectationofthe day.

25 Didyou have any intelligence, law enforcement or otherwise, regarding the possibilty of
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1 violence on January 6th?

2 A You mean prior to that day?

3 Q Prior tothe day.

a A No, not that can recall

s Q  Didyouhave -

s A We had conversation, | think Pat Philbin and| had conversations with Jeff

7 and others at the Justice Department about whattheirassessments were.

8 Q Yes

9 A And believe Pat may have talked to you about that. 1 told you | did't 1

10 think they thought thatif they had matters in hand, can set the date, we are going to be

11 involved in anything. And no, did not | did not expect what happened.

2 Q Yeah. Youtold us actually that you expected large crowds, but that the

13 preparations were in place to manage, like

14 A That was my understanding. Obviously itis not ~ none of that is my role in

15 termsof but | was aware of itfrom Jeff,

16 Q Yeah

7 A And1-- actually, my recollection is that Jeff wasof theviewthat the crowds.

18 might be smaller than maybe anticipated. But, again, the bottom line s, we had a

19 couple conversations with them. | did not expect what happenedonJanuary 6th. |

20 had noindication that that would happen based on what | knew at the time.

2 Q Yeah. Did youalso understand at the start of the day on January 6th that

22 the Vice President had madeclear to the President that he would not exercise any

23 purported authority to affect the outcome of the election at the joint session.

2 A That was my understanding.

ES Q Allright. In other words, the President had informed, atleast the evening
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1 of January Sth, if not earlier, that the Vice President would count the electoral votesand

2 would certify President Biden's victory in the election. Was that you expectation?

3 A That was my understanding. And then| remember the Vice President

4 issuedaletter publicly. | don't recall the exact timing of that letter, but that also went

5 outfrom the Vice President's office.

6 Q Yeah. That happened the morning of the 6th.

7 Let's talk about the morning of the 6th. Did youhear any discussion that

8 morning about the President's desire to go to the Capitol?

° A Igotinaittle later than normal on January 6th. | might have been there

10 late the night before. And sol am trying to remember the exact time | got in. | think it

11 might have been | don't know 10-ishor something, something ike that. Anyway, do |

12 remember hearing I don't have a specific recollection, but | remember that there was.

13 sometalkof that. And | don't remember who | heard that from. But, yeah, the idea

14 that the President wanted to also go to the Capitol, | remember hearing that at some

15 point that day.

16 Q  Youheardit that day. But did you also hear discussions then the days

17 before January 6th?

1 A Imighthave. don't look, | was not involved in obviously any of the

19 planning or the preparationfor that rally. | am not charge of Presidential movements,

20 soldon't—

2 Q  Whatdid-

2 A Tothe extent that heard that anyone wanted the President to go to Capitol

23 Hill, my view is that was a bad idea. And, you know, | don't remember when | heard that

2 orwhol heard it from

2 Q Tellus more
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1 A I don'tknow focused | was anyway when | heard it.

2 Q Okay. Whywasitabadidea?

3 A Well, I mean, in my view, and again, people can -- people have a right to, you

4 know letme putit to you this way, okay? | didn't think any of this was a good idea. |

5 didn't think the rally at the Capitol on that day was a good idea, just from, you know, not

6 asa legal analysis but just as a person. And so, to the extent that there would also be a

7 movement to the Capitol, no, | wouldn't think that was a good idea.

8 Q Was that because the practical security reasons, legal concerns? Tell us

9 morewhat informedyour view.

10 A I don't recall havingsortof alegal analysis about that. That juststruck me

11 as, thatisnotagoodidea. Iam sure Tony Orato would be involved in security

12 concerns, Chiefs of Staff's office, and things like that. |just didn't think t would be, you

13 know,a good idea for the President to go up to the Capitol.

1 Q Did you express that view to people?

15 A lamsure did.

16 Q Okay. Whatdid you understand

7 A Hedidn't go.

18 Q What did you understand the purpose of that movement to be when it was

19 discussed?

2 A Idon't I don't know.

2 Q  Doyou have any senseofwhat the President intended to do once he arrived

22 atthe Capitol?

23 A I don't recall any sense of what he intended to do. 1am sure | don't

2% Q  Doyou know whether anyone was recommending or advising or requesting

25 this movement or this possible trip to the Capitol?
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1 A Idon't ~ 1 don't know who was recommending or requesting it.

2 Q Allright. And again, did you have any concerns about the legal implications

3 of him going to the Capitol during the joint session?

a A Again, when we were going into January6th, and even the morning of

January 6th, what ended up happening was not something that | thought would happen,
6 anticipated happen, have any sense of that. | don't | did't do I didn't think about it

7 interms of legal at that point. 1 just didn't tink it was good for the President to be

8 going up to the Capitol or having this event

° Q Were you aware, Mr. Cipollone, that the President persisted in is desire to

10 go tothe Capitol, despite being advised that t was unwise?

n A 1 lwasn't I didn't - | wasn't there obviously. | don't | don't have any

12 information about whether he persisted in his desire or what. 1 know he came back to

13 the White House after speakingatthe rally.

1 Q Yeah. My question was sort of, was this, like, the Jeff Clark idea that kept

15 coming up, despite the fact that you and others had argued against it?

16 A Again, thi is not one that would be kind of in my lane, you know, whether

17 the President goes — | don't remember when it first came up to my attention. | don't

18 know how oftenit came up. It certainly wasn't something that, you know, | was

19 involved in for any significant amount of time or consideration. 1am sure | heard about

20 itandl expressed my opinion.

2 Q Allright. Duringthe speech,heactually talks about goingtothe Capito,

22 willgoto the Capitol. Iwill be there with you. First of all, you didn't go to the speech,

3 correct?

2 A No, did not go to thespeech.

ES Q Doyo remember hearing that?
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1 A Idon't know that| watched the speech. | remember going back to my

2 office. And! may have - we had a television kind of in the outer portionof the office.

3 And sometimes, you know, we would watch TV out there. | may have been watching

4 some of it, but | don't recall that specificpartof it, no.

5 Q And do you know whether or not upon the President's return that those

6 discussions continuedwhether or not he should go to the Capitol?

7 A Idon't~Idontknow. | mean, |don't have any recollection. Whether he

8 should then go to the Capitol, no, | don't have a recollection of those discussions.

9 Q So you weren't involved in any such discussions upon completion of the

10 speech about the President continuing his desire to go to the Capitol?

un A Afterhewasalready back?

2 a Yes

13 A Not that! can recall, you know. Buta lot of things were happening that

14 day. Butbased on my current recollection, that is not something that sticks out as

15 something that | was hearing or being asked aboutafterhe returned.

16 EE oe.

7 Yes. Ms. Cheney, go ahead.

15 Ms. Cheney. Thankyou. Pat, the committee has evidence which is not yet

19 public from a source who was in the President's motorcade about an altercation in the

20 presidential vehicle. take it from your testimony that you are not aware of such an

21 altercation?

2 Mr. Cipollone. 1am not, no. | don't recall being aware of it at the time. | was.

23 surprisedto hear it when | heard about it publicly. | don't ~ there was ~ | have heard

24 what people have said, or some witnesses have said happened, but | don't ~ | don't have

25 anyinformation about that. | don't | don't remember in the course of the day. That
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1 wasn't something|was focused on. Again, alot was going on that day. |mean, and

2 no, but! don't remember hearing about an altercation as I sit here today.

3 Ms. Cheney. And Kayleigh McEnany testified to the committee that the

4 President was determined to go to the Capitol after he returned from the Ellipse. Did

5 youtalk to Kayleigh about this that day?

6 Mr. Cipollone. | don't 1 don't recall havinga conversationswith Kayleigh about

7 that. Youknow, | may have. Idon't--Idon't remember.

8 Ms. Cheney. And were you aware of anybody else who had, or any other

9 discussions, did you have any other discussions about the President's determination to go

10 tothe Capitol after he returned to the White House?

un Mr. Cipollone. Not that | can recall as |sit here, no. | mean, | my recollection,

12 sortof, you know, begin once, you know, it became clear that people were entering the

13 Capitol and starting to enter the Capitol, and some violence was occurring. That is when

14 1--thatis when sort of remember, you know -I remember that clearly, that part clearly.

15 Ms. Cheney. And do you know if Pat Philbin was involved in any of these

16 requests by the President or demandsby the President to go to the Capitol?

7 Mr. Cipollone. Idon't. But Pat Philbin and | were sort of joined at the help that

18 day. I mean we dida lot of this together to the extent we went to the Oval Office,

19 think,all, or almost all of that we did together. We got on various phone calls with DOJ,

20 with the Pentagon, with Homeland Security during the course of that day. And | would

21 say, for the most part, Pat Philbin and | were together.

2 Ms. Cheney. Thank you.

3 BL

2 Q Just to summarize this, Mr. Cipollone, is it fair tosay that whenever this idea

25 came up, the idea of the President going to the Capitol, you expressed your view, your
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1 strongly held view that t wasa bad idea.

2 A lamsure | did, yeah. | didn't think it was a good idea. But | don't

3 remember and| don't think | did start using legal terms or legal jargon to discuss it or

4 thinkaboutit from that sense.

s Q  Didit come up repeatedly over the course of the lead up to and the day of

6 January6th?

7 A Ihave told you whatI recall about that. ~ Again not an area that | would be,

5 youknow,kindofcentralinconsidering suchathing.

° Q Okay. Yousaid yougotinaround 10

10 A Idon't remember the exact time | got in. | remember| started late in that

11 moming. |went to the church in the morning, and then went homefor a itle while.

12 Andthen! just had ~ at that point, you know, | was well, anyway, then I went in. And |

13 don't don't remember exactly the time. But it was ~ normally | would get in alittle

14 biton the earlier side, but this was a litle bit later than my normal day.

15 Q  Youtold us that you had been at the White House late the evening before,

16 that you came in to worka litle bit ater than usual. ~ After first going to your office, you

17 went down to the Oval Office to seewhat was going on, and yousaw that the President

18 was meeting with some members of his family. Do you remember that?

19 A Ido. I remember, and again, | don't remember what time | eft the night

20 before, you know, but | got when | got to work, | went to my office, | dropped ~ you

21 know, | checked in at my office, and then | walked down to the Oval Office. And |

2 walkedinto the outerOval, and | walked into kindof the door ofthe Oval Office. |

23 lookedin. |don't remember everybody who was in there. But remember members

24 of his family being in there, primarily members of his family. | think Mark Meadows may

25 havebeeninthere. | believe General Kellogg may have been in there, but don't know.
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1 And then remember Eric Herschmann was standing there and came and my recollection

2 she came to me as | was standing in the door and said, this is - this is family - just kind

3 of-youdon'tneed tobe here. And said, fine. And believe | went back tomyoffice

4 atthatpoint.

5 Q  Soyou never actually penetrated -

6 A Notin my recollection --| mean, | may have walked in a ttle bit but yeah,

7 thatis my recollection.

8 Q There has been alot of discussion the committee's developed about an

9 angry or heated call between the President and the Vice President that took place that

10 moming. Were you present for that?

un A No,no.

2 Q Did you hear anything about it after the fact?

1B A Well,I heard about it after the fact from people.

1 Q What did you hear about it?

15 A didn't rememberwhen | heard about i, | think there were news reports

16 aboutitat some point. And you know | remember - | don't remember | don't any if

17 Ericwas present for it or not, but | may have heard about it from Eric. | heard it was a

18 heatedcall. |don't-I don't have any details and witnesses who were there for the call

19 would be in the best position to tell you what happened.

2 Q And appreciate that. And | want to clarify with all these questions. 1am

21 notlooking for things you read about in the news, but things to the extent you can

22 untangle this that you heard from the people, your personal knowledge directly of people

23 inthe White House. Did anybody describe for you who was presentfor this cal, the

2 conversation?

ES A Noton that level of detail, no. | mean, maybe Eric told me about the call.
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1 Ithinkit was Eric, but | don't know. And| remember hearing about the call. | wouldn't

2 talkabouta call between the President and the Vice President anyway, under, sort of, our

3 privilege analysis; but no, | remember hearing separately that the call took place that it

4 was heated.

5 Q Okay. Anythingelse thatyou recall about it?

6 A mean, am trying - | am trying to parse what | knewat the time versus

7 what! subsequently learned and I just can't

8 a okay.

° A Youknow, | have heard about that call. And| have read about that call in

10 the resources.

un Q  Yousaida little while ago that you thought the whole thing was a bad idea,

12 meaning the President's - the rally, the President's speech that he proposed to give at

13 theEllipse. Tell us more why you thought that whole thing was a bad idea?

1 A Well, again, you know, and that was sort of, in my view, sort of a campaign

15 kind of event soit is not other people may have different views of that. just thought

16 atthat point, the best thing to do would be, you know, start the transition, or continue

17 the transition. And having rallies like that at that point, | didn't view as, you know, the

18 best thing todo,

19 Q Did you see a draftofthe President's Ellipse speech sometime before it

0 occurred?

21 A I remember and | think it was the day of, I think the day of, you know,

22 speeches, even campaign speeches would sometimes get circulated through the process.

23 And was not the onereviewing those speeches. |think Pat Philbin would normally

2 reviewthose speeches. |don't know if it was when | got in, or on the way in, but maybe

25 when! gotin| heard that they had circulated the speech to Pat. | believe they would
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1 copy me on those things normally. | may have a copy of tin my email. |don't have a

2 recollection of doing close review of the speech. | think Pat did some of that, but |

3 think my immediate reaction was, you know -I think | told Pat that, to the extent there

4 are recitations of facts, you know,weare not it is not our role to review or sign off on

5 that. And think | suggested he send some email to that effect. | know Eric sent an

6 email, atleast | was told he did to that effect. But that is what | know about that.

7 Q  Theydid. Youare exactly right. Pat Philbin and Mr. Herschmann

8 expressed concern about factual statementsthe speech that were some of the very same

9 claims of election fraud that had been rebutted, discussed ad nauseam —

10 A And told Pat, like, you know, make sure there is a --a record of that, and he

u dd

2 Qa Why

13 A And he agreed.

1 Q Why was it important that that that be

15 A Well, I mean, this thing just dropped in our inbox, you know. | don't

16 remember how many - maybe Pat saw a copy of it the night before, | don't know when.

17 But! remember the morning of thinking okay, what are we going — itis not our role to

18 review this for factual accuracy, it would normally be, and | just told them make sure that

19 thatis clear that, that is not whatweare doing.

2 Q Okay. Were you concerned, Mr. Cipollone, about the inclusion of these

21 false assertions regarding the power of the Vice President or election fraud in the joint --

2 A Ididn't have enough detail about the speech to suggest to me, you know, in

23 particular, things | would be concerned about, but | just wanted to make sure Pat aware

2 make sure that, you know, he told me -- we may have talked about particular concerns on

25 thatday. |don'tremember that. Butljustwanted to make sure that to the extent
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1 that there were factual assertions in that speech, that there wouldn't be some indication

2 that somehow they sent it to us and we signedoffon that, because everybody

3 understood our view at the time. And | don't even knowif they were sending us that for

4 thatreason. But! just said, Pat, make sure you email something. But don't

5 rememberwhat hesaidin the email.

6 Q You said you didn't

7 A 1am notabigemailer. Pat would generally, you know, do the - he would

8 dothe review. He was very, very good at that

9 Q Tellus more about your decision not to attend the rally on the Ellipse. Why.

10 didn'tyougo?

un A Why would go? Iam a goverment lawyer. Ihad been to rallies in the

12 past obviously as part of the campaign, you know, even during the administration. But

13 that day, it just didn't even occur to me that that would be something that | would go to.

1 Q Did you discuss with Mr. Herschmann or Mr. Philbin their potential

15 attendanceat the

16 A My recollectionof that is that -- Idon't think Pat Philbin had any, you know,

17 anyinclination that he would be going to that rally. And | remember Eric ended up

18 going. |can'tremember whether he might have asked Pat or not, you know.

19 Q Yeah

2 A I don't know whyEric went. | don't know. am sure he told you in his.

21 testimony.

2 Q  Hedid. He told us that he asked Pat Philbin to go to attend the rally.

23 because he thought Philbin could be helpful, and that Philbin chose not to attend because

2 he knew that the rally would be about election fraud theories that he knew were false,

25 and which he knew the President had been told were false. And that is why he didn't
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1 wanttogo.

2 A Thatis why PatPhilbin saidhedidn't go?

3 a ves

a A Okay.

5 Q Again,my question is, did you sharethatview?

6 A Ishared the view that - I share that view generally, yes. | didn't | don't

7 know sort of I didn't want to go to that rally. 1didn't think it would be — it would be

8 odd for the White House counsel show up at that rally. That is not something | would

9 do. lalsoagree with Pat Philbin that | didn't want to go there because theories that

10 were being propounded. And again, | didn't know exactly what was going to be said, but

11 itis not something that | would do.

2 Q  lunderstand. Did you watch the speech?

1B A Asisaid, I don't --| don't remember if|watched. |think] started out in my

14 office. And maybe at some point, | came in and out, watched the speech, you know. |

15 thinkl had a TVin my office, but | don't think ever turned it on once, but | had a TV

16 outside. Andl may have gone in and out or stood at my door and watched some of it.

7 Q Do you remember any specific reaction to any of the words the President

18 usedin this speech?

19 A No.

2 I V's. Luria first, and Ms. Cheney, you have come off the camera,

21 Ms. Cheney, why don't you go first, if you have a question and Ms. Luria we will come to

2 you

23 Ms. Cheney. Thank you.

2 Pat, | didn't knowifyou saw in one of other hearings we presented some of the

25 radio traffic from some of the law enforcement sources on the morning of the 6th, it
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1 included reports of weapons in the crowd, including AR-15s. ~ Did you see that tape we

2 played in our hearing?

3 Mr. Cipollone. | don't think | sawthat tape, no.

a Ms. Cheney. Are you aware of the police reports that there were weapons in the

5 crowd, including AR-15, body armor, sort -

6 Mr. Cipollone. | don't believe | was aware of those things at the time. Of

7 course, that would be a law enforcement function and not my function. But don't 1

8 was not awareofthat at the time. Am | aware now what you are saying that there were

9 weapons and things ike this? Yeah. 1am aware just from subsequent events.

10 Ms. Cheney. So did you hear on January 6th, or in the days before that, concerns

11 about weapons in the crowd?

2 Mr. Cipollone. No, not that | can recall. My primary conversation and | think

13 Pat Philbin’ too, were with DOJ and making sure that, you know -just finding out from

14 them where are you on this and — but no, | did not I don't recall people telling me that

15 there would be weapons in the crowd, no.

16 Ms. Cheney. And did you hear reports on the 6th that Secret Service was

17 confiscating weapons?

18 Mr. Cipollone. | can't remember when| started hearing reports like that, you

19 know, about what was going on in the crowd. If| would have heard such a thing,|

20 would have heard it from Tony Orato. | remember clearly, at one point in the

21 afternoon, hearing that someone had been shot in the Capitol and reacting to that. |

22 think | heard that from Tony. But | don't have a recollection of, you know, particularly

23 priortothe speeches. |said | was, you know, being aware that there were weapons in

24 the crowd, but somebody may havesaid that at some point, but | don't think 50, not to

5 me
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1 Ms. Cheney. Thank you.

2 IE honk vou, Ms. Cheney.

3 Mrs. Luria

a Mrs. Luria. Yes. Solwant to go back to the review of the draft of the remarks.

5 and your previous comments as well where you had alluded to the fact that there were

6 things that were being planned that were not factual, you were aware they were not

7 factual. | get the impression you voiced that opinion repeated times. Andrather than

8 focusing on that particular set of remarks, that particular event, can you talk more

9 broadly as to what is the role of the White House counsel in this review process, the

10 speeches that are going to be given by the President to cite document, and then report.

1 back directly to thePresident and people who are drafting the speech that there are

12 actually inaccuracies in the text of that document that she is about to go deliver --

13 Mr. Cipollone. Well, there is a processtalking about a policy speech, for

14 example, where the policy people, the speech-uriting team obviously put together a

15 speech and it typically goes through a number of different reviews, people comment on

16 it. Ittypically goes through ~ you know, it gets reviewed by the counsel’ office, you

17 know, sometimes for factual accuracy on things like that, if we have a question, or f

18 somebody else who maybe is a policy person with more detailed knowledge of facts, they

19 would get involved. But |, personally, in terms of my role, you know, | would not be the

20 person doing the detailed review of these speeches. You know, typically, Pat would do

2a it or somebody else in the counsel's office would do it, depending on what agency it

2 impacted. We have a large team well, | mean, 30-ish, 35 lawyers. Each agency had a

23 lawyer assigned to it for a policy perspective, also for an oversight, if oversight issues

22 came up. And so -- but if there were particular speeches or particular questions that Pat

25 would rise with me or was involved in, then, yeah, | would review things, but that
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1 reviews typically done by other people on my staf.

2 Mrs. Luria. So goingbackto this particular speech the one that the President

3 wasto deliver the morning of January 6th at the Ellipse. What review process did it go

4 through? Did you already say that

5 Mr. Cipollone. The only thing | can recall | don't know who else was looking at it

6 whoon the campaign. |am sure people, you know, not in the White House and maybe

7 associated with the campaign of the event, | would expect that they would have looked at

8 it, butldon'tknow. |think that my only recollection is the speech came in, I found out

9 that the speech had come in, it had been copied in my mailbox. And I think | talked to

10 Philbin. And said what is -like, why are -- you know. And then | said, just make sure,

11 youknow, we are not doing review for facts. And we are not signingoff on things that

12 areintherein terms of the facts. | mean,| remember saying that and | remember

13 Philbin documenting t. But it wasn't ~ | didn't spend a lot of time on that. 1 just

14 rememberseeingit and talking to Pat. | remember hearing Eric had done the same

15 thing andPatdid it, and thatwas that.

16 Mrs. Luria, Thank you. Maybe in my context is obviously alittle bit different in

17 my professional experience than the White House Counsel to the President, but thinking

18 as somebody who served 20 years in the Navy and having worked directly for flag officers

19 andtheir JAG [inaudible.] That i given, you know, relative to al aspects oftheir job.

20 And maybe this will be hard as we get more into the January 6th of what actions were

21 taken atthe White House. But it seems as though throughout the day, and we are

22 lookingreally close at an 185-minute period, that there are a lot of actions that one

23 [inaudible.] takingasthe Commander in Chief.

2 We heard from multiple people that calls were not made, Defense Department,

25 Justice, Mayorof Washington, D.C., all of these types of things. You know, am| off base
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1 insayingis that, you know, as the legal adviser, that | would have anticipated you to have
2 been by his side in this kind of scenario advising on the legality ofall kinds of decisions

3 that needed to be made, but that, infact, didn't happen because of something such as
a (inaudible.] conversations, decisions were not being litigated by the President during that

5 time.
6 Mr. Cipollone, Let me ~ | can tel you what | did and what we did. ~ And | think,
7 you know, there is the time period before the speech, during the speech, after the

8 speech, once kind of the protests and the start and then once people breached the
9 Capitol, what | did. And without, you know, getting into what would normally be done

10 in normal circumstances. Number one, | was very concerned about the safety of people,

11 the fact that we had enough ~ make sure we had enough law enforcement resources up
12 there.

13 I believed very strongly that there needed to be an immediate -- and again, | am

14 not getting into what| saidor did't say to the President. | am telling about my personal
15 views. My personal view was that there once people were -- once things started

16 developing in a way near the Capitol, at the Capitol, and certainly once it was breached,

17 myverystrong view was there needed to be an immediate strong direct cal to people to
18 get out of the Capitol and to stop. That was my view.

19 EE Ad we are going to march through a little bitof that once we keep

20 with the timeline.

n Mr. Cipollone, Withrespect to —if can
2 EE ose.
23 Mr. Cipollone. Yeah. With respect to other issues, and | think probably other

24 people have testified to this, with respect to law enforcement issues, obviously other
25 people are responsible for the law enforcement aspects of it, but | was in communication
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1 over that period of time with the people at the Pentagon. | was in communication, as

2 were others, youknow. There was a group of people dealing with it, Justice

3 Department; Jeff Rosen; Rich Donoghue was involved, | believe he was at the command

4 center; Mr. Bowdich was from the FBI was there; Chris Miller at the Pentagon; the acting

5 Secretary of Defense, he was involved; General Milley was involved. ~ DHS was involved.

6 Andlwasona variety of calls, | don't remember how many, but a number of calls through

7 that process, you know, just sort of do whatever it was | could do to make sure that there

8 wasafull and immediate response to what was going on.
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1
2 sspml
3 IE A visht. Thanks, Ms. Luria
a And | do want to come back for a little bit of your responses to Ms. Luria's

5 questions. But let me just go back toduring the speech --

6 Ms. Lofgren. [Jill can | do a brief follow-up to Ms. Luria's question on reviewing.

7 the speech.

8 IOfcourse,yes, Ms. Lofgren. Go ahead.

9 Ms. Lofgren. | understand that you wanted to make clear it was not the

10 counsel's office to ascertain the validity of factual associations -- assertions -- and that

1 thatwas accomplished
12 But what about legal assertions? Would it be the role of the counsel to correct

13 errors that were prepared by speechwriters as to matters of law? Would that be

14 something within your purview?
15 Mr. Cipollone. Well, it would depend on the type of speech. Obviously, if it's a

16 government policy speech there was a little bit of a different review, but still a review on

17 campaign speechesandthingsoftha kind.
18 But, yeah, | mean, if there were misstatements of law in a policy speech, then

19 someone on my staff would normally address that and correct i
20 Ms. Lofgren. You had reached the conclusion, as | think all - even Mr. Eastman

21 admitted that his proposal violated the Electoral Count Act -- that the idea that the Vice

22 President could simply choose the next President was not well grounded.
23 Did your office see evidence in the proposed speech about directing the Vice

24 President to do that, that he had the authority? Did your lawyers correct that?

25 Mr. Cipollone. Again, | did not -- | think that's a better question for Pat Philbin.
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1 1don'tknow, you know - here's what| thought about that. | thought that was done in

2 the sense that people understood our views. The Vice President was not going do that,

3 anditwasn't going to happen,

a So that's kind of my thinking of that, and that wasclear certainlyby the morning

5 of January 6th, but| believe probably before that.

6 Ms. Lofgren. Just quickly. It seems that the role ofthe counsel isto help the

7 President from making mistakes that you're aware of and looking out for him and his

8 office. Sothat's the origin of my question. Thank you,

9 Mr. Cipollone. | would say, Representative, that Pat Philbin and | andourentire

10 team worked extremely hard over the course of our tenure to achieve that goal.

1 Ms. Lofgren. Let me make clear, | don't dispute that. | was just inquiring 3s to

12 the speech review and the unfortunate comments made during the speech about the

13 Vice president.
1 Mr. Cipollone, Thankyou.

15 I Thenks, Ms. Lofgren.

16 Ms. Cheney, do you have something else?

7 Ms. cheney. Thank you ll 1d like to take a five-minute break, if we could.

18 I sure we can.

1 Ms. Cheney. Thanks

20 [Recess.]

2 IE 4 cit. Ms. Cheney, you were in the middle before we stopped.
22 Isthere anything else before we resume?

23 Ms. Cheney. No, not now,Jll Thanks.

2 EE oy. Alright

25 oI
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1 Q Mr. Cipollone, | wanted to go back to during the speech Mr. Herschmann

2 returned to the White House and came sort of straight to the counsel's suite. You told

3 usintheinformal interview that he was frustrated upon his return.

a D0 you remember that initial conversation with Mr. Herschmann?

5 A No, I don'trememberwhetherhe came back. | thinkhe left during the

6 speech

7 Q Yeah

8 A And then he came back, and he came intoouroffice. And, | mean,

9 whatever he said, he's testified to, | don't have any reason to disagree with.

10 Q What do you recall about the conversation with Herschmann, if anything?

n A Well I don't think he lied the event either. And think, having been there,

12 he came back with that impression.

3 Q Alright. When did you firs realize that people from the Ellipse were

14 moving towards the Capitol? Do you have any recollection of how and when you knew

15 thaw

16 A No.

Q When did you frst realize that there was actual violence or rioting at the

1 Capitol?

19 A first realized and it may have been on television or it may have been Tony

20 orit may have been Philbin — but | found out that people were they weren't in the

21 Capitol yet, but they were and then | started watching it, and then | was aware of it.

2 Q  Isthere a TV in the counsel’ suite or in your personal office?

2 A There's aTVin the counsel suite.

2 Q And did you see these images yourself?

2 A I'msurel did, yeah.
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1 Q Allright. When you first realized that there was actual violence at the

2 Capitol, what did you do?

3 A Well, went I got -- well,I first I think the first time - | may have gone

4 down before this, but the first time | remember going downstairs was when people had

5 breached the Capitol, they had gotten into the Capitol, you know? And | may have gone

6 down another time before that.

7 But | went down with Pat, and | remember we were both very upset about what

8 was happening. And we both wanted, you know, action to be taken related to that.

9 Q Whenyou say you went downstairs, are you talking about to the Oval Office

10 orto

un A I'm sure| may have stopped by Mark's office first. | normally would do.

12 that. Sometimes | wouldn't. But we went down to the Oval Office, we went through

13 the Oval Office, and we went to theback where the President was.

1 Q Mr.Philbin said

15 A And believe Meadows wasalready there at that point or he came ~but|

16 don't remember where Mark got there.

7 Q Allright. You and Mr. Philbin indicated that you first - the two of you went

18 downstairs, first, to Mark Meadows’ office, either found him in his office or then found

19 him in the President's dining room with the President.

2 A That'scorrect. Yeah. Yeah. Ithink he was already in the dining room.

21 Ithink we went to his office. He wasn't there. We both went into the dining room.

2 Q And what was your intention? | thinkyou said something needed to be

23 done.

2% What specifically did you think needed to be done?

2 A Again, without —and I think
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1 Mr. Purpura. We're not talking about the conversations.

2 Mr. Cipollone. | can't talk about conversations. | think | was pretty clear there:

3 needed to be an immediate and forceful response, statement, public statement, that

4 people need toleave the Capitol now.

s IE Oty. And that was conveyed in your conversations in the dining

6 room?

7 Mr. Cipollone. Again

8 Mr. Purpura. | think you said enough

9 I think that really does reflect a Presidential communication,JJ

10 oI
un Q Okay. Atsome point, did you leave the dining room and go back to the Mr.

12 Meadows office?

3 A I'msureldid. remember at one point the mil aide came and somebody

14 from I believe, Chris Miller or somebody from the Pentagon wanted to talk to someone.

15 Andi think — and | went with the mil aide. And I believe Mark came to the to Mark's

16 office and had a call with Chris Miller. 1 don't know if GeneralMilley was on that call.

17 He may have been on that call.

1s Youknow, just to — while I'm talking, | don't | want - and I'm sure you know this

19 from talking toa lot of people. There were lot of people in the White House that day.

20 Q Yep.

2 A Senior people who, you know, felt the same way that | did and who were

20 working very hard to achieve that result. There were | think Ivanka was one of them.

23 And Eric Herschmann was there, Pat Philbin was there, and a numberof other people.

un Q Yeah

ES A Dan Scavino was in my view playing a positive role.
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1 Q Okay. Do you remember any discussion with Mark Meadows with respect

2 tohis view that the President didn't want to do anything or was somehow resistant to

3 wanting to say something alon the lines that you suggested?

a A Notjust —just to be clear, many people suggested it.

s Q Yeah

s A Notjustme. Many people felt the same way.

7 'm sure | had conversations with Mark about this during the course of the day and

5 expressed my opinionvery forcefully, that this needs to be done.

9 In the meantime, | was also going up with Pat and getting on these phone calls

10 with Jeff and the other agencies.

n And remember conveying there -- and | remember saying actualy downstairs on

12 myway up my office was on the next floor up in the West Wing from where the Oval

13 Officeis, and when | was going up there and told -- I'm sure | told Mark this, | mean,

14 we needto get every available Federal resource, Federal law enforcement resource to the

15 Capitol now.

16 Now, that's not my job. ~ There were lots of people working on that. But |

17 wanted to make sure that that was conveyed.

15 180t on the phone call. | don't know who had called. ~ That was already

19 underway. Andl communicated that as my sentiment.

2 I think Donoghue at some point eft the command center and went up to the

21 Capitol. | remember there was one phone call where he wasn't on, and | believe|called

22 him on his cell and | aid, "Rich what's going on?" And then relayed ~ it may have

23 been one of the initial phone calls. And that may have been one where he went up to

24 the Hill - before he wentup to the Hill

2 Sol was on a few phone calls that day in that respect. And was in
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1 ‘communication with Rosen, Jeff Rosen, during the day.

2 Q Before the phone calls start, at the onsetofthe violence when you first

3 notice on television or wherever that rioters have actually breached the Capito, id you
a have a conversation with Mark Meadows in which Meadows indicated he doesn't want to

5 do anything, "he" meaning the President?

6 A I don't I had a conversation I'm sure with Mark Meadows, I'm sure vith
7 other people, of what | thought should be done. Did Mark say that to me? | don't have

8 recollectionofhim saying that to me, but he may have said something along the nes
9 Q What, if anything, do you remember Mr. Meadows saying at the very

10 beginning about the President's desire, the President's action or inaction?

1 Ms. cheney. [Jlve gota question
12 Pat, you said that you expressed your opinion forcefully. Could you tell us

13 exactly how you did that?

1 Mr. Cipollone, Well that would ~| mean well, | mean, | think
15 Mr. Purpura. Talking about the conversation with the President, same thing with

16 Meadows or others.

w Mr. Cipollone, Yeah. | can't 1 don't have you know, | have to on the
18 privilege issue, | can't talk about conversations with the President, but | can generically

19 say that |said people need to be told, there needs to be a public announcement fast that

20 they need to leave the Capitol.

2a Ms. Cheney. And, Pat, could you let us know approximately when you said that?

2 Mr. Cipollone. Approximately when? Almost immediately after| found out

23 people were getting into the Capitol or approaching the Capitol in a way that was violent.

24 Ms. Cheney. Thank you.

2s ME A vicht. Do youremember anything that Mr. Meadows sad,
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1 anythingatall, during that conversation?

2 Mr. Cipollone. | think Mark wasdoingthe best he could, you know, to —under

3 the circumstances, was my view, you know. And others were. And think Mark also

4 wanted to got | remember him getting Ivanka involved, because he's ike get Ivanka

5 down here because he thought that would be important.

6 1 don't think Jared was there in the morning, but | think he came later. |

7 remember thinking it was important to get him in there too.

8 And, of course, Pat Philbin was expressing the same things. | mean, Pat Philbin

9 wasvery as I said, | don't think therewas one of these meetings where there might

10 have been - but for the most part | remember the both of us going down together, going

11 back getting on phone calls. He was also very clearly expressing this view.

2 EE vs. Cheney, goahead.

13 Ms. Cheney. And so, Pat, at this point, you said you began almost immediately

14 assoon as you realized that there was violence underway.

15 Did you express this opinion forcefully to Mark Meadows?

16 Mr. Cipollone. Yes.

7 Ms. Cheney. Thankyou.

18 IE | rderstandthatyouwere --

19 Mr. Cipollone. | remember at one point, and | can't remember when, when |

20 continued to express and this is not something — | think this was outside of the - | know

21 this was outside of the back - the dining room.

2 1 expressed to Mark Meadows this needs to be done now. And | expressed

23 if I'm trying to remember if there's a Presidential communication,

2 1 expressed very clearly to Mark Meadows and others - and it wasn't just me,

25 again, with this sentiment -- that something needed to be done, that this was not good,
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1 that this was a violation of well, let me put it to you this way.

2 I thought what happened on January 6th was a national tragedy. And | did

3 everything could do duringthat time to express my opinion that things needed to be

4 done, that statements needed to be made.

5 1 wasn't the only one. There were a lot of people who were doing it forcefully.

6 Youknowwhothey are,

7 But, no, that was a terrible, terrible day for the United States and certainly for the

8 people who lost their ives and who were victims of violence.

9 At one point, I remember in one of these calls telling Jeff Rosen these people who

10 are doing this up there, who are engaging in these acts of violence, they need to be

11 arrested and they need to be prosecuted to the fullest extent of the law.

2 That was my view. Now, that's obviously up to the Department of Justice. But |

13 remembersaying that on oneof those calls.

14 was also, | remember, in terms of the Vice President — and | believe Pat may

15 have communicated with Greg on that, | believe, you know, but we were also obviously

16 concerned about that.

7 IE Cheney, go ahead.

15 Ms. Cheney. Thank you.

19 Pat, i it fair to say that you were concerned about what the consequences could

20 beifaction wasn't taken in terms of ives?

2 Mr. Cipollone. 1 actually | wasn't thinking of itn that way. | was thinking of itn

22 ahuman way, that we need to - oh, in termsof ves? Okay.

2 Ms. Cheney. Yeah.

2 Mr. Cipollone. Yeah. Yeah. In terms of people's safety. | mean, that's how a

25 lotof people were thinking.
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1 And, again, | was the White House counsel. | was doing what | could do. There

2 were very brave law enforcement officers and the Capitol Police and Federal law

3 enforcement officers, actually elected Representatives who were at risk.

a And just wanted to do everything that could do from my position to make sure

5 that the response was swift and immediate, and | did everything | could do in that regard.

6 Ms. Cheney. And just to follow up on that, Pa, s it you view that the tweets

7 were not enough?

8 Mr. Cipollone. Again, I'm trying to give my answer consistent with privileges and

9 consistent with things that might have reflected my advice at the time. And you're

10 talking about the tweets, and there were different tweets.

un I |think the question is, did you believe that the tweets were not

12 enough? Notanything about your advice to the President.

13 Mr. Cipollone. No, | believed more needed to be done. Okay. | believed that

14 a public statement needed to be made.

15 IE Vr Schiff, you've come offof your camera's on. Questions on

16 this?

7 Mr. Schiff. Yes. Thankyou.

15 Mr. Cipollone, did you have a conversation that day at all with Mr. Meadows in

19 which you indicated that you were trying to persuade the President to do more, but the

20 President was unwilling?

21 Mr. Cipollone. I'm trying to remember precise conversations. | think as a

22 general matter, let me put it to you this way. | think all of us wanted more to be done as

23 quickly as possible. And did | have a conversation with Mr. Meadows about that? I'm

2 sureldid

2 With respect to what I'm trying to I'm trying to answer your question as
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1 directly and clearly as | possibly can without at the same time providing information that

2 might reflect what | may have heard or reflect statements by the President.

3 And I understand your - the committee's view of that privilege, and all I'm doing is

4 trying to follow the direction that I've been given in terms of what can say.

s Sol don't want to be unclear. | think I've been clear about what thought and

6 what others thought should happen and should happen quickly.

7 Mr.Schiff. | appreciate that. | just want to see if can get further clarity there

8 D0 you recall any conversation you had with Mr. Meadows where he indicated

9 that he's trying to follow your recommendation and trying to get the President to urge

10 people toleave the Capitol, but that the President wasn't willing to do what he was being

1 asked?

© Mr. Purpura. Yeah. |think,[Jl] think that reflects a direct communication

13 with the President, which is part of the line we've drawn.

1a IE does not reflect a communication that Mr. Cipollone had with the

15 President. It's a conversation with Mr. Meadows.

16 I think Mr. Schif’s question is, did you have a conversation with Meadows in

17 which Meadows indicated he was trying to essentially follow your advice, provide similar

18 advice, and it was resisted?

1 Mr. Cipollone. ~ And again, it wasn't just my advice. | don't wan to give the

20 impression that | was

n EE |cncerstand.
2 Mr. Cipollone. There were a lot of peaple in there saying.

3 Yeah, think Mark Meadows was doing what he could to get things to move:

24 quickly.
ES Mr. Schiff. Well, Mr. Cipollone, what i the basis of that conclusion that you
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1 believe Mr. Meadows was trying?

2 Did Mr. Meadows convey to you that he was trying to get the President to urge

3 people toleave the Capitol, but was doing so without success?

a Mr. Purpura. | think t's the same - |thinkwe're at the same answerhere,Jl}

5 Imean, he's answeredit. He'stried to come up as close to the line as we can on this.

6 IE think the confusion, or at least mine, | can'tspeakfor Mr. Schiff, is

7 understand the direct communications with the President, Mr. Cipollone, you have

8 asserted privilege.

9 Mr. Cipollone. Or -

10 Mr. Purpura. Conversations that reflecta direct communication with the

1 president.

2 I you had a conversation with Mr. Meadows in which he expressed

13 anything, a fact or opinion, | don't see how that's covered by executive privilege.

14 Mr. Purpura. Well, | think we're putting words in the President's mouth. If t

15 was phrased in a way that talks about Mr. Meadows’ opinion that doesn't reflect a direct

16 conversation of what Mr. Meadows believed, then maybe he could answer the question.

7 Mr. Cipollone. My understanding of and, again, | woulddefer to Mike on

18 this my understanding of what the instructions that I've received on the privilege i that

19 I'm not todiscuss -~ and this is our understanding ~ direct communications with the

20 President or other communications that might reflect direct communications with the

21 President. And I'm trying to answeryour question as best that can, and I'm trying to do

20 itasdirectlyas |can consistentwith that.

2 Mr. schiff. And, again,INSs reflecting exactly what | was asking. Let

24 metryaskingita different way.

2 You said that you believe that Mr. Meadows was doing the best he can. And by
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1 that take it you mean he was doing the best he could to get the President to issue a

2 statement to leave the Capitol.

3 What is the basis for your saying you believe Meadows was trying?

a Mr. Cipollone. Well, my own observations of what Markwas trying to do, both

5 inside, you know - to the extent that| had observations of Mark. | mean, that was my

6 observation.

7 Mr.Schiff, Yourobservationof him with the President?

8 Mr. Purpura. If you saw him with the President, that'sa Presidential

9 communication.

10 Mr. Cipollone. Again, I'm trying to remember. ~ Let me take a step back and

11 think about you're asking a general question about every encounter that

2 Mr.Schiff, Let me try to clarify.

1B Mr. Cipollone, you said that Mr. Meadows was doing the best he could, and that's

14 based on your observation.

15 That |assume would be on the basisofeither you observing him interacting with

16 the President or him telling you about his interaction with the President.

7 So1'masking you which was it, andifyou can give us any clarity.

18 Mr. Cipollone. It was both.

19 Mr. Schiff, In terms of outside of the presenceof the President, can you be any

20 more specific about what he related to you what he was trying to do?

21 Mr. Cipollone. Yeah. He related to me that he wastrying to get a statement

22 outora public statement. And I think at one point | said to Mr. Meadows -- I'm trying to

23 rememberif this was in the room.

2 Can we - you want to takea break?

ES Mr. Purpura. Let's go off the record for maybe two minutes.



159

1 IE Aight. Two minutes.
2 [Discussion off the record.]

3 IE Lcco backon the record
. Go ahead, Mr. Cipollone.
5 Mr. Cipollone. At one point, | made a statement to Mr. Meadows. It was.

6 outside the presenceof the President. It was outside - that something needed to be
7 done, that somebody needed to go make a public statement immediately, and that if the

8 President didn't doit, then Mr. Meadows should go out and do that, whoever. But that
9 was one statement that | made that day.

0 EE ol.
u Mr. Schiff, One other question, if could. In your conversations with Mr.
12 Meadows, did you discuss the threats on the Vice President's life and that something

13 needed to be done to protecttheVice President?

1 Mr. Cipollone, I'm sure | discussed the Vice President a some point in the day,
15 probably early on with Mr. Meadows and others, and certainly on the calls that | was

16 having with law enforcement and people who -- Federal law enforcement. Obviously,

17 there were other law enforcement officals, including the Capito Police, who were
18 responding. | didn't have communications with them. But, yes.

1 Me. SIF, In your conversations with Mr. Meadows about the Vice President,
20 did he ever indicate his views or the views of others as to whetherthe Vice President

2a deserved the threat he was experiencing?

2 Mr. Cipollone, Well, I'm trying to remember specifically.
23 Look, on the Vice President my view was very clear that something needed to be

24 done for the Vice President, but for everybody at the Capitol who was threatened by the

25 violence. But, obviously, | was concerned about the Vice President. Indicated that.
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1 I think Pat Philbin also took steps to at least get information. And|understand,

2 obviously, the Secret Service was involved, but | didn't have communication with the

3 Secret Service.

a Mr. Schiff. With respect toyour conversations with Mr. Meadows, though, did

5 you specifically raise a concern about the Vice President with him, and how did he

6 respond?

7 Mr. Cipollone. | believe| raised a concern about the Vice President. And

8 1-again, the nature of his response, withoutrecalling exactly, was people were doing all

9 that they could.

10 Mr. Schiff. And what about the President, did he indicate whether or not the

11 President was doing what needed to be done toprotect the Vice President?

12 Mr. Purpura. That would be privilege. Privilege.

13 EE ou have toassertit. Go ahead.

1 Mr. Purpurs, That cals for privilege.

15 Mr. Cipollone. I'm being instructed on the privilege.

Ig Ee
w Ms. Cheney. Can follow up on that, Adam?

18 Mr. Schiff. Yes. Please.

1 Ms. Cheney. Pat, what was your reaction to the 2:24 tweet about the Vice
20 President?

n IE Tot’ the one that says, "Mike Pence didn't have the courage to do
22 what should have been done to protect our country and our Constitution.”

23 Mr. Cipollone. |don't remember when exactly| heard about that tweet, but my

24 reactionto itis that's a terrible tweet, and | disagreed with the sentiment. And |
25 thought it was wrong.
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1 Ms. Cheney. And when youtalk about others on the staff thinking more should

2 be done or thinking that the President needed to tell people to go home, who would you

3 putin that category?

a Mr. Cipollone. Well, | would put | think | went through them all or a large

5 number of them. |would put in that category not in terms of precisely what they said,

6 butin terms ofa positive push to get a positive effort to get more done faster, Pat

7 Philbin, Eric Herschmann. Overall, Mark Meadows, Ivanka. Once Jared got there,

8 Jared, General Kellogg. I'm probably missing some, but those are Kayleigh| think was

9 there. Butldon't--Dan Scavino.

10 Ms. Cheney. And who on the staff did not want peaple to leave the Capitol?

un Mr. Cipollone. On the staff?

2 Ms. Cheney. Inthe White House?

1B Mr. Cipollone. | can't think of anybody on that day who didn't want people to

14 get out of the Capitol once the - particularly once the violence started. No. | mean --

15 Mr. Schiff, What about the President?

16 Ms. Cheney. Yeah.

7 Mr. Cipollone. Well, she said the staff. Sol answered.

18 Ms. Cheney. No. 1 said in the White House.

19 Mr. Cipollone. Oh, Im sorry. | apologize. | thought you said whoelse on the

0 staff.

21 Yeah. I can'treveal communications. ~ Butobviously|think, youknow-yeah.

2 ME Let me see if | can can|- Ms. Cheney, anything else?

23 Ms. Cheney. Well, | would like to understand how we got to the 4:17 video.

2% Yeoh

ES oYI
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1 Q My question's exactly that, that it sounds like you from the very onset of

2 violenceat the Capitol right around 2 o'clock werepushing for a strong statement that

3 people should leave the Capitol.

a Isthat right?

5 A Iwas, and others were as well.

6 Q Okay. No such statement is issued directing or asking people to leave the

7 Capitol until 4:17 p.m. So there'sa couple of hours in which your strong advice had not

8 been taken.

9 Isthat right?

10 A don't want to characterizeinthatway. | want tosay that - | know there

11 were tweets that were sent out, and in my view of the world and | think others more

12 needed to be done, and ultimately that video statement was made.

1B Q Yeah. So your advice was tell people to leave the Capitol, and that took

14 over2 hours when there were subsequent statements made, tweets put forth, that in

15 yourview were insufficient.

16 Did you continue, Mr. Cipollone, throughout the period of time, up until 4:17,

17 continue, you and others, to push for a stronger statement?

18 A Yes

19 Q Were you|oined in that effort by Ivanka Trump?

2 A Yes

21 Q  ByEricHerschmann?

2 A Yes.

23 Q By Mark Meadows?

2 A Yes.

ES Q Okay. And was it necessary for you to continue to push for a stronger
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1 statement between 2 o'clock all the way until the statement was issued at 4:17

2 A Restate that question.

3 Q Was it necessaryfor you to continue to push for a statement directing

4 people toleave all the way through that period of time until it was ultimately issued after

5s 4

6 A Ifeltit was my obligation to continue to pushfor that, and others felt it was

7 their obligation as wel.

8 Q Why was it necessaryto continue to push fora statement over that period of

9 time?

10 Was it because one had not been issued, because your advice had been resisted?

u A mean, factually, what | can say is that there had been some statements

12 made, and that | continued to push because | thought more needed to be done.

1B Q Would it have been possible at any moment for the President to walk down

14 tothe podium in the briefing room and talk to the nation at any time between when you

15 first gave him that advice at 2 o'clock and 4:17 when the video statement went out?

16 Would that have been possible?

7 A Would it have been possible?

18 a Yes

19 A Yes,it would have been possible.

2 Q  Isitfair to say, Mr. Cipollone, that it took you and all the people you

21 mentioned persistently pushing for a statement directing people to leave for it to

22 ultimately happen?

23 A Repeat that one.

2 Q Was it necessaryfor all of you that you've named, all of the people that were

25 pushing for a stronger statement, did it take repeated pushing, repeated efforts of
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1 persuasion to finally achieve the goal that you suggested back at 2 oclock, a statement

2 telling people to go home?

3 A Ithink, again, what | would say is that a lot of people, including myself, were

4 pushing for more to be done. Some statements were issued. Some tweets were

5 issued. And my view was that we should do as much as we possibly can as quickly as

6 possible

7 Q Yeah. You told the President or you advised at 2 o'clock that you should

5 tell people togo home. The first tweet says stay, stay peaceful.

9 In yourview, was that insufficient?

10 A Again, I'm not going to get I'm not going to get into interpretations of

1 particular tweets.

2 Q Okay. Wereyou-

13 A 1, obviously, thought, as I've said repeatedly, that more should be done as

14 quickly as possible, as much as possible should be done.

15 Q Yeah

16 A And then, as| said, | was in and out of and others were there. | think

17 Ivanka was very effective in and positive in her advice. | think others were too,

15 But, again, 'm not going to get into the privileged communicationsor direct

19 communications. | was going back and forth to my office to get on these phone call.

2 And 1 don't as| said | don't remember how many times | went down there. |

21 remember being down there when the statement was being recorded outside.

2 Q Yeah. Did you continue to push for that result, that tel people to go home,

23 allthe way through the period until the statement was issued?

2 A Yes

ES a okay.
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1 EE vs. Cheney.

2 Ms. Cheney. Canyou - Pat, are you awareof an argument, a disagreement,

3 between Chad Gilmartin and Sarah Matthews on this day?

a Mr. Purpura. Hold on a second.

5 Mr. Cipollone. Yeah. | can't ~ |was trying to place the people you're

6 mentioning. I'm not

7 IE Tere both on the press staff.
8 Mr. Cipollone. Okay. Mike just told me that.

9 I'm not awareof arguments between them. Yeah. I'm sorry.

10 Ms. Cheney. That's okay.

un Can you tell us who contacted you that day? You said that you were back in your

12 office taking calls. Who called you?

13 Mr. Cipollone. Well, I got on call - | remember the mil aide wanted me to talk to

14 Chris Miller at one point. ~ And then Chris wanted to ~ we got on a bunch | got on a

15 couple of - at least two, maybe three conference calls with DOD, Homeland Security,

16 DOJ, people from the FBI. And so that | just got - I dialed in or maybe the Sit Room

17 dialed me into those conference calls.

15 Ms. Cheney. Did you talk to anybody outside the executive branch?

19 Mr. Cipollone. Yeah.

2 Ms. Cheney. And who did you speak to

21 Mr. Cipollone. Oh, I'm sorry. Oh, I'm sorry. ~ Outside the executive branch. |

22 thought you meant outside the White House.

2 During the course of the day, | can't remember. I'm sure - | would -- one thing

24 thatwould be helpful, | don't have my call logs. | haven't seen my call logs. And if you

25 have them and | could look at them then | could tell you.
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1 Did I talk to people on the Hill at some point during the course of the day? |

2 probablydid. But! don't recall specific conversations as sit here. But I'm sure it's

3 all~if we just look at the call logs of my office or my phone or whatever, my White House

4 cell phone, we would know that.

5 Ms. Cheney. Pat, did you use text messaging on your official phone?

6 Mr. Cipollone. |didn't have that activated on my phone. I'm not a big texter.

7 ButI'm sure people from theHill were communicatingwith me. |think — | saw reports

8 that Lindsay Graham said he talked to me at some point, Senator Graham. ~ That seems.

9 righttome. can't rememberwhoelse talked to on the Hill

10 Ms. Cheney. And what about outside government?

un Mr. Cipollone. | mean, people ~ everybody was calling. People were trying to

12 call. Iwas kind of I kindof knew what people would have to say, and Iwas just sort of

13 focused on doing what | could do inside the White House.

1 1 remember Chris Christie called my office, but |didn't have the time to talk to him

15 atthat point. | can't remember others outside of government.

16 I remember now seeing a lot of the texts that you have with various people

17 outside of government, including peoplewhoare media people making comments and

18 textsand things ike that. Did | getatext like that? | don't know. Maybe did.

19 1 don't knowif | was aware at the time that all of that was going on, but it didn't

20 surprise me people were calling in and texting.

21 Ms. Cheney. Did youtalk to - and we've seen the texts. We've seen texts from

22 Sean Hannity to Mark Meadows, for example. ~ Did you hear from Sean that day?

23 Mr. Cipollone. | don't recall hearing from Sean that day. | might have heard

24 from Laura. actually saw her I saw her in the morning because shewas dropping her

25 kids off at school, and | was at home with Becky, my wife, and she had stopped by to have:
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1 coffee with Becky. Solsaw her when I got back from church is my recollection.

2 And who else called me that day? | mean, obviously, as time -- as the Capitol

3 was secured, | probably got additional calls at that point from people, and |had the time

4 totake them. But,again, no one comes immediately to mind as someone who called

sme

6 I talked to Jeff Rosena lot. |talked to | mean, a lot. |talked to him -1

7 checked in with him. Probably talked to Rich Donoghue. | may have talked to Chris

8 Miller. Iwas talking to him throughout the day. General Milley, I talked to a couple

9 times. Again,aspartof conference calls and so.

10 Ms. Cheney. Did youtalk to Sean Hannity in the days leading up to the 6th?

un Mr. Cipollone. | may have. | may have.

2 Ms. Cheney. One of the texts that you may have seen is from Sean to Mark on

13 January Sth where he says, "Pence pressure, White House counsel will leave.”

1 Mr. Cipollone. Yeah. | may have talked to | may have. | don't remember if

15 talked directly to Sean. | probably talkedduring that time with Jay Sekulow. Jay had

16 functioned you know, had been the President's outside lawyer, and Jay and | were

17 involved in trying the first impeachment case together. | knew him before that. I've

18 worked with him. | have a lot of respect for Jay. And so I'm sure talked to him.

19 Probably talked to - in the days leadingupto it in terms of- | would check in with

20 BillBarr. Again, I'm just naming names of people who | wouldregularly talk to. | don't

21 have the chronology of when I talked to them.

2 Ms. Cheney. No. |appreciate that. | guess I'm specifically wondering about

23 discussions you might have had with Sean Hannity, with Jay Sekulow, with Laura

24 Ingraham on this issue of the plans for the 6th might be causing you to leave,

ES Mr. Cipollone. Well, again, are you asking me about whether | considered
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1 leaving prior to the 6th?

2 Ms. Cheney. Yes.

3 Mr. Cipollone. Okay. Soll give you my best recollection of that and my.

4 thinking at the time.

5 First of al, I'm not a resigning type of person, okay? And | certainly don't I kind

6 ofhangin, and! don't ~ | don't threaten, go around threatening to resign. | might

7 inform people that f certain things would come to pass that | don't know 1 don't know if

8 lcouldstay. |think there might have been a couple instancesof that.

9 I think it's fair to say that after Bil left — and | said earlier that my plan had been to

10 stay on tosort of leave when Bill left under the circumstances, and having

11 conversations with Bill and others, | decided to stay on.

2 And then justvarious things that had occurred, | did consider leaving. Was |

13 considering leaving in - during that week? Yes. |talked to Meadows about it.

1 But, again, | didn't have a lot of conversations about it. |talked to others. | got

15 advice from people.

16 1 had a couple of concerns generally with respect to my doing that. ~ First of all,

17 could never ask people who worked for me if I'm leaving over a particular situation that |

18 feel like | need to leave over, I'm not the kind of person that would leave and then the

19 people, the good people working with me, no, expect them to stay.

2 So my assumption and my understanding, particularly among the deputies and

21 certainly among the younger lawyers, | wouldn't feel right about that, that if had done

22 thatatparticulartimes, my expectation would be that a number of people in the

23 counsel's office would have gone with me.

2 So there was some of that before January 6th related to various things and the

25 culmination of various things. didn't. | stayedfor January 6th, obviously.
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1 And then after that some people were resigning, obviously, over January 6th.

2 Weknowwhothey were. Didlconsiderit? Yes. Didldoit? No. And the reason

3 thatldidn't doit was people contacted me - and others too -- people were concerned

4 about people resigning, and informed meor informed people informed me through

5 other people that | should stay.

6 And, again, I'm just one person. So I'm not trying to self-aggrandize or anything

7 lkethat. Alot of people were getting these types of messages. Robert O'Brien, who

8 wasinasimilar circumstance and | think receiving similar messages.

° And | didn't think it would serve the President for me to leave. One thing|was

10 concerned about s if people in the counsel's office left, who would replace me? And |

11 had some concerns that it might be somebody who had been giving bad advice and might

12 continue to give bad advice.

1B But I sort of didn't think about it that much after that. | may have had

14 conversationswith some people on the Hill about it, some people in the Cabinet. But|

15 was more focused -- on the day of the 7th, there was the other speech that the President

16 gave

7 Ms. Cheney. Pat, but let me just stop you before we go beyond the 6th.

1 When you're talking about the period before the 6th, what are the things that

19 you're referencing that made you consider resigning?

2 Mr. Cipollone. Well, | didn't likewhatwas going on with the Vice President and

21 thewaythat was working. You know, again,| told you, | didn't like the continued the.

22 event and the continued notion that we weren't at a point at that point that we were

23 going to have a transition of power. You know, there were probably other things.

2% But ultimately | didn't | ultimately concluded that | was going to stay. But|

25 don't want to give the impression that it was an ongoing there was a time during that
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1 week, and, frankly, in the weeks earlier, that the thought occurred to me. Didn't talk to

2 alotof aboutit, just people who | would typically get advice about -- or from. But | did

3 myiob, and that's what | was more focused on during those days
a Ms. Cheney. Thank you.

s IE Vs. Murphy, | see your hand's raised.
6 Mrs. Murphy, Yes. Thank you.
7 | just wanted to take you back. You said that on the 6th you were trying to do

8 everything you could to get a response, and you included in that you were trying to get a
9 statement to be made.

10 Would you also include in there that youwere trying to get responders to respond

11 tothe Capitol, ike DOD and DHS, awenforcement?
12 Mr. Cipollone. Well, let me put it to you this way. They were responding. It's

13 not that | have to tell them to respond. | just wanted to make sure that — | got on these

14 calls they asked us to get on these cals, and | wanted to make sure that people
15 understood that our view was get every available Federal resource up there.

16 I think that was already underway. Again, the people who actually do those

17 things weredoing them. ~ Thatwas beingrunby that group of people. So | don't want
18 to suggest that anything other than | just added my voice to that. | think it was

19 underway.

20 I think there were some issues with, you know, issues around the National Guard

2a aswell that came upthat day.

2 So, again, there were others involved. ~ Certainly others mainly outside the White
23 House that were doing everything they can do in my view, acting very bravely, the first

24 responders, the Capitol Police, all of those people.

2s just was asked to get on phone cals | wanted to get on phone calls when people
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1 wereasking.

2 Mrs. Murphy. So when you say "our view," who are you representing when you

3 say"our'? The White House counsel? Your viewasan individual? Or the White

4 House'sview? Or the President's view?

5 Mr. Cipollone. | think all of the above in my mind. | mean, that's all the -- yeah.

6 My personal view, certainly the view of - but they don't - they act on their own,

7 obviously, and they were acting.

8 Mrs. Murphy. Actually, DOD doesn't deploy --

° Mr. Cipollone. ~ Well, yeah, if you'retalking about -- but I'm talking about, sort of,

10 Federal resources. | just wanted to do what | could do. And there are different Federal

11 resources. | think they had FBI, think they had some Homeland, and just making sure

2 thatwe-

13 Mrs. Murphy. So you just represented to us that you considered "ourview" to

14 beinclusive of the President's view that DOD assets and DHS assets be sent to the Capitol

15 todefendit?

16 Mr. Cipollone. ~ That was my - again, let me put it to you this way. My

17 understanding, and particularly with communications with Mark and my own

18 communications, that| got on these calls and | communicated what | thought to be the

19 view of everyone in the White House.

2 Mrs. Murphy. So

21 Mr. Cipollone. There was a specific issue ~ I'm sorry.

2 Mrs. Murphy. Well, just to be precise here, we don't deploy DOD assets,

23 domestically without well, you tell me, whois the authorizer for deploying DOD

2% assets

2 Mr. Cipollone. Well, again, its not --no. No. What Iwas
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1 Mrs. Murphy. ~ {Inaudible.]

2 Mr. Cipollone. Pardon me?

3 Mrs. Murphy. Who has the authority to deploy DOD assets domestically

4 (inaudible)?

5 Mr. Cipollone. Again,| can give you my understanding of what happened that

6 day. Ithink there was — there was ~ there was some issue that was called abou,

7 about the National Guard and getting the National Guard. ~ And | wasn't obviously, the

5 onewhowas had been involved in that. But | remembergetting a call

9 I remember having a conversation with Meadows. He was — | think he was

10 confused by any confusion that we would want DOD to do everything being with respect

1 to National Guard assets.

2 Again, there was -- there are various different scenarios for that, as you know, in

13 terms of the National Guard, other State National Guards, DOD.

14 But primarily what | was focused on at that time was just getting on calls with Pat

15 Philbin and talking about what we had as available Federal resources and what people

16 were doing, just for informational purpose to make surewe were communicating.

7 Thatsall

15 Mrs. Murphy. So did you represent yourself on these calls a representing the

19 President's authority to deploy these assets?

2 Mr. Cipollone, I didn't. | didn't get into ~ 1 didn't ~ | got on the call. And in

21 terms ofrepresenting authority
2 Mrs. Murphy. Did you have indications from thePresident that he was

23 deputizingyouoranybody else from the White House to have to exercise that

24 authority?

2 Vim just trying to figure whether or not when you say "our view," and you included
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1 thePresident and the White House, whether you were actually representing the

2 President's authority to deploy DOD assets in defense of the Capitol.

3 Mr. Cipollone. | think the answer to that is, | got specific direction because there

4 were some questions. Again, | wasn't and that's a DOD, and DODI believe had the

5 authoritiesthatthey needed at that point.

6 And, again, | remember there was a question raised about that. And | remember

7 asking. And | remember— without revealing communications with the President 1

8 remember Meadows being litle bit agitated that that there was still some

9 misunderstandingor confusion about whether or not they had that authority, | guess,

10 that that authority had been granted. And so that was my understanding.

un I thinkalso there would --

2 Ms. Cheney. | want to just aska question here, Pat.

1B Are you aware whether or not the chief of staff to the White House is in the chain

14 of command?

15 Mr. Cipollone. Well, again, on that day, | took

16 Ms. Cheney. No. Is the chief of staffin the White House in the chain of

17 command?

18 Mr. Cipollone. | took the chief of staff acting on that day was giving me direction

19 from the President.

2 Ms. Cheney. Are you in the chain of command?

21 Mr. Cipollone. | think - | understand what my role is.

2 Ms. Cheney. So you're aware, I'm sure, thatthe chain of command for

23 deployment of forcesfor the defense of the Capitol, for example, runs from the President

24 of the United States to the Secretary of Defense?

ES Mr. Cipollone. Yes.
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1 Ms. Cheney. So thechiefof staffto the President isnot in the chainof

2 command?

3 Mr. Cipollone. | understand that. But often the chief of staff would

4 communicate with DOD and on behalf of

5 Ms. Cheney. Not in the deployment of -

6 Mr. Cipollone. | understand that.

7 Ms. Cheney. So are you aware of any phone call by the President of the United

8 States tothe Secretary of Defense that day?

9 Mr. Cipollone. Not that I'm aware of, no.

10 Ms. Cheney. Are you awareof any phone call by the President of United States

11 tothe Attorney Generalof the United States that day?

2 Mr. Cipollone. No.

1B Ms. Cheney. Are you awareof any phone call by the President of the United

14 States tothe Secretary of Homeland Security that day?

15 Mr. Cipollone. I'm not aware of that, no.

16 Ms. Cheney. ~ Thank you.

7 Mrs. Murphy. That's all. | think Liz covered that.

1s I hanks, Mrs. Murphy.

19 Ms. Lofgren, did you have something?

2 Ms. Lofgren. Yeah. |wanttocircle back toyourconsideration of resignation.

21 You mentioned the circumstance of the Vice President as being partof that

22 consideration

23 Could you give us anyother things that caused you to consider resigning?

2 Mr. Cipollone. Do you mind if we take a five-minute break now?

ES 1 could tell you one of the things that and I'm just trying to think about sort of
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1 privilege issues here. But one of the things that | would consider in that regard would

2 be some pardons that were being proposed, some types of pardons that were being

3 proposed

a Ms. Lofgren. Canyou be more specificasto those proposals?

5 Mr. Cipollone. How about we take 3,ifyou don't mind, take afive-minute break.

6 lca consult with my counsel. We cantalk about how much | can say in that regard.

7 Ms. Lofgren. Okay.

5 I Vetke a five-minute break,
9 (Recess)
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1

2 Ba7pm)
3 EE A ciht. Let's go backonthe record

a Mrs. Luria, | see your hand is raised. Did you have —- or, I'm sorry, when we left

5 off, did -- | don't know, Ms. Lofgren, if you had more to go?

6 Ms. Lofgren. Wel, you know,|guessthe question is, whatarethe pardons that
7 specifically were troubling? And then we'll see if there's a followup question.

8 Mr. Cipollone. Okay,

9 So, publicly, it had been reported that a number of different types of pardons

10 were being considered, including pardons -- and, again, without revealing

11 privilege ~ pardons relating to - you know, broad pardons for people involved in

12 January 6th, pardons for Members of Congress, et cetera, pardons -- there was a public

13 report of self-pardon for the President.

1 And these things had - some of these things, you know, were discussed before

15 and then also after, but primarily after January 6th. Pardons had been an ongoing

16 process, you know, toward the end of the administration, pardons and commutations.

w And s0, to the extent that any of that type of thing would've happened, that

18 would be something that | would not be around for. Not that there's not, you know --it

19 wasn't about an analysis of technical legal authority. The pardon power is broad. But

20 that was not something that | felt was a good idea, for lots of reasons. And none of that

21 happened,atthe endofthe day.

2 Ms. Lofgren. Understanding that none of that happened, what was the basis of

23 yourviewthat it wouldbe amistake?

2 Mr. Cipollone, Well, | mean, the basis of my view -- you know, there were
25 numerous, sort o, legal and prudential reasons, you know, that would've gone into that,
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1 andit would reflect communications with the President, but | didn't think any of that

2 should be done.

3 Ms. Lofgren. Would it be your view - I'm not askingwhat you told the President,

4 but would it be yourview that pardons offered to individuals in advance of the

5 January 6th events could be an inducement to misconduct?

6 Mr. Cipollone. | don't 1 don't have a view on that. | don't have a view on that.

7 Do you have a particular— I'm wondering if you were thinking ofa particular

8 instance of sucha thing. I'm not aware of such a thing.

9 Ms. Lofgren. I'm just referencing public statements made and the reliance on

10 those statements.

un So, at this point, | would yieldback,Jl

2 I Thanks, Ms. Lofgren.

13 Allright, Mrs. Luria, your hand isup.

14 Mrs. Luria, are you there?

15 Mrs. Luria, Yes. | thinkmyvideo just came up.

16 So wanted to go back to my previous question about the review of the remarks

17 that were given on January 6th and then more broadly about the role of the White House

18 Counsel Office.

19 50, you know, can you confirm that I'm correct in saying that the White House

20 Counselis not the President's personal lawyer? Is that correct?

2 Mr. Cipollone. ~ Correct.

2 Mrs. Luria. So you have a role to the institution of the Presidency.

2 And can you describe, you know, broadly how you view your role in essentially

24 ensuring that statements the President makes are not just complete lies?

2 You know, it's been statedover andoveragain in testimony from multiple people
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1 who worked with you in the White House that the President had been toldover and over

2 again that these allegations of election fraud were incorrect, they had no basis. It had

3 been through court, and 60 of 61 cases hadshownthat they had no merit. Yet he was

4 planning to give remarks on January 6th to the American people that again stated things

5 thatwere known to be false. And your reaction to that was to have that noted and

6 documented

7 And then I have a question for[EE Do we have a record of that? Is

8 that something the committee has, this document showing opposition to the content of

9 those remarks?

10 Sol go to Mr. Cipollone first, and then ifJIcouId follow up on that.

un Mr. Cipollone. Yeah. ~ Again, with respect to those particular remarks and

12 remarks like that — and there's a difference in the process with official remarks, you

13 know, policy remarks and things like that and then remarks tha, lets say, are campaign

14 or political remarks.

15 What happened with that in particular is, those remarks are typically circulated by.

16 the staff secretary, okay? And | am not typically, as | said, personally involved in

17 reviewing remarks. You know, there are lots of lawyers in the White House who do that

18 Lawyersinagencies do that.

19 But with respect to this particular set of remarks, | found out that these remarks

20 had been sent through the staff secretary believe on the day of January 6th. Pat

21 Philbin told me that we had gotten those remarks. And I think it was, you know - don't

22 remember the and, again, maybe they had been circulated the night before. | don't

23 knowthat. | remember learning about the circulation the day of, and | remember it

24 beingrelativelyclose in time to the event

ES And, you know, Pat Philbin — and, again, you have,|know, discussed that with Pat
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1 Philbin, who did the review. I've told you already what | did.

2 ME Yeah. And, Mrs. Luria, I'm happy to share with you more about

3 documents when we get another opportunity. | just want to make sure you get a

4 chance, inthe limited time we have, to ask any more questionsofMr. Cipollone.

5 Mrs. Luria, Well, thankyou.

6 So, | mean, we know publicly that this is not the only time, around ths time of

7 January 6th or even after that, while he was still the sitting President, it's not the only

8 time thatthe President made these false allegations publicly through official remarks.

9 Was it your common practice that every time you were made aware of these

10 remarks in advance or even after the fact that you somehow documented and recorded

11 any comments, opinions

2 Mr. Cipollone. Again, it wasn't

13 Mrs. Luria, on the factual basis of those?

14 Mr. Cipollone. it wasn't my common practice to review remarks in detail,

15 That was done byother lawyerson the staff.

16 Mrs. Luria. But they worked for you in your office

7 Mr. Cipollone. Yes.

15 Mrs. Luria, ~ the White House Counsel's Office.

19 Mr. Cipollone. Yes. Yeah. 1--

2 Mrs. Luria. And did you give them guidance to do that?

2 Mr. Cipollone. Well its the normal process of things that's established in the

22 White House. Itwas throughout not only my tenure; that's a standard, in my

23 understanding, standard practice.

2 Mrs. Luria. So, when alawyer who worked for you in the White House Counsel's

25 Office objected to something, was there a process that would elevate it up, perhaps



180

1 totally to you, if it was, you know, something that was a statement being made by the

2 President that had an objection? It would seem like that would need to be within your

3 visibility.

a Mr. Cipollone. Yeah. ~ Sometimes thatwould get elevated, or sometimes there's

5 a policy dispute, or sometimes there was an issue, and that would get elevated through

6 the staff secretary process.

7 Mrs. Luria. Andwhen --

8 Mr. Cipollone. This

9 Mrs. Luria,~~these things

10 Mr. Cipollone. I'm sorry.

un Mrs. Luria, were known to be lies, the President was saying things that were

12 not factual, what did you do about that?

1B Mr. Cipollone. Again, I've testified throughout today about what | was doing in

14 terms of these issues, okay? In terms of reviewing campaign speeches or outside

15 speeches, that was a process that was different for campaign speeches. As| said, my.

16 observation was, the President believed these things. But |thinkeveryone understood

17 myviewasto these things.

18 Mrs. Luria. So maybe | didn'thear all of the remarks you made today, but this is

19 thefirst time | recall you saying that the President believed these things. So you're

20 saying, in yourassessment, the President believed that he had won the election?

21 Mr. Cipollone. In my assessment, again -- and | spoke about that in the context

22 of the Jeff Clark meeting that he believed, at least based on -- again, | can't get inside:

23 hishead, but based on my observation, | think he believed these allegations of fraud.

24 And he believed that yes, | mean, | think he - again, without testifyingas to what his

25 actual belief is, because I'm just reporting my observation in that meeting
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1 Ms. Cheney. So, just to beclearthere, Pat, so you're saying he acted as if he

2 believed those things.

3 Mr. Cipollone. Thank you. ~ Exactly.

a Ms. Cheney. Thank you.

5 Mrs. Luria. Thank you.

6 1yield back.

7 IE Alright. Anything else before we resume?

8 Mr. Raskin, your hand is up. ~Goahead.

9 Mr. Raskin, we can't hear you. You might be on mute.

10 I'm sorry, unable tohear you.

un Yeah, I'm sorry, Mr. Raskin, | can see you talking, but | can't hear you. Maybe if

12 youwanttojumpoffand jump backonagain.

1B In the meantime, we'll - unless there's anything else, we'l resume,

14 I

15 Q Alright, Mr. Cipollone, | don't want to spend a lot more time on the

16 afternoon of the 6th, but |did have a couple more questions.

7 When you were in the dining room where the television -- was there a television

18 om

19 A Yes.

2 Q Was the television live, or was it on a delay,or do you know?

21 A Ididn'tknow.

2 Q When you were in the dining room, in these discussions, was the violence at

23 the Capitol visible on the screen, on the television?

2 A Yes

ES Q Alright.
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1 Do you remember any discussion at any point during the day about rioters at the

2 Capitol chanting "hang Mike Pence"?

3 A Yes. Iremember--| remember hearing that - about that. Yes.

a Q Yeah. And

5 A 1 don't knowif | observed that myself on TV. | don't remember.

s Q  Imjust curious, | understand the privilege line you've drawn,but do you

7 remember what you can share with us about the discussion about those chants, the

8 "hang Mike Pence” chants?

9 A 1couldtell youmyviewofthat.

10 Q Yeah. Please.

un A Myviewofthats thatis outrageous.

2 Q  Unheh,

13 A And for anyone to suggest such a thingasthe Vice President of the United

14 States, for people in that crowd to be chanting that | thought was terrible. | thought it

15 was outrageous and wrong. And l expressed that very clearly to people.

16 Q Did anyone with whom you spoke that afternoon express a contrary view?

7 A Notthat can recall - "a contraryview"? - again, without getting into

18 privilege issues.

1 Q Well ithere anybody whoexpressedacontraryviewthatyoucan'tshare

20 with us because of a privilege objection?

2 A Again, that would reveal privilege. | don't have a recollection, a clear

2 recollection, of contrary views on that, personally.

3 a okay.

2 The New York Times reported that you hammered at Mr. Trump to understand

25 that he had potential legal exposure for what was taking place. Do you remember
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1 discussion about the possible legal exposure as to what was taking place at the Capitol?

2 Mr. Purpura. That would be privileged, if he's talking to the President.

3 ovI

4 Q Again, I'm just asking whether or not you had concerns yourself,

5 Mr. Cipollone, about legal exposure.

6 A Again, in my own mind, looking back on it, | was more -- | was mainly.

7 concerned about doing everything | can do to stop the situation. You know, assessing

8 legal --it was more, sort of, what can | do as partof the overall team to make sure | was

9 doing what could doin my role tostopwhat was going on.

10 Q Okay. Soyou don't remember, specifically during the afternoon, forming.

11 any view about legal exposure.

2 A That's not what |was focused on at that moment in the afternoon,

1B Q see

1 You mentioned Ivanka Trump being involved. Did she have any unique role or

15 unique ability to, sort of, get through to the President or arelationshipwith him as a

16 family member that, sort of, was valuable or you thought was useful over the course of

17 thatday?

1 A Yes.

19 Q Tellme more -

2 A mean, not just the course of that day; throughout, you know, the time in

21 the administration. Ivanka is very effective, very intelligent. ~ She's the President's

22 daughter.

zn Q Yeah

2% A Obviously, I think he really respects and considers her opinion. And | think

25 he, you know, consistently would take advice from Ivanka.
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1 Q Uh-huh.

2 A And viewed her asa - | was very proud to be working with her. |think

3 she worked effectively.

4 And, in particular, on that day, as | said earlier, Mark Meadows wanted to, you

5 know, make sure that Ivanka was involved in the situation. And she was, and she was

6 very effective.

7 Q Yeah. You're anticipating my question. Because of that special

8 relationship, was she, sort of, elicited or brought in to these discussions because she had

9 the unique ability toget through toherfather?

10 A That's my belief, yes.

un Q Allright. And she shared your view that more needed to besaid, that we

12 should tell the rioters to go home? That was your perception?

13 A Without revealing privilege, that's my recollection of how she - it was her

14 clearview. But you've spoken to her, so

5 Q Yeah

16 A I'm sure she's expressed her views to you.

7 Q Alright.

1 Ms. Cheney asked you some questions about the President not calling various

19 people. Was there any discussion about the President reaching out to the Vice

20 President that afternoon?

21 A I don't recall a discussion of - I'm sure someone suggested that at some

22 point, but | don't have a specific recollection of that.

zn Q Yeah. The President didn't call the Vice President that afternoon. Is that

2 right?

2 A Notthat I'm aware of, no.
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1 Q Yeah. Okay.

2 Ms. Cheney?

3 Ms. Cheney. Pat, are you aware that the Vice President gave an order to

4 Mr Miller?

5 Mr. Cipollone. Am | aware of that? | remember hearingabout that, and |can't

6 rememberwhen | became awareofthat.

7 In terms of what | was talking about before, okay —and | understand the chain of

8 command, and certainly clearly understand my role, as Counsel, I'm not in the chain of

9 command -- when Pat Philbin and | were being asked questions, you know, on some

10 issues related to the whole issue of the National Guard, we went, and Mark Meadows,

11 youknow, made clear that the authority had been granted.

2 Now, the chief of staff, you know, saying that the President, you know I

13 understand whohas the authority, but we were told that the authorities have already

14 beengranted. The chief of staff, you know, while not formally being the chain of

15 command, as you well know, can communicate the directives of the President. And

16 what |was thinking is, we heard that from Mark, and then we can go back andrelay that.

7 I believe they got that directly — it sounds like, and it makes sense, that they got it

18 also directly from the Vice President that day.

19 Ms. Cheney. They certainly got it from the Vice President that - and | want it to

20 be clear, Iwas not suggesting that you had given an illegal order or that you had

21 stepped

2 Mr. Cipollone. Okay, yeah. | didn't think you were suggesting that, but | was

23 trying to understand exactly. | understand I'm not in the chain of command. ~All I was

2 trying to do was what | could do from my position and, you know, frankly, sometimes at

25 the request of people at DOD who are in the chain of command, what | could do to make
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1 sure that there was clarity.

2 Ms. Cheney. Yeah. No, | understand that.

3 I think that it’s just important, as we discussed earlier, to beclear that the

a President of the United States is the one responsible for defending all three branches of

5 our government. And, as you confirmed before, as has every witness who's been asked

6 this question in front of the committee, the President of the United States made no

7 phone calls to any of the people who actually were in the chain of command that day to

8 deploy forces to the Capitol and issued no order that day or prior to that day to deploy

9 forces to defend the Capitol.

10 Mr. Cipollone. Well, again, on who he talked to that day, I'm going by what |

11 understand. You've gotten a lot of testimony from various people. | don't have any

12 reason to dispute that.

13 In termsofprior orders by the President, | think -- and | don't want to wade into

1a this myself at this point, but | understand that there may be a difference of opinion on

15 that, but | don't have an opinion on that, because | -- you know.

16 Ms. Cheney. No, | -- well, as Secretary Miller has testified publicly, that he

17 received no such order from the President to deploy forces.

18 Sol appreciate that. Thank you.

19 Mr. Cipollone. Okay.

0 EE Thanks, Ms. Cheney.

21 Ms. Lofgren -- I'm sorry, Mr. Cipollone. Did you have something else you wanted

22 to add to that before --

23 Mr. Cipollone. No. We can talk about it at some point. You know, there

22 obviously is the National Guard, and then there are forces. But we don't need to go into

25 the differences and all that.
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1 EE vs Lofgren?
2 Ms. Lofgren. |was wondering what

3 Ms. Cheney. Sorry, Zoe, just to - | don't mean to interrupt you, but | just want to

4 beclear: With respect to the National Guard, with respect to regular military forces,

5 there was no order given, and Secretary Miler has testified to that. So don't want us

6 totrytocreate a situation about uncertainty here, because —

7 Mr. Cipollone. I'm not trying to create any situation of uncertainty,

8 Representative Cheney.

9 Ms. Cheney. | appreciate that.

10 Mr. Cipollone. And |don't want to characterize anybody else's testimony. | can

no ony

2 Ms. Cheney. No, actually didn't think that you were. Thankyou very much,

13 Pat

14 Mr. Cipollone. Okay.

15 Ms. Lofgren. Actually, that answered my question.

16 EE Ae
7 Mr. Raskin, are youback on? Did you have something?

15 Mr. Raskin. Can you hear me now?

10 es

2 Mr. Raskin. Good.

2 Mr. Cipollone, you said that you don't ike being threatened to resign, which |

22 appreciate, but you were seriously considering resigning because, you said, you didn't like

23 what was going on with the Vice President.

2 Can you be more specific about what t was that you didn't like about what was.

25 taking place with the Vice President?
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1 Mr. Cipollone. ~ Well, the first time, just to be clear, that I've testified - and then

2 llanswer your question about that issue, Representative Raskin -- number one, the

3 wholeJeff Clark scenario, that's something that | testified to, that ifthat had happened,

4 that would've caused me and lots of people to leave. That didn't happen.

5 Second, during, you know, the weeks, you know, leading up, you know, | didn't - |

6 didn't on thatissue of the Vice President, you know, and the ultimate you know, the

7 ultimate resolution of that by the Vice President, in my view, was the correct one. And

8 soljust--part of my thinking was, | assumed that would be the outcome, knowing the

9 Vice President, knowing his counsel. But during the course of that week, | did consider,

10 you know, whether it was time for me to move on. But that didn't happen.

un Mr. Raskin. So, from my understanding -

2 Mr. Cipollone. ~ And then, after January 6th,after the violence, many people

13 were, I'm sure, considering such a step, and | chose not to, for the reasons I've discussed.

1 Mr. Raskin. In the pre-January-6th period, when you were forced to consider it, |

15 want tobeclear about why. Was that because of the pressure that was being brought

16 onthe Vice President by people around the President?

7 Mr. Cipollone, ~ Again, | wasn't forced to consider it. | was considering it, okay?

18 Number one.

19 Number two, there were a number of things in my mind, including things that had

20 built up with someofthe events that we've discussed, and then, you know, again,

21 depending - depending on, not so much pressure, but, you know, depending on outcome

22 intermsof that issue, that was weighing on my mind. But there were — it wasn't one

23 particular thing, you know.

2% But during that week |definitely thought about it and talked to people, and it

25 didn't happen.



189

1 Mr. Raskin. Okay.

2 1 had one other question. You said that you had expressed concern about Vice

3 President Pence. | think this was in connection with Mark Meadows, that you expressed

4 concern about Vice President Pence.

5 Mr. Cipollone. Well, again, | was -- as | think| said, | had concerns about

6 everybody who was, you know, up at the Capitol at that point. | was obviously

7 concerned about Vice President Pence. | don't have a recollection of spendinga long

8 periodoftime talking to various people. | think that was being -that was obviously
9 being handled by the Secret Service and byother people. But | just wanted to - one

10 thing on my mind --and Pat Philbin, | think, also looked into it - was that Vice President

11 Pence, along with alotof people, wasokay.

2 Mr. Raskin. Gotcha.

1B And did you mention also specifically in passing Members of Congress or Capitol

14 officersandtheirsafety

15 Mr. Cipollone. | don't remember my specific who | specifically referenced, but,

16 obviously, you know, | was worried about what was going on inside the Capitol and the

17 threat to people and the threat to law enforcement and some of the activity. And then,

18 in particular, when| heard from Tony Ornato that someone had been shot, | would say

19 that my concernbecame even more elevated.

2 50, yeah, | had a general - obviously, you know, as a human being,| had a lot of

21 concer about what was happening at the Capitol, as | told you, you know, and|felt very.

22 strongly that what happened on that day in terms of, you know, violence, you know,

23 approaching and in the Capitol was wrong and it was a tragic thing and it was a tragedy.

24 It's not who we are in this country; it doesn't reflect that. ~ And | was feeling that in the

25 strongest possible terms on that day and subsequent to that day.
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1 Mr. Raskin. Thank you.

2 1yield back,JI

3 I Thanks, Mr. Raskin.

4 BL

5 Q  Iwanttotalkalittle bit, Mr. Cipollone, about the 4:17, the video statement

6 that ultimately was put out. Tell us about your role,ifany, in drafting the words that

7 were usedinthat.

8 A don't ~ 1 remember being there; | remember a group of people being there.

9 Idon't remember who the primary drafter was. | remember looking at it and giving

10 comments.

un 1 remember, you know, Pat --| believe Pat Philbin was also around, that other

12 peoplewere. And Jared was there at that point, | believe.

13 And | don't remember the primary drafter, but think - | think, you know, |

14 mustve taken alookat that at some point during that process.

15 Q Were the remarks that ultimately the President made on video from a

16 written draft, or were they more extemporaneous, or some combination of the two?

7 A don't have both in front of me, but basically | remember that there were

18 some differences from the written draft and what was added in the remarks.

19 Q Yeah

2 Mr. Nick Luna testified before the select committee. ~ He said, "Mr. Cipollone was

21 partofthe discussion to set up a statement, It was my understanding at the time he

22 wasinterested in having a forceful statement that put an end to the day's events."

2 Does that accurately summarize your perspective?

2 A Thatistrue. And | would also add that Nick Luna is another person who,

25 youknow, isa, you know, very was a very, very positive force on that day and generally.



191

1 Q Yeah

2 Were you present when the statement in the Rose Garden was actually filmed?

3 A Asmy recollection was, | was inside the outer Oval, and | was present for,

4 yeah, the | wasn't outside, is my recollection, but | was in the outer Oval with some

5 other peoplein that office there. And, you know, saw some of the filming.

6 Q Alright. So you were involved in discussions about what it should be, but

7 didn't go outside with the President and others to film the statement?

8 A No. I mean, that wouldn't be - but | could see through the windows

9 Q Yeah

10 A outsideof the -

u Q ise.

2 Sol won't read the whole statement to you, but at 4:17 the President does issue a

13 videotaped statement where he talks about, "| know your pain. | know you're hurt.

14 We had an election that was stolen from us. Go home. We love you. You're very

15 special. |knowhowyou feel, but go home. Go home in peace.”

16 What was your reactionto thatvideo statement?

7 A Well, my reaction was, he did tell people to go home and to go home in

18 peace. You know, some of the extemporaneous comments | don't remember having a

19 strongreactionto. Iwas happy that something was said at that point intime. You

20 know, some of those extemporaneous remarks didn't reflect what | thought, obviously,

21 given what I've testified to.

2 Q  Youtestified earlier that you thought some of the earlier tweets — and |

23 won't go over them again -didn't go far enough. Did you have a similar reaction to the

24 video statement that he made at 4:17?

ES A remember having a reaction that it was a good thing that that was done at
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1 thatpointintime. And! think subsequent statements were made the next day that |

2 hada rolein-

3 Q Yeah

a A that! thinkwent farther in temsofan express condemnation of the

5 violence, etcetera. But, again, | don't want to get into my thinking and how| provided

6 that thinkingto the President.

7 Q And 1 understand that, and Il get to the January Tth speech. I'm just

8 wondering again, on a gut level, when you heard the 4:17 statement finally telling people

9 togo home but with all of that other language, did you think it was positive or not?

10 Constructive? Destructive? What was your personal, not communications with the

11 President; your personal opinion?

2 A Well, mypersonal opinion was it was constructive in that it told people to go

13 home, is my recollection of. But, you know, referencing some of theother things at

14 that point in time | didn't view as a constructive thing, but

15 Q understand.

16 At6:01 p.m., almost 2 hours after that, there's another tweet that the President

17 issues. Similarly, "These are the things and events that happen when a sacred landslide

18 election victory s so unceremoniously & viciously tripped away from greatpatriots who

19 have been badly& unfairly treated for so long. ~ Go home with love & in peace.

20 Remember this day forever!"

2 Did you have any involvement in crating or issuing that message at 6:01 p.m.?

2 A Idon'tbelieve I did. 1 don't have - | don't have a recollection of being

23 involved incrafting that, no.

2 Q Did you have a reaction to it when it was issued?

2 A Im trying to remember my reaction when learned about that. ~ Again, I'm
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1 sure my reaction was consistent with my beliefs about what was stated in there. So!

2 don't--I'msure I had a negative personal reaction to that.

3 But, again, as | said, based on my observations of the President's actions, that that

4 was something - those sentiments about the election was something that he believed

5 andfelt strongly about.

6 Q Sure. guess my questions: In your view, Mr. Cipollone, was it

7 constructive or helpful for the President, even after the violence of the afternoon of

8 January 6th, to talk about a sacred landslide election victory being unceremoniously

9 stripped away from great patriots?

10 A No. Idon't think that was helpful.

un Q You had a conversation with the President that evening

12 Ms. Cheney. Hey, [Jflloefore you go to that, | wanted to talk more about the

13 tweet and also just, again, to confirm -- Mr. Cipollone, | think you just said that the

14 President believed it, after you told us you couldn't get into his mind.

15 Mr. Cipollone. 1 think what I tried to say -- and maybe they can read it back. |

16 said, based on my observationsofhis actions, you know, my conclusion at the time was

17 that he seemed to believe that.

15 1 don't know how ~ I don't know the best way to say that, but you said it earlier,

19 youknow, ina way that | think was acceptable. And| don't need to keep saying that. |

20 think you understand what | thought was, based on my observation.

2 Ms. Cheney. Okay.

2 And just ~ on that tweet, the first sentence of itis, "These are the things and

23 events that happen.” Do you agree that this was justified?

2 Mr. Cipollone. I'm sorry, what was justified?

2 Ms. Cheney. The attackofJanuary6th.
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1 Mr. Cipollone. Of course not. | thought it was a terrible thing. It's not

2 justified. Itcan't be justified. It's wrong.

3 Ms. Cheney. | appreciate that.

a Mr. Cipollone. It's a national tragedy. There's no - and, again, without

5 characterizing your view of that statement and whether it does that, my view is, no,

6 that what happened at the Capitol cannot be justified in any form or fashion. It was

7 wrong, andit was tragic. Andalot and it was a terrible day. It was a terrible day for

8 this country.

9 Ms. Cheney. No, | appreciate that. And, again, it wasn't my characterization.

10 Iwasreading the President's words, that these are the things and events that happen

11 whena sacred landslide victory s stripped away.

2 Mr. Cipollone. Right.

1B Ms. Cheney. | appreciateyourviews on that.

1 Mr. Cipollone. And I think I've been clear, that's not my view in any sense.

15 Ms. Cheney. Thank you.

16 oI

7 Q And just to go back to something Ms. Cheney said earlier, | think you

18 indicated that the President acted as if he believed these -it was your observation, based

19 onthe way he acted, that he believed

2 A Yeah. And think] also said earlier that my sense, sort of, over time as

21 things, you know -- my observation is that that continued to solidify. In other words,

22 think and without going into my conversations, you know, looking at things early on

23 and, you know, over time, it seemed to be getting more solidified in terms of at least, you

24 know, what hewassaying about it and how he was --

ES Q How he was acting and what he was saying.



195

1 A Correct.
2 Q Allright.

3 You had acallwith him that evening. | believe the phone records reflect that
a from7:01p.m.to 7:07 -

5 Ms. Cheney. |just want to I'm sorry. One more time. | just want to be clear

6 forthe recordJf and Pat: Mr. Cipollone, you're not saying to us, | mean, that you're
7 getting into the President's head.

8 Mr. Cipollone, ~ Absolutely not.
9 Ms. Cheney. Isthat correct?

10 Mr. Cipollone. No, I cannot. No. No, I'm not saying that, nor could anyone

1 say that about anyone.
2 Ms. Cheney. Thankyou. | appreciate that.

5 oE—
1 Q Okay. Again, Mr. Cipollone, 7:01 to 7:07 p.m, the phone records reflect
15 that you had a call with the President.

1 Ald
7 Q  Doyou recall the subject matter of that call?
1 A Yes
1 Q Allright. And are youableto sharewith usanything about thecall?
20 Mr. Purpura. No. It's privileged.

2 ovIN

2 Q understand you can't share the communication, but even what prompted
23 you to reach out, what the subject matter was?

2 A Here's what! cansay.
2 Q Please
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1 A Andif tread on the privilege, make sure, Mike

2 Mr. Purpura, Okay,

3 Mr. Cipollone. And | can't rememberthe exact time, but that the Capitol was

4 secured again, and there was a period of time before everything went back into session.

5 And don't knowwhere that phone call

6 oI

7 Q Yeah. Itwas before the joint session resumed?

8 A Itwas,yeah

° And | remember and | don't want to get into the detail of this, but | remember

10 going to Mark Meadows -- and, again, this would reflect the communication that |

11 ultimately gave to the President in that call.

2 But | remember going to Mark and saying, | think that someone should tell the.

13 President to take a certain action with respect to what was going to happen in the joint

14 session. And he said, if youthink that, you know, then go right ahead and do that.

5 Q Uh-huh.

16 A And remember - I believe he hadalready gone up at a certain point in

17 time,sol couldn'tgo

1 Q  Uptothe residence?

19 A Uptothe residence. And called the White House operator at some point.

20 Asi recall I didn't get him. And then he called me back, | think. And | think that's as |

21 looked at the White House call

2 Q Yeah

23 A he called me back, because| had a call pending. And | expressed what|

2 needed to express.

2 Andthat,|think,is
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1 Mr. Purpura, That's as faras youcango.

2 Mr. Cipollone. ~~ what | can say about that cll.
3 oI

a Q  Andlappreciate it. Was the timing of that conversation, before the joint

5 session resumed, important and it had to do with something with respect to the joint
6 session and what he should or shouldn't do?

7 A Yes

8 a okay.
9 Alright. Let me turn - yeah, goahead,IIE

10 IE Did what you recommended, whatever it was — and | understand
1 thatyou're not telling us that today did it come to pass?

2 Mr. Cipollone, Again, | think questions like that would reveal

3 Mr. purpura, The discussion.
1 Mr. Cipollone. ~ the discussion. Sol appreciate the question. | think I've said

15 what! can say at this point about that.

1 oI
Q Allright. I want to move now to what you just referenced a bit ago about

18 the January 7th remarks that did goa bit further.

1 Did you have any role in preparing remarks
2 Ms. Cheney. Hey,IIE

2 MEE V::h Vis. Cheney. Go ahead.

2 Ms. Cheney. Sorry. One more thing before we get to January 7th.

» Pat, were you aware that even subsequent to that call that you made to the

24 President, Rudy Giuliani was calling Senators and urging them to continue to delay the
3 count?
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1 Mr. Cipollone. | don't know what Rudy Giuliani was doing on that day. Did
2 someone tell me that was happening? It's possible. |don't have a recollection of that.

3 "Afterthat," you mean after the Capitol was
a Ms. Cheney. After the violence, yeah.

5 Mr. Cipollone. | actually may -- | may have heardsomething about that, but

6 nothing immediately comes to mind.
7 Ms. Cheney. Did that inform your determination totalkwith the President that

8 night?
9 Mr. Cipollone. don't think that was the reason | wanted to talk to the President.

10 It was just my own determination that | wanted to talk to him about, in my view -- again,

11 because felt lke | owed him my best advice, that | wanted to give him that. And | did.
2 Ms. Cheney. Thankyou.

1B oyIN

1 Q Alright. Let's talk about January 7th.
15 Were you involved in encouraging the President to give remarks on national

16 healingonJanuary 7th?

w A Many people were involved. 1 was oneofthem, yes.
18 Q Allright. Who took the first draft or the first crack at drafting what the

19 President should say that day?

20 A Well, | remember — | don't know who took the first craft at drafting the

21 larger speech that he did. | remember that both Pat Philbin and | felt that, you know,

22 something more should be done. And | remember Pat had drafted kind of a brief

23 statement, and | looked at it, and | said, yeah, this is —- generally, this is fine --

22 Q Yeah.

2s Athisis good, | agreewith ths.
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1 Q  Inyourview, Mr. Cipollone, that morning, what were the general messages

2 that you thought it was important -- you thought was important for the President to

3 conveytothe Nation? What were the themes he needed to hit?

4 A Again, in my view - well

5 Mr. Purpura. You can --

6 Mr. Cipollone, | cantalk about my view?

7 ov

8 Q Yeah

° A In my view, he needed to continue to condemn in forceful terms what

10 happenedatthe Capitol.

un In my view, he needed to express very clearly that the people who committed

12 violentacts and went into the Capitol and did what they did should be prosecuted and

13 should be arrested.

1 And, number three, | think he needed to convey, in my view - and, again, these

15 were just my views, howl felt

16 Q Yeah

7 A they did not reflect, the people who did that, anything about the

18 movement that had brought President Trump into office, that those are things that did

19 not reflect on who we are as Americans. And that needed to be stated forcefully

2 a okay.

21 A that they did not represent him or his political views in any form or

22 fashion.

23 And then | think he needed to express that we're moving on with a transition at

24 this pointand

2 Q Uh-huh.
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1 A Sothose are some of the themes that, you know I think some of that was

2 reflected inwhat Pat Philbin wrote.

3 Q Yeah

4 A Sothat's—

5 Q Yeah. Iunderstand.

6 Let's turn to exhibit 23. This is an actual draftofthe "Remarks on National

7 Healing" And this was something that was, you know, obviously provided in advance.

8 AndJ maybe you could call it up so that the members can take a look.

° Soit's justaone-page

10 A Thisis not the one that — this is not -- | don't think this is the one that Philbin

11 initially drafted, is it? |don't think itis.

2 Q Well, let me just ask you firstif -

13 A No,there'sashorter version that--okay. I'm sorry. Goahead. Youask

14 the questions.

5 Q  Doyou recognizethisdocument, this "Remarks on National Healing"? And

16 itmay not have been the initial draft that Philbin did, but it was a draft?

7 Alcanseethatthis document is adraftofthe "Remarkson National Healing."

18 Q Allright. And do you recognize the handwriting on the page?

19 A Itappears to be the President's handwriting.

2 Q Black Sharpie, black letters

21 A Bute

2 Q  -thattypically

23 A again, I'm not here to identify handwriting.

2% Q Alright. Doyou have any --

2 A Itmaynot be, butit youknow. |don't know.
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1 Q  Doyou have any insight into why thePresident crossed off or added any

2 particular language with respect tothe draft remarks on national healing?

3 A I don't have anyinsightintothat.

4 Q  Doyou remember any discussion about crossing out on directing the

5 "Department of Justice to ensure all lawbreakers are prosecuted to the fullest extent of

6 thelaw. We must senda clear message, not with mercy, but with justice” That is

7 Xedoutand did not make it into the ultimate remarks.

8 Do you remember any discussion about that message and whether it was or

9 wasn't appropriate?

10 A I'm sure there was a discussion about the types of remarks that should be

11 made. |don'trecalla specific discussion at this moment about, you know, these edits.

2 But, as| said to you, it was my view that was expressed directly to Jeff Rosen on

13 that day - because it was just my opinion, but it was a strong opinion, and Jeff's a

14 friend ~ that the people who were involved in breaching the Capitol and committing acts

15 of violence should be prosecuted to the fullest extent of the law.

16 Q Yeah. |understand that was your view, and you expressed that before, but

17 it's crossed out of the speech and doesn't make it into the speech. Do you know why?

1 A Dol know why?

19 Q Yeah

2 A Probably notin a way that would not implicate privilege.

2 a Okay.

2 Also crossed off: "l want to be very clear, you don't represent me. You don't

23 represent our movement.” That is crossed off.

2% Do you remember any discussion about that language and why the President did

25 notwantitincluded?
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1 A Oh, I'm — again, I'm trying to recall, lie - I'm sure Stephen Miller was also

2 involved in drafting this. Maybe you can tell -- | mean, again, I'm not the person to go

3 through line by line of this speech and give you answers as to my speculation about why

a certain things weren't included.

5 Q And | appreciate that, Mr. Cipollone. I'm not looking for your --

6 A Doyou have a copy of the fina version that | couldlook at?

7 Q dont
8 And I'm not looking for speculation. I'm just looking for your recollection as to

9 specific language, why it should or should not be included in the January 7th speech, to

10 the extent you can share with us those discussions.

1 A Yeah, I don't have a clear recollection of specifics, and particularly ina

12 manner that | think would — I'm trying to remember if | spoke to other people outside of

13 the

1 Q Right.

15 A —youknow, so

16 Q Yeah

w A I don't I don't nothing comes immediately to mind on that issue.

1 EEGo ahead

1 oI

20 Q Did you have conversations -- and just to elicit a privilege objection, if there

2a is one -- did you have conversations with the President about these two topics in the

22 speech that you identified as important to you and thatSESSEInoted have been

23 struck from

2 A Ithinkthese

25 Q  ~thisdraft?
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1 A I'msorry. | think these topics were important toa lot of people. So,

2 again, there were various other people and there were people inside the White House

3 who felt strongly about this, outside of the Counsel’ Office. An 50 'm sure those
4 conversationstook place.
5 Mr. Purpura. You can't talk about conversations with the President.

. orE—
7 Q Yeah. The question, though, is, were there such conversations with the

& President that you can't talk about?
9 A Again, I'm trying to have aclear recollection of the process for this.

10 Q Yeah

u A Andwas | round, you know, the President when hewas thinking about this
12 and others were around? | may have been. You know, that wouldn't be outside of the

5 ordinary
" a Unhin,
15 A And so that's my answer on that.

16 Q Okay.

v We have developed information that his speech took multiple takes an thatthe
18 President had difficulty ultimately getting through this and creating a speech that could

19 be released. Is that consistent with your recollection?

20 A | was there when they did this in the East Wing. | think there were

2a multiple -- that sounds correct.

2 a veh
23 A I don't know if that was because of specific words or because sometimes,

24 you know, there are multiple takes of things like that, given, you know, how things are

5 sido you know
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1 Q Yeah. Whatwas-—

2 A Sol don't recall the specific reasons for the multiple takes. There were

3 multiple takes

4 Q Alright.

5 In your observation, was thisa difficult speech for him to make?

6 A Inwhat sense, difficult? Like, obviously, it was a national tragedy

7 Q sure

8 A and givingaspeech in thosetimes --but | thinkitwas a speechat that

9 time that he was willing to make and wanted to make and made.

10 Q Yeah, lunderstand. I'mjust

un A Levelof difficulty? Again, | don't have anyobservations on that --

2 a okay.

1B A that can recall

1 Q Did you believe it was important for him tomakethe speech as potentially

15 cover for discussions that had started about the 25th Amendment or impeachment or any

16 other possible consequence of

7 A Again, that's not those were not theprimary things in my mind at the time.

18 Theprimary thing was, this is the right thing to do

19 Q Yeah

2 A and it'simportantfor the country, and it's important that his supporters

21 hear that from him. He had alot of supporters, obviously, out there.

2 And so thought — that's how | was thinking about it. Thinking about it in that

23 way certainly was not my primary thing. It wasn't at the forefront of my mind. | just

26 thought t was the right thing to do, to express that.

2 Q Were there discussions, though, as tothe impact that this speech might have
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1 ondiscussions of the 25th Amendment or other possible consequences of January 6th?

2 A Notthat!can recall. The next day, the time -- no, that's not again, if

3 peopleare saying that, then --

a Q  I'mjust asking what you

5 A Again, people may have different

6 Q  -whatyou~

7 A Idon't have a recollection of that. ~ And, certainly, for Pat Philbin and

8 myself,| rememberwe just thought this needed to be said because it was the right thing

9 tosay.

10 I V's. Cheney, go ahead.

u Ms. Cheney. Pat,did you speak at all to Sean Hannity about this speech?

2 Mr. Cipollone. 1-1 don't know. | don't 1 don't know. 1-1 I would

13 generally more speak to Jay Sekulow, so -- that's who | would speak to. And sol can't

14 remember if spoke to Sean Hannity about this speech in particular.

15 Ms. Cheney. Okay. We have a text between Sean and Kayleigh.

16 EE ts exhibit 29, Ms. Cheney. We'll call it up.

7 Ms. Cheney. Yes. January 7th.

15 Itsays: One, no more "stolen election” talk. Yes, impeachment and the 25th.

19 Amendment are real and many people will quit. Three, he was intrigued by the pardon

20 idea, Hunter. Four, resistant but listened to Pence's thoughts to make it ight. ~ And,

21 five, seemed to ike attending the inauguration talk.

2 So'm wondering whetheror not you had any discussions with Jay Sekulow, as

23 yousaid, or potentially Sean Hannity that would reflect what he was apparently talking

24 with Kayleigh McEnany about.

2 Mr. Cipollone. My answer to that would be, | don't have a recollection that
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1 somehow talked to someone and then that resulted in this text. No. | think these

2 were ideas, my sense, that came from Sean Hannity. | don't if that happened, if|

3 talked to somebody and said something and then I'm not aware of that.

a Ms. Cheney. No, and | appreciate that. | was asking more, generally speaking, |

5 think that you can see that this text reflects that Sean's perspective was that potential for

6 impeachment and for the 25th Amendment being invoked were real and also many

7 peoplewill quit.

8 It said, Sean is also the source of a number of texts before this about how the

9 White House Counsel's Office will leave. And | wondered to what extent you may have

10 had conversations with him, whether they led to this text or not.

un Mr. Cipollone. | mean, | know Sean Hannity. | respect Sean Hannity. | can't

12 remember I had had conversations with him during my time in the White House. |

13 can't remember if| had some around this time, or maybe| had conversations with

14 someone else who relayed to him what | was thinking. | don't knowthe answer to that.

15 Ms. Cheney. Okay.

16 Do you recall discussions with anybody at FOX News about impeachment or the

17 25th Amendment?

18 Mr. Cipollone. Impeachment or the 25th Amendment, do | no, | don't recall,

19 Ms. Cheney. ~ Thank you.

2 Mr. Cipollone. You mean once the idea was being publicly talked about? |

2 mean,l-

2 Ms. Cheney. Atany time between January6th and January 20th.

23 Mr. Cipollone. Okay, I'm ~ I don't have a specific recollection of a conversation

24 like that. The only reason I'm hesitating is, obviously | said, you know, Laura Ingraham is

25 afriend of my family's and she's a friend of mine, and, you know, if| had a conversation
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1 with don't consider that in the context of FOX News. | consider that as the context

2 of, you know, Laura, a friend of my family's who sometimes comes over to dinner with

3 herkids.

a But | don't remember me reaching out to personalities on FOX News and having

5 conversations with them. That wouldn't have been typical for me. |talked to

6 reporters alot during the first impeachment, but — but that wouldn't

7 Ms. Cheney. Yeah, no, and | understood that.

8 So do you recall a conversation with Laura Ingraham about either impeachment or

9 the 25th Amendmentinthisperiod?

10 Mr. Cipollone. Not specifically, no. And that’s not something - my general way

11 of operating, as a lawyer and as a person, is to keep my confidences, to keep them very

12 closely. So,to the extent that| was thinking or hearing things that were part of my

13 work, wouldn't typically share that. To the extent that things were in the news and

14 people would raise that, rae things, | would also be typically very circumspect in my

15 answers.

16 Ms. Cheney. Did youtalk to anybody after the 20th about thistime period with

17 respect to either impeachmentor 25th Amendment?

15 Mr. Cipollone. You mean since the 20th to now?

19 Ms. Cheney. Yes, but if you want to limit it to the time period immediately after

20 the 20th, you could do that as well. How about we do: To reporters?

2 Mr. Cipollone. To reporters about the ~ my general -- again, my general work

22 with reporters, you know, whenever| interacted with reporters, for the most part, it was,

23 youknow, authorized. did not ~ 1 was very, very careful about discussing things were

24 reporters, particularly, you know, in keeping my confidences and privileges.

2 Sometimes other people would talk about issues and things in ths time period
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1 and reporters would reach out to me, but | didn't normally talk directly. ~ Sometimes

2 did, but only in the context of, you know, not revealing privilege but giving guidance if

3 thought something was - they said you said this; did you do it, did you not? And | would

4 either give — | would give guidance, typically, and say "I can't talk about that" or "doesn't

5 sound right to me" kind of thing.

6 Ms. Cheney. Do you rememberwhich reporters?

7 Mr. Cipollone. | don't a lot of reporters, you know, were reaching out. I'm

8 notin position to go through that right now.

9 Ms. Cheney. Thanks.

10 YI

u Q Let me go back to the speech, Mr. Cipollone. Do you remember there

12 beingany discussion about whether the President in the "Remarks on National Healing"

13 should mention pardons for January-6th-related activity?

1 A don'tremember that, no.

15 Q Do you remember pushing back against the notion that he would mention

16 pardons in the speech?

7 A don't remembera discussion — if there was one, | don't have a recollection

18 that there would be pardons you mean related to January

19 Q Yeah

2 A mentioned in the speech?

21 Q Yes

2 A don't have a recollection of that. That would be kind of against everything

23 that was being said in the speech. But, again, this was a long time ago, 50 I've

2 expressed my view

ES Q Yeah
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1 A —toyouclearly, without violating privilege, as to what my view as to such

2 pardonswould be.

3 Q  Youdid. |appreciate that.

4 want to ask you a little bit about discussions with members of the Cabinet in the

5 wake of January 6th, specifically Secretary Scalia, who | know isa close friend of yours.

6 Do you recall any discussions with him about actions that the Cabinet would or

7 should take between January 6th and January 20th to ensure the peaceful, orderly.

8 transition of power?

° A Yes.

10 Q  Talkto us - tell us about what the discussions were.

un A Well, Gene Scalia is a longtime friend of mine and colleague, and | have a lot

12 of respect for him. And he was another person in the Trump administration who was

13 extremely talented and did great work.

1 He called me | don't remember exactly when, but it was after January 6th -- and

15 expressed a numberof things. The main thing he expressed was he thought there

16 should be a Cabinet meeting.

7 Q Uh-huh. For what purpose did he suggest a Cabinet meeting was

18 necessary?

19 A Ithink part of the purpose was so that people could express themselves and

20 the President could hear from the Cabinet in light of the events of January 6th.

2 Q Uh-huh.

2 A I remember Gene ultimately felt lie he wanted to write a memo about that.

23 Ithinkhe did that. |think he emailed that to Mark Meadows, is my understanding. |

2 can't rememberif he copied me on it or not. | don't know.

2 Gene thought that there should be a Cabinet meeting. ~ Probably others thought
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1 that there should be a Cabinet meeting.

2 Q Did you haveaviewas to whether --

3 A Ithought there should be a Cabinet meeting, yeah.

4 Q  Itdidn't happen. Do you know why not?

5 A Idon'tknowallthe reasons why not. ~ Mysense wasthat Markdid not feel

6 like it would be productiveat that point in time.

7 Q Do you know why Mark thought it would not be productive?

8 A I don't rememberwhy. |thinkit probably had somethingtodo with Mark's

9 view of how the President might react in that meeting -- you know, things like that.

10 But Gene, you know, got Mark's reactions to that directly. You've told me you

11 spoke with him.

2 Q We have.

13 A And that's my recollection of that.

1 Q Allright. Nothingelse specifically aboutthe Scalia idea of having a Cabinet

15 meeting, discussions with anyone about that?

16 A I probably had discussions with other people about that. Again, |

17 supported it.

18 Q Yeah

19 A Ithought we should do that. So | probably mentioned it to other people or

20 talked about it with other people.

2 Q  Doyou recall, Mr. Cipollone, any discussions with General Milley or others

22 about the need to reassure world leaders about the stability of American democracy, the

23 American Government after January 6th?

2% A Between myself and General Milley?

2 Q Well, first, yes, directly with General Milley.
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1 AI remember being in communicationwithGeneral Milleyonoccasion

2 on--youknow. And can't remember if | had a one-on-one call with him or he called

3 me,but sometimes hedidthat.

4 Q Uh-huh.

5 A And don't rememberthis as a one-on-one call. But| remember hearing

6 that that was a sentiment

7 Q Yeah

8 A from General

9 Q Tell me more about that, what youheardabout General Milley'sor others’

10 desire to reassure world leaders.

un A I heardthat that was his desire, that he thought that that was a good thing

12 todo. That's what my recollection of itis.

1B Q Yeah. Did youshare that view?

1 A Well, again, my view was, particularly in light of eventsofJanuary 6th, that

15 we need to move forward and, you know, have the transition of power. ~ Anything that

16 could be done, you know, to aid that and to assure people that, you know, that was.

17 happening and I thinkthis speech, | think, waspartof that as well.

18 Q Yeah

19 A And the President did that.

2 Q Some people, in the wake of January 6th, in the Cabinet did resign. Did you

21 talk, for example, to Secretary DeVos or Secretary Chao about their decisions to step

22 away from their positions on or after January 6th?

23 AI can't remember with respect toSecretary DeVos. |may have.

2% Secretary Chao, | believe | did speak to her at some point just to tellher that, you

25 know, it hadbeen an honor toservewith her.
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1 Q Yeah

2 A Youknow, | thought she was -- you know, she's been a Cabinet member

3 before. Shewasan effective Cabinet member. | had a good working relationship with

4 her, and I havea very high regard for her. So wanted to express that to her directly. |

5 believe did that. | can't remember at what point in time | did that

6 Q Did she articulateto youwhy she feltstronglyenough to resign?

7 A Ithink thatwasobvious. | can't rememberthe detailsofwhat we talked

8 about

9 Q Did you talk to others who didn't resign about whether they should, Cabinet

10 members or other government officials, after January 6th?

un A Yes, I'm sure | did.

2 Qa who?

13 A I'm sure had discussions with Robert O'Brien. Robert and | were very

14 close. We worked together; we spent time together.

5 Q Yeah

16 A Ithink Robert also, as | said before, was getting calls that he needed to stay

17 there.
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1
2 W@spm)
3 It fir tosaythat Mr. O'Brien thought about resigning but decided
a not to?

5 Mr. Cipollone. That's fair.

6 EE Ocy. Who else was in that category?

7 Mr. Cipollone. Maybe would now be a good time to take a five-minute break?

8 We've been going for a while.
5 EE Ve have, yeah.

10 Mr. Cipollone. It's getting late.

1 ME Sure. And we are getting close,| promise
12 Mr. Cipollone. I'm getting -- I'ma little tired.

5 IE know. We're close tothe end.
1 We will takeour lat five-minute break.
15 [Recess.]

16 ovI

w Q We're backonthe record.
18 I think when we took a break, Mr. Cipollone, we were talking about whether or

19 not you had discussions with anyone else about the prospect of resignation. I'm just
20 wondering if you recall beyond Mr. O'Brien whether there were any such discussions?

n A Im sure there were such discussions. The other ones that I recall were
22 with members of my own staff, with and also with the deputies, Pat Philbin, Kate Todd,
23 other people who were working in the counsel's office.

2 Q Yeah. Do you recall talking to former Attorney General Barrduring this
25 period? | know he had already left himself, but --
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1 A I'm sure| talked to Bill during the period.

2 Q You indicated that you stayed in your position as White House counsel even

3 after General Bar resigned because you believed you had an important role toplay and
a you were concerned about who might be chosen to fill your job. Is that sort of accurate

5 in termsof why youpersonally decided to stay?

6 A Why! personally decided to stay was though that | ould play a positive
7 role. thought that | could serve the country and the President. | thought that —- | was.

8 concerned about who might replace me. And those are the key reasons.
9 Ifelt like -- | didn't want to leave. | felt like | wanted to stay and | wanted to stay

10 with my team. | wanted to stay working with the President and making what —- the

11 contribution that| could make, along with many others, to the administrationand to the
12 countryuntil January 20th.

13 Q Yeah. You mentioned that you had conversations with your own team

14 about possible resignation. In his informal interview, Mr. Philbin told us that he
15 considered resigning every day from approximately November 15th to the end of the

16 administration. Does that comport with your understanding regarding Mr. Philbin and

17 didyoufeel the same?
18 A That's correct. I'm sure that Mr. Philbin felt that way. | think the reality

19 was, as | felt is, | don't know that | considered it every day. | went through each day and

20 then | came back the next day. But | talked to Pat Philbin andothers on a daily basis

21 about these things.
2 Q Yeah. Mr. Philbin said that he considered resigning every day, quote,
23 "because the whole thing was descending into a clown car. There were interlopers

24 coming in and giving bad advice. There was no way to control and no way to prevent
25 bad advice from being given to the President. Things were being done that were not
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1 smart. Ihadarole inpreventing that."

2 A agree wholeheartedly with what Pat said. agree that he had a very big

3 rolein preventing that. I'm grateful to him. | think the country should be grateful to

4 him. think the President is and should be grateful to him in the role that he played.

5 And, yeah, | mean there were things that happened after that time. | remember

6 there was one thing in particular that jumps to mind where Mike Lindell, the pillow man,

7 was| think in the White House. He was going into the Oval Office.

8 And, again, | don't think this is something that the President wanted or maybe

9 even knew about until these things would happen in some instances. |think this was

10 probably one of them, because | thinkwhat happened was Robert O'Brien went down or

11 saw him or was around the Oval, and he basically told the President. And I think the

12 President, my sense based on my interactions with Robert, appreciated it.

1B But Robert said, "Look, we need to - these are things you shouldtalk to the White

14 House counsel about." | think he was just - he didn't ~ 1 think he was just doing that as

15 away of getting him out of the Oval, and then they brought him up to my office.

16 Q Yeah, yeah. Were there other things like that, Mr. Cipollone, that between

17 January 6th and the end of the administration you felt like you needed to bat back, push

18 back against, prevent from happening?

19 A Again, nothing in particular comes to mind

2 a okay.

21 A You know, we were focused on doing the pardons, doing the transition.

22 People were starting to off-board at that time and there was a whole schedule that had

23 been putinto place where people were off-boarding. So as days went by, we were

24 working with a smaller and smaller legal staff. ~ And we were working very, very hard,

25 long hoursto get things done.
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1 And so were there instances like that? | didn't end up talkingforvery long to

2 Mike Lindell. There was a piece of paper that he had. | recall one of things on there, at

3 leastin my recollection, was that | should be fired.

a I didn't like the way he treated my assistant. And in the course of my

5 conversation with him, | confronted him about that. | said, "I understand you're here to

6 have me fired." And he said, "Well" and he got a tte flustered and said it was actually

7 a lawyer who wanted that. And | said, "What? Which lawyer?" And he forgot their

8 name or something lke that.

9 And so | don't know, he ended up speaking to one of my colleagues for alittle bit,

10 but that was that. Things like that might happen on occasion. | don't know who was.

11 involved in causing those things to happen. | did't get the sense that the President, at

12 least in that instance, was involved in that.

3 ME Vs. Cheney, |sceyouhaveturned your camera on. Go ahead.
1 Ms. Cheney. Thank you

15 Pat, so the -- Mr. Lindell was in the Oval Office? Is that what | understand?

16 Mr. Cipollone. | think this has all been publicly reported, is my understanding. |

17 didn't see him in the Oval Office, | wasn't there, | was told by Robert that he was

1s EE ober Obrien.

19 Mr. Cipollone. Robert O'Brien, that he was in or outside or seeking to get into

20 the Oval Office, is my understanding. And then Robert O'Brien did what | just said he

21 did. That's whathe told me. He brought him up to my office.

22 | couldn't -- Robert came into my office. | couldn't see him, Mike Lindell, at that

23 point. Then he went downstairs into the waiting area of the White House, the reception

2 area
2s And then my assistant, Kate, went down. 1 said, "You know, you need to tell him
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1 I'mnotgoing to" - I had other meetings| had to go to and | wasn't able to see him. ~ So

2 shereported that. Iwasn't there for that.

3 But he got agitated with her in a way that | didn't appreciate. And when she

4 ultimately brought him up, asked him to apologize to her, and then talked to him fora

5 fewminutes

6 Ms. Cheney. Do you know who cleared him into the White House?

7 Mr. Cipollone. Have no idea.

8 Ms. Cheney. Thank you.

5 Icpresented some public testimony here that I'm sure you've
10 seen, Mr. Cipollone, about Jared Kushner talking about the prospect of you resigning.

un Specifically he was asked, "Are you aware of instances where Pat Cipollone

12 threatened to resign?"

13 He said, " kind of, like I said, my interest at that time was on trying to get as many

14 pardons done. And I know that, you know, he was always - him and his team were

15 always saying, ‘Oh, we're going resign. We're not going to be here if this happens, if that

16 happens. Sol kind of took it up to be whining, to be honest with you."

7 Do you have any reaction or response to that?

18 Mr. Purpura. Actually,JIlll1 do, because he's not going to say it. That's

19 nonsense. Okay. I'ltellyou as someone I'm not testifying here, but Im just giving a

20 perspective as someone who worked for him 2 years in very high stress, impactful

21 environment

2 He behaved with a cool head, level thinking -- levelheaded thinking at all times.

23 And he didn't threaten things lightly, as he's already testified to. ~ And he most certainly

24 did not whine about anything in the White House. He handled a very difficult job in very

25 dificult circumstances extraordinarilywell.
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1 EE

2 Mr. Purpura. And it isunfairfor someone to cast that about Pat.

3 IE ike, | appreciate that perspective. | guess| just have to give

4 you

s Ms. Cheney. [Jl wantto
6 EE Veoh Goahead

7 Ms. Cheney. | want say something.
8 EE Cee

9 Ms. Cheney. | not only appreciate that perspective, but | share it and am grateful

10 for the role that Pat played and for the job that Pat did. And his service deserves to be

11 recognized. Solwant to associatemyselfwith your comments.

2 Mr. Purpurs, Thank you, Representative Cheney.

1B ovI

1 Q Anythingatall, Mr. Cipollone, that you want tosay about that?

15 A Well,| appreciate that, Mike.

16 And | appreciate that, Representative Cheney.

w Il give my perspective ont.

18 Q Yeah.

1 A Ididn't really pay too much attention to that comment, you know. ~ And my
20 general viewof Jared is that he's a friend of mine. He's a very, very capable person.

21 He played a positive role in the White House. | worked closely with him on a lot of

22 things. think highlyofhim.

23 I'think, as | said, | think highlyofIvanka. | think they were great to work with.

24 Theyre incredibly talented. | consider them friends. | don't really think he meant that

25 atthetime. But, again, that's what | have tosay about that
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1 Q Yeah. Overthe course ~ | don't want to belabor what you answered in

2 response to earlier questions, but did you consider resigning after that - during or after

3 that December 18th meeting where there were discussions of Sidney Powell as special

4 counsel and the seizure of voting machines? Was that one of the triggering incidents

5 that

6 A I mean -look, again, just to make the point hopefully one last time.

7 Considering and vocalizing, you know, are two different things. So did | vocalize to

8 anybody where it would matter in terms of, like, okay this is - there were probably, you

9 know, three specific instances about that.

10 But, no, |mean --| think I've talked about this.

un Q  Youhave,

2 A I didn't resign, | didn't want to resign.

1B a Okay.

1 A I wanted to stay working with the President. He ultimately - by the way,

15 he could have fired me at any moment and he didn't.

16 Q Yeah

7 A Okay. And that's part] think that, you know, he wanted my advice. And |

18 continued. And he made the decisions, particularly during the pardon process. Okay.

19 Atthe end of the day, and | can say this publicly, it's thePresident's decision on who to

20 pardon.

2 Q Yes

2 A He has broad pardon power. And heultimately chose not to exercise this

23 broad pardon power in all ~ in many of these instances that we've discussed. And that's

24 his decision.

2 Q Yeah
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1 A Andistayed til the last day. And, you know, actually on the night before

2 thelast day, | expressed my thanks to the President. And he expressed to me his thanks.

3 Anditwas very cordial

a Q Yeah. Iwanttoaskyoua couple things about pardons. But just to recap,

S Ithink you testified today that you considered resigning over the Jeff Clark appointment,

6 over the pressure placed upon the Vice President about January 6th, andover the

7 prospect of some pardons that you thought were unwise. Is that all? Am | accurately

8 characterizing -

9 A Well I think — again, | think this is enough discussion of resigning in my view,

10 youknow, would be my submission to you.

n I think some of the things you said just in that recitation weren't exactly the way |

12 said that, particularly the word "pressure" and things like this.

13 But I said what | aid. | think you understand at this point. | didn't resign. |

14 stayed tillthelast day. |walked out.

15 You know, | was involved in the transition. | reached out to any successor, Dana

16 Remus. | had conversations with her. | told her to cometo the White House, don't

17 wait till noon, come and get situated in the office. She did that. We had another good

18 conversation on that day. And then Ileft.

1 Q Yeah

2 A Igotin my car and went home.

2 Q In our informal discussion, moving to pardons, yousaidthat you were

22 working on pardons, you were focused on pardons and commutation of, you said,

23 regular people who had been harmed in some way by the justice system, that you felt

24 very good about what the administration was able to doin that area. But there were

25 other requests for pardons that were reported on in the news about which you had
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1 song opinions.
2 If you could just sort of summarize for us what were those pardons about which

5 youhad strong opinions, negative opinions, rat they shoukd at be =
a A Ibelieve I've already summarized those for you. Let me say with respect to

5 the first thing, yes, | mean the President, again, one of his accomplishments, great

§  accomplhments, was pardons and commutations for people who deserved ther, for
7 regular people who had been in prison for a long time, had sentences that did not make

5 senseinmyview. believe that criminal justice reform that happened was a very good
os thing.

10 So | was -- the pardon process in many ways, including my workwith Jared in that

IL process, wasvery positive by and large and for the most par, and the President was very
12 interested in doing that.

13 So there were some pardons that were discussed publicly. And I'm not even

1 suggesting how often they were actually discussed privately. I'm not going to get into
15 that. Okay.

1 But some of the things that were or how seriously they were rally taken
77 intemal. Okay. 1think sometimes what you read in the newspapers in terms of the
18 seriousness of consideration may not reflect the reality of how seriously certain things

19 were taken
20 In my view, as | said, some of the pardons that were discussed in the media were

2a by some people outside the White House as well. Pardons related to January 6th, no

22 good. Didn't happen, President chose not to do that.
23 General pardons of people. | mean, in terms of broad pardons for large groups.

24 of people, that was not done.

= IE 5. Cheney, | thoughtyou hadcomeoff. fm sorry.
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1 Ms. Cheney. 1did. Thank youJl

2 EE oe.

3 Ms. Cheney. | just wanted to goback forjust a minute.

a Pat, during the attack itself, during the violence, was the President making calls to

5 people on the Hill to urge that they continue to delay the count.

6 Mr. Cipollone. | don't 1 don't know | don't know. | don't have a recollection

7 ofthat. There werea lot for example,| looked at the call log that you put -that[ll

8 showed me. |wasn't aware of some of those call, a lot of thosecalls that were

9 happening, | don't have a recollection about that.

10 Ms. Cheney. And are you aware whether or not duringthe violence the

11 President was in contact with Rudy Giuliani, who was in the war roomat the Willard?

2 Mr. Cipollone. 1 didn't have a lotofinsight into a war room at the Willardor any

13 ofthat. I've seen onthe call log,| believe there isa call with Rudy Giuliani, but I'm not

14 the person to talk about what was happening overat the war room. And a lot of that

15 stuff was not aware of or had any insight into as a general matter at the time.

16 Ms. Cheney. And beyond the meeting on the 18th, are you aware of other

17 contacts between the President and Mike Flynn?

15 Mr. Cipollone. 1 don't. If you have one in particular that you're asking about.

19 Nothing comes to mind, no.

2 Ms. Cheney. Did you express concerns about the activities of Mike Flynn in

21 conjunctionwith January 6th?

2 Mr. Cipollone. | don't 1don't recall having a specific understanding of Mike

23 Flynn or what he was doing with respect to January 6th. | expect | expressed general

24 concern with Mike Flynn and some of the things he was saying, particularly at that

25 meeting on December 18th, and | was pretty direct about that.
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1 50, yes, | expressed my concern about ideas being promoted at that meeting and

2 generally in my understanding related to Mike Flynn. As it relates to January 6th, |

3 don't have a specific recollection about that.

a Ms. Cheney. Okay. Thankyou.

5 And were you aware of discussions between the President and Roger Stone?

6 Mr. Cipollone. No, not that | can recall. | remember there were issues

7 surrounding pardons that RogerStone had some involvement in. ~ And I've subsequently

8 readin newspaper articles about that stuff. But | didn't reallythinkabout, you know,

9 the President communicating with Roger Stone or | wasn't really aware of that. ~ Could it

10 have happened? Maybe tdid. But the President talks toa lot of people, or did, you

1 know, still does.

2 Ms. Cheney. Has the President talked to you recently?

1B Mr. Cipollone. Not recently, no. But | did have communications and

14 conversations with the President since that time, particularly in the context of Mike and |

15 and Pat were designated as and others - were designated on dealing with requests to

16 theArchives. Soin that context and just other conversations.

7 But with respect to any | have not. Mike, obviously, my counsel, has had

18 communication with the President's counsel on these issues, particularly as it relates to

19 privilege. | had a communication with the President that's reflected in the email that we.

20 have. Im notsureif that

21 Mr. Purpura. [Inaudible.]

2 Mr. Cipollone. No? Okay.

23 But basically what happened was when the committee was asking me to appear |

24 have ~ again, as | said, the privilege is not mine. | would have to get the direction of the

25 President as to that privilege, the former President.
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1 And | think you were dealing, we were dealing with was it Justin Clark at the time

2 and Alex Cannon. And then there was - you weretalkingwith Mike and we worked out

3 anagreement as to what | could say. Then| got approval of that from the President.

a It frst came from Justin Clark, but then | wanted to get on a call with the President

5 and with Mike and Pat Philbin and with his attorneys and just to raise these issues and

6 make sure that | was hearing it directly and then would later be reflected in a writing of

7 what exactly | am authorized totalk about and what I'm not.

8 The privilege, as | said, lawyer privilege doesn't belong to me. ~ And | wanted to

9 make sure that there was a clear record and understandingof what | was authorized to

10 discuss and what|wasn't.

u Ms. Cheney. And so in -~ and | appreciate that. In the context of any of those

12 discussions, has the President talked to you about the substance of your testimony?

1B Mr. Cipollone. The substance of my testimony? ~ Not that --

1 Ms. Cheney. Yes.

15 Mr. Cipollone. No, not that | can recall no.

16 Ms. Cheney. And has the President's lawyers talked to your counsel about the

17 substanceofyour testimony?

18 Mr. Purpura. | can say, no, they have not.

19 Ms. Cheney. ~ Thank you.

2 And has anybody else from Trump world reached out to you, Pat? AndI know |

21 mentioned yesterday that we were going to ask you about this and just to remind you

22 that the committee's got evidence of outreach of concern that's happened in other

23 circumstances.

2 Mr. Cipollone. Can | answer ~ here's how | would answer that question. I'm

25 here testifying truthfully. Okay. | don't feel personally as if anybody has attempted in



25

1 away that would be inappropriate. ~My testimony, I'm testifying truthfully to what

2 you're saying, and my testimony belongs to me.

3 Ms. Cheney. And | have no question about that. | appreciate that. And |

4 suppose the question is not whether you have been susceptible to any pressure but

5 whether any pressurehasbeen --

6 Mr. Cipollone. | don't feel like any pressure has been exerted. Now, after it

7 became public that, you know, you wanted the committee wanted to hear more from

8 me, obviously it became a big public issue. And then | started getting emails from

9 people don't know and all sorts of stuff along those lines.

10 But noneofthat ~did they say what | should do and did people give me advice?

11 Yeah. But,no,l don't feel like anything that rises to the level of what you're talking

12 about was involved with me.

1B Ms. Cheney. Who's contacted you?

1 Mr. Cipollone. ~ Well, what | was just talking about was just people, strangers that

15 don't know emailing me and sending me multiple emails about what | should do.

16 Ms. Cheney. What aboutpeople that you know contacting you from within

17 Trump world.

18 Mr. Cipollone. | mean, again, | don't ~ about my testimony in particular?

19 Again, | don't want to go through and -- there are people who I've talked to, my lawyers.

20 and other advisers, you know, and things lke that.

21 But, no, | don't ~ contacted me directly? | don't ~ I'm trying to think. Notin

22 the way that you're asking the question.

23 Ms. Cheney. How about at all? I'm asking you if anybody from The Trump.

24 Organization has contacted you about your testimony?

ES Mr. Cipollone. Again, people from -- representing President Trump have
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1 contacted Mike and we've discussed issues related to privilege and Mike had those

2 communications. And with respect to other people contacting parties like, you know,

3 wholknow? Again, | don't thinkwith respect to the substance of my testimony, that's

4 not how understand that.

5 Ms. Cheney. And so, what has the contact been, beyond the privilege

6 discussions?

7 Mr. Cipollone. With me? There hasn't been a lot of direct contact about that

8 stuff. | mean, think and, again, someof these people are my friends and | don't think

9 they were contacting me. | think Eric Herschmann probably contacted Mike or Jay or

10 something.

un But other than that, you know, again, so much has happened in my life in the past

12 couple weeks in dealing with this. And all | can say is|think I've answered your

13 question. I'mnot going to delineate all the contacts. | don't feel like I've been

14 contacted ina manner that was aimed at influencing the substance of my testimony.

15 That's my feeling. Ando

16 Ms. Cheney. Have you heard from Mark Meadows?

7 Mr. Cipollone. | heard from Mark Meadows before allthis. He sent me - he

18 called and lefta voicemail on my phone related to overturning Roe v. Wade. And so |

19 thinkit was the day ofor the day after.

2 listened to the message. | got Kate Todd on the phone and we called Mark

21 back Anditwasjusta minute or two. | don't remember how long the phone call, but

22 itwasa phone call related to that, not about the testimony.

23 Ms. Cheney. But you didn't discuss with himyour appearance in frontofthe

2 committee?

ES Mr. Cipollone. No, no.
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1 Ms. Cheney. What about

2 Mr. Cipollone. He was happy - he was happy about the results in the Supreme

3 Courtand that's what he was calling to express an opinion about with me.

a Ms. Cheney. And what about George Terwilliger?

5 Mr. Cipollone. Did talk to George? No, not directly. | think George

6 Mr. Purpura. | had a conversation with Mr. Terwilliger that was based solely on

7 privilege lines, nothing about any substance.

8 Ms. Cheney. And what was Mr. Terwilliger'srolewith respect to privilege ines?

9 Mr. Purpura. Well,| think he asked - | think they have a pending lawsuit. And

10 sohe asked where we were going to draw the privilege line.

un Ms. Cheney. Did you consult with him about where it should be drawn in

12 conjunction with the lawsuit?

1B Mr. Purpura. No.

1 Ms. Cheney. Have you heard from any other counsel?

15 Mr. Purpura. Not in relation to this. | wil say that Greg Jacobs’ counsel

16 contacted me, again about privilege lines and where they go. And | had talked with him

17 previously.

18 Ms. Cheney. And what about Alex Cannon and Justin Clark?

19 Mr. Purpura. No.

2 Mr. Cipollone. | think in the context is my recollection of trying to get, you know,

21 again clarity on this testimony that 'm doing. ~ Didn't

2 Mr. Purpura. No, wedidn'ttalk

23 Mr. Cipollone. We tried to reach out to them and they told you that somebody

24 else represents the President now.

ES Ms. Cheney. And after that, that individual's the person you spoke to?
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1 Mr. Purpura, Yes.

2 Ms. Cheney. And what about Pam Bondi?

3 Mr. Purpura. I've spoken - did you speak with Pam?

a Mr. Cipollone. Well, Pam Bondi is a friend of mine. Someone on my staff was.

5 married recently in Ireland and | went to the wedding with my wife and Pam was there.

6 Youknow, Pam'sa friend. |did not - I haven't spoken directly with Pam Bondi and

7 certainly not about the substance of my testimony.

8 Ms. Cheney. What about Matt Schlapp or Mercedes Schlapp?

9 Mr. Cipollone. No, | haven't talked to Matt Schlapp in a long time or Mercedes.

10 Theyare friends of mine. Mercedes worked Mercy worked in the White House.

un Try and remember. | think | saw Matt last time at a Notre Dame event here in

12 Washington ata dinner, | saw him there. | saw Representative Kinzinger speak at that

13 event. Sothat's the last timel believe | saw Matt.

14 Ms. Cheney. ~All right. Thank you.

a I Thr, Ms. Cheney.
16 Is there a joint defense agreement or common interest agreement that would

17 allow you to share information withother counsel within the privilege?

15 (Discussion off the record.}

19 Mr. Purpura. There is not.

20 EE Of. And have you received, Mr. Cipollone, any financial

21 assistance to paythe fees of your very able and experienced counsel?

2 Mr. Cipollone. No, but

2 Laughter.)

2 IE'sthere a fee or is this a pro bono arrangement?

2 Mr. Purpura, We will talk.
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1 Mr. Cipollone, That remains to be seen. Mike has been a great friend to me.

2 andis helping.

: oI
4 Q The relevant question, though, is you haven't received any financial

5 assistance from any entity to pay legal fees.

6 A Forme?

7 Q You have not?

8 A No, Iwouldn't - no, | would pay my own legal fees.

9 Q Yeah. Toputa finer point on Ms. Cheney's questions, it sounds like you

10 said no one has attempted to influenceyour testimony before the select committee in

1 anyway. Isthatright?

2 A Again, withoutgoing over everything | said or characterizing it, in my view - |

13 don't know what's in somebodyelse's mind. | didn't have that sense. A lot of people

14 have attempted to tell me | should or shouldn't do, you know, but thats just the public

15 stuff.

16 Q Yeah. lunderstand. I'm not looking for the public stuff, I'm looking for

17 whether anybody tried to put any sort of pressure on you or

1 A Pressure?

19 Q influence your testimony in any way,tell you what you should or shouldn't

20 sayordo herebefore the select committee.

21 A No. No-not-no.

2 Q Alright.

23 A 1, you know, obviously thought through myself and | consult with advisers

24 and some of my lawyers and other people who | know whose opinion about what | should

25 doandkind of the issues that are at work in terms of me and some of my beliefs about
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1 obviously commitmentto the ruleof aw.

2 Q Yeah

3 A Butalsothe privilege andal that. But no.

a Q  Letme just go back to the pardons issue and just a couple of other things.

5 Do you remember any discussion about the President considering pardoning
6 Mr. Giulianiafter January 6th?

7 A think well, not with respect to discussions I'm not going to talk about

5 discussions with the President or what he was considering or not considering.

9 1 remember that issue came up at some point. And | thought| heard from

10 somebody that Rudy Giuliani didn't wanta pardon.

un a okay.

2 A But don't ~ again, | wasn't tracking exactly who was talking to who abouta

13 pardon for Rudy Giuliani.

1 Q You have testified that | think there were somesort of pardons that made.

15 sense, pardons of I think you used the term "regular people” versus pardons that did

16 not make sense.

7 Would a possible pardon of Rudy Giuliani be on the latter side, a pardon that

18 would not have made sense, inyour view?

19 A Again,1 don't - without going into | don't think this was - it didn't happen,

20 itwasn't one that was

2 a Right.

2 A told you what | thought | heard |think thirdhand from somebody that that

23 was Rudy's position, but | don't know. And | don't remember having any significant

24 consideration of such a thing through the formal - | mean, we had a process, okay, where

25 people would submit petitions. Jared's team was working with our team. ~ We were
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1 working with DOJ pardon counsel to the extent that we needed. And we were working.

2 with someone in Jeff Rosen's office. And therewas a list and submissions, and | don't

3 recall that one being in that process

4 Q Okay. Did Members of Congress seek pardons after January 6th?

5 A Again, | don't - the only one that immediately comes to mind, because |

6 heard about it, was | think Pat and Eric had a conversation with Congressman Gaetz, |

7 think. Andsol'm sure they've relayed that. | know that.

8 Did| hear about others? That wasn't something that | thought was a good idea,

9 not something that | viewed as being actively considered in any serious way.

10 Q  Doyou remember any other Members of Congress being discussed as

11 wanting pardons or potentially be considered for pardons, besides Representative Gaetz?

2 A Idon't. Again, if you have a specific question, please. And, again, you

13 knowlrespectyou. I'm getting to the point in the day where

1 Q  Iknow,

15 A ~ldon't. Ifyou have specific people who you want me to answera

16 question about, Illtry. As!sit here, I'm not recalling. As a general matter I've said

17 repeatedly| didn't think that was a good idea, it didn't happen.

18 Q Okay. Ithinkyoualso testified -

19 A Now, there were some, | believe, former Members of Congress that had

20 beeninvolved in being charged or something, but that's not what you're talking about

2 Q No. think you testified that you didn't think it made sense for the

22 President to pardon himselfor his family members. That would have been a bad idea.

23 Isthatright?

2% A That's my view and | --and the President didn't do that. Thatwas also the

25 view of other people.
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1 You know, you have to be a litle bit careful, because, you know, Ive obviously |
2 have to watch the privilege, so there'sonlyso much | can say.

3 Q iknow
a A But when you say people and people's pardon —- consideration of people,

5 you just said family members and things like this. | mean, just because something is out

6 inthe paper or people are talking about it in the media or whatever, that doesnt mean
7 that people — certain people -- and I'm notgoingto go point by point - wanted pardons

5 orwere receiving pardons. |thinkyou just need to be ~ not you, but everyone needs to
9 be careful about that.

10 Q  lagree completely, Mr.Cipollone. Andthat's whyI'm asking you whether

11 or not you rememberdiscussions about certain pardons, not things that were reported,
12 but discussions that occurred that you were either

13 A Again,on that one, | rememberthatthat, you know, sortoflikenotjust but

1 Kindof more broadly. But those were discussed and the President ultimately, you know,
15 that's public, didn't do that. So that

16 Q Yeah

v EE Cheney, goshead.
18 Ms. Cheney. Thank you.

19 | just wanted to ask about Eric Herschmann has told the committee, as have two

20 other witnesses, that Mr. Gaetz -- | think you mentioned that Mr. Gaetz was seeking a

21 pardon, potentially Mr. Biggs as well. | wonder if you haddiscussions with Mr.

22 Herschmann about those.
23 Mr. Cipollone. I'm sure | did. | know about -- definitely about Mr. Gaetz. |

20 think he wanted to takto them. 1 did not get on that phone cal. And have no reason
25 todispute what Mr. Herschman ssid about that or sbout anybody else who he says
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1 He was involved in the pardon process. He was working with us in the pardon
2 process. He wasn't -- Eric wasn't technically in the White House Counsel's Office. He

3 was an adviser tothe President, but he wasnt formerlypartof the White House Counsel's
a Office.

5 And with respect to Eric, | just remembered in terms of communicationswith him,

6 not related to your question, but just to put it ut there,a while back before this
7 happened he invited me and some other people to a dinner at his house in New Jersey for

8 August and called him and said, yeah, | would try my best to make i.
9 Ms. Cheney. Okay. Thankyou.

10 I st uestion on pardons. | just want to quote to you, we
11 interviewed, as you know, Secretary Scalia and he had some recollectionof a discussion
12 with you, Mr. Cipollone, on December the -- oh, sorry, on January 14th, when he went to

13 your office after meetingwith the President.

1 And he said that during the conversation he conveyed to you, Secretary Scalia
15 conveyed to you his understanding of President Trump was that we was not going to

16 proceed with widespread pardons, including pardons of family members.

w You replied that you too believed that that was not thePresident's current
18 intention and that while it could change at the moment, you were hopeful that that's

19 where they were?
20 Do you recall that conversation with Secretary Scalia about the prospect of these

2a family or widespread --

2 A Now that you say it, yeah, | do recall that, and | think that accurately reflects

23 theconversation. | didn't believe that the President was going to do that. And that's

24 because he was going make the decision not to doit. Again, ultimately his decision.
2s EE Oy. Alright.
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1 AnythingJEN from vou?

2 ME Nothing from me.

3 I Anyoneelse inthe room?

4 -
5 I Just one question,

6 Did you at the time leading up to January 6th or after, did you ever have occasion

7 toadvise other White House staff that they shouldn't engage with the President about

8 any particular topics out of concern for their own legal liability?

9 Mr. Cipollone. 1 don't 1 don't remember that. In the time leading up to

10 January 6th? Idon't know. But there were times where , you know, there were times

11 where, you know, there were younger people around in sort of — in termsofthe staff,

12 And could! have said, hey, you know, don't go in there or something like that? Maybe.

13 Buti don'trememberaparticularoccasion.

14 ME And 'm talking about specific issues that you thought would put

15 them in legal jeopardy if they engaged with them on those topics.

16 Mr. Cipollone. | don't have a recollection of that, of something like that.

7 EE ov.

18 [ErChairman, | see you're on. Do you have any questions or

19 anything you want to say before we stop?

2 Well, Ms. Cheney, | see you've come off once again. Anything else that you

2 Ws. Cheney. Thank you,Ill

2 EE veoh

2 Ms. Cheney. | just wanted to ask about there was another speech the President

24 gave on January 13th which was the day that he was impeached. And | wonder if you

25 had any discussions, Pat, with anybody on the Hill about that speech or the arrangements
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1 forhistrial?

2 Mr. Cipollone. | don't recall conversations. | had a lot of conversations with

3 people on the Hill over this time period and generally. | don't recall conversations about

4 preparingor the procedure for the impeachment trial.

5 was not going ~ | was not going to be ~ | was obviously counsel in the first

6 impeachment. |wasn't going to be counsel in this impeachment.

7 And so, did 1 have a conversation or put somebody in contact or talk to people:

8 about, you know, our experiences and procedural issues? I'm sure Idid. But Iwas

9 not Iwas not representing the President in the second impeachment.

10 Ms. Cheney. And why was that?

un Mr. Cipollone. | mean, for a lawyer, one impeachment is probably enough. But

12 alsoitwas not ~ it was look, my view was you know myviews that I've expressed here

13 and] didn't think | was the right person to be representing the President in the second

14 impeachment trial, and | expressed that.

15 Ms. Cheney. Thank you, Pat. And do you know why the President decided to

16 make the speechon January 13th?

7 Mr. Cipollone. I'm even trying to remember which - can you give me a clue as

18 towhat the speech which

19 Ms. Cheney. Itwas a speechessentially right in the aftermath of the vote to

20 impeachin the House. And he gave a speech about that and about what had happened

21 onJanuary6th

2 Mr. Cipollone. Again, I, you know, | probably knew at the time. | probably, you

23 know look, | was involved obviously in advising the President and giving

24 my continuing to give my frank advice on these types of things. But | don't remember

25 this speech in particular. It sounds like it was the one right — it was afterthe vote of
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1 impeachment and he gave the speech?

2 Ms. Cheney. It was,yeah.

3 Mr. Cipollone. ~ Yeah, I'm - | wouldn't doubt that we were involvedinat least

4 lookingat that, but | don't have a specific recollection. If | got the speech and I looked at

5 things, could probably remember.

6 Ms. Cheney. Great. Thankyou. appreciate it.

7 I Thank vou, Ms. Cheney.

8 Mr. Raskin, if you have something, | see you also came offof mute.

9 Mr. Raskin. Yeah, thank you.

10 And, Mr. Cipollone, I'm sorry that you weren't at the second impeachment, | think

11 they could have used you there.

2 But | wanted to just ask you about one word that you used

13 Mr. Cipollone. 1 think|wasin Florida.

14 Mr.Raskin. Oh, lucky you.

15 You called this a national tragedy, which in some sense it certainly was. But

16 would you also call the events of January 6th apolitcal crime?

7 Mr. Cipollone. I'm not — again, I'm not here to choose those or assent to those

18 kindsofwords. |said what!said. |gave myview.

19 Mr. Raskin. Fair enough.

2 Mr. Cipollone. I'm notevensure what well, anyway.

2 Mr. Raskin. Because you used that word and it just ~ it caught my attention.

22 I'mwondering,well, what kindof tragedy you think it was. | mean, was itike a natural

23 tragedy or was it tragedy in the sense that it flowed from one person's tragic flaws?

2 Mr. Cipollone. Again, I'm not here to answer those typesof questions in my

25 view. lappreciate why you're asking them. | understand that. Butparticularly at this



237

1 point inthe day, Representative Raskin, | think it would be wise of me not to engage in
2 thatkindof discussion or questioning from a talented lawyer ike you.
3 Mr. Raskin. Fair enough. | bid you farewell. And I thank youfor your focus
4 today.

s yield back
5 IE Any other questions? No?

7 Allright. If not, then Mr. Cipollone | just want to echo the thanks. We
8 appreciate i. We could not do this work without people like you who were engaged in
9 the events that are the focus of the select committee'swork coming forward.
0 And we appreciateyour cooperation back in April through today. Very much
11 appreciateit. Thankyoufor your willngnessto come and answer questionsfor
12 whatever's been, 8 hours.
3 Mr. Cipollone, Has it been 8 hours?
1 I |thinkithas
15 Mr. Purpura, Okay.
1 I ht With tht, belive

Wr.Cipolione. Thankyou,JE ndthankyou againforyour
18 consideration and your entire team through this process.
19 I harkvouvery much.

0 Allright. With that, we'll go off the record.
2 (Whereupon, at 5:14 p.m, the interview was concluded]
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